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واکنش نوبخت به وعده احمدی نژاد:

 خزانه جانی برای چندبرابر شدن یارانه ندارد

استاندار قم:

سرمایه گذاران در قم حمایت می شوند

ابزار نظارتی که تبدیل به حربه سیاسی برای تضعیف دولت شده است

»سوال پیچ« کردن وزرا؛  تاکتیک تکراری دلواپسان

 نهاوندیان دستاوردهای دولت یازدهم را تشریح کرد

 خوشحالی مردم 
ناراحتی بدخواهان

دکتر علی  لاریجانی:

تورم دورقمی
محصول اداره اشتباه کشور بود

با قصه گویی کشور اداره نمی شود
رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه مدیر موفق 
تعریف واحدی دارد و تفاوت نمی کند لیبرال باشد یا اصولگرا 
یا اصلاح طلب، گفت: وزارتخانه ها، اکابر نیست بنابراین وزرا 

باید از پیش تربیت شده باشند که وزارتخانه را چگونه اداره 
کنند. دکتر علی لاریجانی صبح روز پنجشنبه در دوازدهمین 

کنگره جامعه اسلامی مهندسین ضمن تبریک ...

رئیس دفتر رئیس جمهوری با تشریح دستاوردهای دولت یازدهم در طول سه سال فعالیت تصریح کرد: مردم با شنیدن 
این دستاوردهای خوشحال و بدخواهان ناراحت می شوند. محمد نهاوندیان در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران 
که به مناسبت هفته دولت انجام شد، افزود: مردم وقتی می شنوند که بعد از چهاردهه تلاش، آرزوی دیرینه محقق شده یعنی 

صادرات غیر نفتی از واردات پیشی گرفته است، خوشحال می شوند اما بدخواهان ناراحت و عصبانی می شوند. ..

داوود رشیدی بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون ایران صبح 
دیروز 5 شهریور ماه درگذشت. لیلی رشیدی فرزند این هنرمند 
این خبر را تایید کرد و در جملات کوتاهی گفت پدرش در منزل 

به دلیل ایست قلبی درگذشت.
داوود رشیدی زاده 25 تیر 1312 در تهران و بازیگر تئاتر، 
سینما و تلویزیون است. وی دارای نشان درجه یک فرهنگ 
و هنر است. داود رشیدی تحصیلات متوسطه را )به دلیل 
فعالیت های دیپلماتیک پدرش( در ترکیه و پاریس به پایان 
رساند و تحصیلات دانشگاهی را در ژنو ادامه داد. )فارغ التحصیل 
کنسرواترا ژنو در رشته کارگردانی و بازیگری تئاتر و لیسانس 
حقوق سیاسی از دانشگاه ژنو(. وی اولین بار زمانی که هفت ساله 
بود توسط دختر عمه اش برای بازی در نمایش مردم به عرصه 
هنر معرفی شد. در سال 1343 به تهران آمد و در اداره تئاتر آن 
زمان وابسته به وزارت فرهنگ و هنر استخدام شد. سپس گروه 
تئاتر امروز را پایه گذاری نمود که هنرپیشگانی مانند داریوش 
فرهنگ، مهدی هاشمی، فهیمه راستکار، سیاوش طهمورث، 
مرضیه برومند به عضویت در این گروه درآمدند. در سال 1352 
از اداره تئاتر به تلویزیون ملی ایران رفت و در سمت مدیریت 
گروه نمایش ها و سرگرمی های آن سازمان )شامل: سریال ها، 
مسابقات، تئاترهای تلویزیونی( مشغول به کار شد. پیکر داود 
رشیدی صبح یکشنبه 7 شهریور درقطعه هنرمندان به خاک 

سپرده خواهد شد.
مراسم تشییع پیکر داود رشیدی یکشنبه 7 شهریور ماه 
ساعت 9 صبح از مقابل تالار وحدت برگزار می شود و پیکر وی 
در قطعه هنرمندان آرام می گیرد. مراسم ختم زنده یاد داود 
رشیدی سه شنبه 10 مرداد ساعت 6 در مسجد جامع شهرک 

غرب برگزار می شود.

داوود رشیدی 
درگذشت
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روزنامه صبح ایران

امنیتی  راهکارهای  با  مسائل  اینکه حل  بیان  با  اطلاعات  وزیر 
پرهزینه ترین راهکارهاست و وزارت اطلاعات این را نمی پذیرد 
گفت: اساس کار این وزارتخانه حل مسائل سیاسی، اقتصادی، 
ای،  حرفه  صورت  به  آموزشی  و  فرهنگی  اجتماعی، 
کارشناسی، دانش پایه، علمی و با راهکارهای هم سنخ 
خود است. حجت الاسلام والمسلمین سید محمود 

علوی روز پنجشنبه در سومین روز از هفته دولت و سفر به شهر قم در جلسه 
شورای اداری این استان، با بیان این که مساله مالی یا اقتصادی باید با راهکارهای 
کارشناسی مالی و اقتصادی حل شود، تصریح کرد: حل مساله ای با راهکارهای 
ناهمگون هزینه نظام مدیریتی و حکومتی کشور را بالا می برد. وی ادامه داد: زمانی 
که در هر یک از حوزه ها مساله ای پیش می آید سعی می شود با کارشناسان و 

صاحب نظران مختلف صحبت شود و با تلفیقی از کار کارشناسی ...

حجت الاسلام علوی:

وزارت اطلاعات حل مسائل با راهکار امنیتی را نمی پذیرد
مانع پیوستن 1500 جوان ایرانی به داعش شدیم

از پیامدهای برهم زدن برجام نمی هراسیم
علی شمخانی:

  آیا سردار سلیمانی فرمانده نبرد آزادی موصل است؟
  در صورت لزوم بازهم با روسیه همکاری می کنیم
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فرصت ها و چالش های 
اقتصاد شهری قم

تا زمانی كه زیرساخت ها و فرایند های زیربنایی استان 
اصلاح نشده و ارتقا نیابد نمی توان به سمت توسعه اقتصاد 

شهری قم گام برداشت.
توسعه اقتصاد شهری رابطه تنگاتنگ و درهم تنیده با مولفه های اقتصاد مقاومتی دارد. 
مهم ترین فصل مشترك آن هم این است كه سرآغاز هر دو با اقتصاد عاری از نفت كلید 
می خورد. همخوانی دیگر میان اقتصاد شهری و اركان اقتصاد مقاومتی، مردم محوری است. 
یعنی ردای اصل ۴۴ قانون اساسی كه بر توسعه اقتصادی با محوریت مردم تاكید دارد، به 

همراه برنامه های اقتصاد مقاومتی بر قبای اقتصاد شهری زیبنده است.
سوالی كه ذهن هر كارشناس اقتصادی را در مورد كارسازی اقتصاد شهری مشغول 
می  كند این است كه اركان دستیابی به اقتصاد با محوریت شهرداری چه مولفه هایی است. 
پاسخ به این سوال مهم به تفسیر و تفصیل نیاز دارد؛ اما به نظر می رسد دستیابی به توسعه 

پایدار در اقتصاد شهری در وهله نخست به »مدیریت یكپارچه شهری« بستگی دارد.
مسئولان نظام درباره مدیریت یكپارچه شهری تصمیم  گیری ها و رایزنی های فراوانی 
انجام داده اند. ماده ۱۲۶ برنامه سوم و ماده ۱۳۷ برنامه چهارم و اخیرا هم طرح هایی در 
چارچوب ماده ۱۷۳ برنامه پنجم توسعه به تصویب مجلس شورای اسلامی رسیده است، اما 
شهر قم از مدیریت یكپارچه شهری كم بهره است. مثال كوتاه و ساده آن، نبود هماهنگی 
میان سازمان ها و نهادهای استان است. چه آن كه از اظهارنظرها و عملكرد مدیران به راحتی 
می توان فهمید كه همسویی میان شهرداری با مجموعه های متولی انرژی قم از جمله برق، 
گاز و آب آن گونه كه باید باشد نیست. دومین ركن توسعه اقتصاد شهری دستیابی به یك 
»درآمد پایدار« است. طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی شهرداری ها از سال ۱۳۶۲ به 
عنوان یك نهاد غیردولتی باید در تامین بودجه، مستقل عمل كرده و خودكفا باشند؛ اما 
مدیریت شهری با تراكم فروشی امكان پذیر است. وقتی ۷۰ درصد درآمد شهرداری شهری 
مانند قم از طریق تراكم فروشی و به قول شهردار، شهرفروشی است، آیا می توان امیدوار 
بود كه شهر قم به درآمدی پایدار كه حاصل فرایند های غیرنفتی اقتصادی باشد، دست 
یابد؟ البته پرداختن به مساله تراكم فروشی به یك فرصت فراخ نیاز دارد؛ اما در نهایت نتیجه 
تراكم فروشی در شهر جز چاق و لاغرشدن اسكلت و نقشه شهر نیست و امكان برنامه 
ریزی استراتژیك را از مدیریت شهری سلب می كند كه تاكنون هم این اتفاق كم و بیش 
رخ داده است. سومین ركن توسعه اقتصاد شهری زمانی دست یافتنی و اجرایی می شود 
كه شهرداری  به عنوان زمامدار مدیریت شهری مستقل، قدرتمند و هماهنگ در قالب یك 
اتحادیه توانمند با یك عقل واحد و منسجم تصمیم سازی و تصمیم گیری كند. اكنون كه 
شهرداری ها نسبت به قبل از پیروزی انقلاب اسلامی به رشد كمی ۷ برابری رسیده اند، 
هزار و ۴۵۰ نهاد شهرداری در كشور باید به عنوان یك مركز ثقل واحد قدرتمند عمل كنند 
تا اقتصاد شهری رشد كند. سومین ركن توسعه اقتصاد شهری زمانی مهم تر می شود كه 
بدانیم بیش از ۷۰ درصد جمعیت شهری كشور در شهر زندگی می كنند. البته این ركن در 
مورد مردم شهر مقدس قم كه بالای ۹۶ درصد جمعیت آن در تك شهر قم زندگی می كنند 
اهمیت دوچندان پیدا می كند.  امید است در آینده بتوانیم به مصادیق رشد و توسعه اقتصاد 
شهری پرداخته و گزینه های توسعه شهری را برای یكی از مهم ترین شهرهای مذهبی 
معرفی كنیم. شهری كه با پذیرش سالانه حداقل ۱۵ میلیون زائر و مسافر صاحب ۲ قطب 
مهم زیارتگاهی است و از سوی دیگر، علاوه بر برخورداری از سوغات خوراكی مهم، صنایع 

فرهنگی ارزشمندی در شهر كریمه اهل بیت )س( به چشم می خورد.
* شهردارقم

شبکه ملی اطلاعات 
و تحقق اقتصاد مقاومتی

دسترسی به اطلاعات یكی از مصادیق بارز تحقق حقوق 
شهروندی برای آحاد جامعه است. پیش نیاز تحقق این مهم 
وجود زیرساخت ارتباطی امن، ایمن و پایدار )مانند شبكه 

پهن باند( است كه بتواند زمینه ساز افزایش كیفیت و كمیت اطلاعات و خدمات در گردش 
و در نتیجه دسترسی مطلوب برای مردم و افزایش رضایت عمومی شود.

شبكه ملی اطلاعات از جمله زیر ساخت هایی است كه در تسریع روند توسعه فناوری 
های ارتباطی و اطلاعاتی نقشی تاثیرگذاری دارد؛ فرایندی كه از ۱۱ سال پیش در كشور 
مطرح شد اما تا آغاز دولت تدبیر و امید پیشرفت مطلوبی نداشته است. با آغاز دولت تدبیر 
 )ICT( و امید، به دلیل تغییر رویكرد و توجه ویژه دولت به این بخش و انتخاب آی.سی.تی
به عنوان پیشران توسعه و توانمندساز بخش های دیگر و حمایت مجلس شورای اسلامی 
در تصویب ماده واحد پیشنهادی، فصل جدیدی برای توسعه در این بخش به وجود آمد. با 
توجه به دیدگاه رییس جمهوری مبنی بر ایجاد امكان دسترسی پرسرعت كاربران به شبكه 
پهن باند، تاكید سیاست های كلی اقتصاد مقاومتی بر استفاده حداكثری از بسترهای بومی 
و مصوبه شورای عالی فضای مجازی، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به تدوین برنامه 
ای جامع و تبیین مدل مفهومی شبكه ملی اطلاعات اقدام كرد كه با هماهنگی مركز ملی 
فضای مجازی تصویب شد. برای اجرای این سیاست، میزان سهم سرمایه گذاری دولت در 
بخش زیرساختی در دوره سه ساله دولت یازدهم افزایش یافت كه به افزایش پنج برابری 
ظرفیت شبكه انتقال، افزایش ۶ برابری ظرفیت شبكه آی.پی )ip( داخل، توسعه مراكز 
تبادل ترافیک اینترنت، تكمیل مراكز داده استانی و مراكز تبادل اطلاعات، اتصال بیش از 
۱8 هزار روستا و مناطق محروم به شبكه ارتباطی كشور منجر شد و این اقدامات، شتاب 
و تسریع در عملیات اجرایی شبكه ملی اطلاعات را به همراه داشته است. همزمان با این 
امر، ارتقا پروانه اپراتورهای تلفن همراه تحولی شگرف در بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات 
پدید آورد. بدین ترتیب در حالی كه در شروع فعالیت دولت یازدهم، امكان استفاده حدود 
چهار میلیون كاربر از اینترنت پرسرعت وجود داشت، اكنون نزدیک به ۳۵ میلیون نفر از 
شبكه اینترنت پرسرعت استفاده می كنند. این دستاوردها در حالی بدست آمده كه در 
شبكه ملی اطلاعات، حجم تبادل ترافیک داخلی كشور نسبت به شروع فعالیت دولت، چهار 
برابر افزایش یافته و از ۱۰ درصد به ۴۰ درصد رسیده است و از طرفی با كاهش هزینه های 
اپراتورهای ارتباطی از سوی دولت، هزینه دسترسی كاربران نیز به عنوان ذی نفعان اصلی 
این شبكه همسو با رویكرد عدالت محوری دولت كاهش یافته است. اگرچه لزوم سرعت 
دهی به توسعه شبكه های ارتباطی كشور و جبران عقب ماندگی های تكالیف برنامه پنجم 
توسعه برای وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در دولت یازدهم اهمیت زیادی دارد اما این 
مهم موجب نشده است كه تولیدكنندگان داخلی تجهیزات ملی كه در سال های گذشته به 
شدت تضعیف شده بودند، به فراموشی سپرده شوند. به منظور ارتقاء سطح تولیدات داخل و 
ایجاد شبكه های كامل مستقل و ایمن توسعه شبكه توانا به عنوان شبكه ای موازی در كنار 
شبكه زیرساخت موجود مبتنی بر تجهیزات صد درصد ایرانی در دستور كار وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات قرار گرفته است كه نتیجه همه آنها در فاز نخست آن تا پایان فعالیت 
دولت یازدهم به بهره برداری خواهد رسید. تكمیل و توسعه این طرح های زیرساختی در 
كنار دیگر فعالیت های گسترده وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در دولت یازدهم، زمینه 
ساز افزایش ارائه محتوای اسلامی ایرانی، ارائه خدمات دولت الكترونیک بر بستر شبكه ملی 
اطلاعات و ایجاد كسب و كارهای جدید به ویژه در بخش خدمات و نرم افزارهای چند 
رسانه ای و كاربردی شده است. لازم است توجه داشته باشیم با افزایش حجم گسترده 
خدمات الكترونیكی قابل ارائه بر بستر شبكه ملی اطلاعات و نیازهای روز افزون كاربران و 
آحاد جامعه، توسعه صورت گرفته نمی تواند به طور همیشگی پاسخگوی آنها باشد، لذا این 
بخش همچنان نیازمند توسعه و توجه بیشتر برای تكمیل تر شدن و به روز رسانی است. 
از این رو امید است با اهتمام جدی و تكمیل اقدامات انجام شده، با همكاری و تلاش همه 
اركان موثر در توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات در كشور به ویژه بخش خصوصی فعال 

در این حوزه، زمینه خدمت رسانی مطلوب تر به آحاد جامعه فراهم شود.
* وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات

خطیب جمعه تهران:

اعجاز مقاومت در سوریه
 کار ساز شده است

خطیب جمعه تهران تشكیل شورای سیاسی یمن را شكستی دیگر برای عربستان 
دانست و گفت: اعجاز مقاومت كارساز شده و در سوریه نیز شاهد اضمحلال تروریست هایی 

هستیم كه با امكانات فتنه گران منطقه ای حمایت می شدند.
حجت الاسلام كاظم صدیقی در خطبه دوم نماز جمعه تهران با اشاره به تحولات منطقه 
گفت: در یمن، نزدیک دو سال است كه عربستان مرتب در حال آدم كشی، مریض كشی، 
كودک كشی، بمباران مدارس، بیمارستان ها، زیرساختها و كشتن مردم كوچه و بازار است 
اما بعد از این مدت، شرارت و ددمنشی بی سابقه در تاریخ، هیچ طرفی نبسته است. وی 
تصریح كرد: تشكیل شورای سیاسی در یمن با ائتلاف حزب الله و یک گروه دیگر و با حضور 
و پشتیبانی جمعیت میلیونی مردم یمن، شكست جدید سیاسی و آب ناامیدی است كه به 
دست عنصر فتنه گر منطقه؛ عربستان سعودی ریخته می شود. خطیب جمعه تهران ابراز 
امیدواری كرد همانگونه كه مقاومت در ایران، میوه اقتدار داده و در سوریه به بر می نشیند، در 
یمن هم شاهد استقلال این كشور و اضمحلال ائتلاف ضد بشریت و كودک كش عربستان 
و حامیانش باشیم. صدیقی درباره وضعیت سیاسی سوریه نیز گفت: در مورد سوریه، وعده 
خداوند كه می فرماید ان تنصرالله ینصركم محقق شده است و امروز شاهدیم در شرایطی 
كه سوریه درحال اضمحلال و بشار اسد درحال رفتن بود و جبهه صهیونیسم جهانی، خود 
را برای هجمه های كاری تر آماده می كرد، اعجاز مقاومت كارساز شده است. وی یادآور شد: 
چندسال است با اینكه به وسیله پول و امكانات عربستان سعودی و تبلیغات غرب، از هشتاد 
و چند كشور، نیرو و سلاح های مدرن آورده اند اما به فضل الهی هر روز رو به ضعف هستند 
و مقاومت رو به اقتدار. خطیب جمعه تهران ادامه داد: ان شاءالله با دعای صاحبدلان به زودی 
شاهد باشیم كه خطر تكفیر در منطقه به كلی ریشه كن شده و امیدواریم مردمی كه در دفاع 
از حرم های حضرت زینب )س( و حضرت رقیه )س( سهم دارند به زودی در آنجا زیارت كنند.

واکنش نوبخت به وعده احمدی نژاد:

 خزانه جانی برای چندبرابر شدن یارانه ندارد
سخنگوی دولت در مورد تبلیغاتی كه عده ای در زمینه چهار برابر شدن یارانه نقدی 

می كنند، گفت: خزانه جانی برای چند برابر شدن یارانه نقدی ندارد.
محمدباقر نوبخت، عصر روزپنجشنبه در جمع خبرنگاران استان یزد در پاسخ به سئوال 
خبرنگاری در مورد تبلیغات زودهنگام انتخاباتی مبنی بر اینكه یارانه مردم چهار برابر خوهد 
شد، اظهار داشت: با پرداخت همین ۴۵ هزار تومان، هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان از خزانه 
عمومی برداشت می شود و با برداشت این مبلغ، طرح های عمرانی اجرا متوقف می شود و 
اضافه كاری كارمندان پرداخت نمی شود. وی افزود: با برداشت همین میزان ۴۵ هزار تومانی، 
دولت با مشكل مواجه شده بنابراین این خزانه جانی برای چند برابر شدن یارانه ندارد و تنها 
یک راه وجود دارد و آن بازگشتن تورم به ۴۰ درصد و بی ثبات شدن قیمت ارز است. نوبخت 
تاكید كرد: مردم خود تشخیص می دهند كه چه كسی به آنها خدمت می كنند و آگاه تراز آن 
هستند كه بخواهند مشكلات اقتصادی گذشته را دوباره تجربه كنند. وی در پاسخ به سئوال 
خبرنگاری در مورد فعالیت های انتخاباتی دولت یازدهم بیان كرد: ای كاش دوری كنیم از 
اینكه از این پس فعالیت هایمان یک شائبه انتخاباتی داشته باشد و ای كاش اصلا كاری به 
اینكه انتخابات آینده در پیش است نداشته باشیم. نوبخت در پاسخ به سئوال دیگری در 
مورد اینكه منتقدان بر این باورند كه دولت نتوانسته اهداف و وعده های خود را محقق كند 
و در انتخابات آینده شانسی نخواهد داشت، افزود: منتقدان حق دارند آرزوی خود را مطرح 
كنند اما یک جمله به آنها می گوییم كه »باش تا صبح دولتت بدمد«. نوبخت در مورد توقف 
استخدام های دولت نیز بیان كرد: قرار بود دولت ۱۹ هزار نفر را استخدام كند با این توضیح 
كه ظرفیت ادارات تكمیل است اما قانون این اجازه را داده كه به ازای خروج هر سه نفر از 
ادارات، یک نفر می تواند به استخدام دولت درآید. وی ادامه داد: معاونت امور زنان و خانواده 
اعتراضی در مورد استخدام ها داشت با این مضمون كه از هر هزار نفر، فقط ۱۲ نفر زن 
هستند كه این ناعادلانه بود زیرا ۵۰ درصد جمعیت كشور را زنان تشكیل می دهند و این 
امر سبب شد رئیس جمهور فعلا درخواست توقف برگزاری آزمون و استخدام ها را بدهند.

حجت الاسلام پور محمدی:

برخی دنبال تطهیر منافقان هستند
وزیر دادگستری بیان كرد: امروزاگر بخواهیم به نسل جدیدبگوییم منافقان چه كسانی 
هستند نمونه بارز آنها داعش است كه در جلادی، خونریزی و خون آشامی و به بزرگ و 

كوچک رحم نكردن و شقاوت از بارزه های رفتاری آنها است.
حجت الاسلام مصطفی پور محمدی شامگاه پنجشنبه در شورای اداری استان همدان 
اظهارداشت: آیت الله مدنی یكی از اسوه های تقوا و اخلاص از دیار همدان است كه توسط 
این منافقان به شهادت رسید، درآمار گفته می شودهزاران نفر ترور شدند اما آمار دیگری 
از شقاوت اینها وجود دارد بطوریكه بیشتر بمباران های انجام شده در زمان جنگ به 
خاطرجاسوسی منافقان بود و تمام فعالیت های رزمندگان ما توسط این منافقان گزارش 
می شد و بسیاری از عملیات ها نیز توسط منافقان لو رفت و بسیاری از شهدای ما نیز در 
عملیات هایی به شهادت رسیدند كه توسط این منافقان لو داده شده بود. وی بیان كرد: 
دروغ پردازی های هسته ای كار این منافقان بود كه به دنبال آن تحریم ها به وجود آمد و 
هم اكنون نیز علیه همه مردم ما توطئه آفرینی می كنند و به دنبال خیانت و جنایت علیه 
مردم ما هستند. وی تصریح كرد: امروز دشمنان ما به منافقان متوسل می شوند چرا كه 
اینها آنقدر دستشان خالی است و به ضعف افتاده اند كه به سراغ این نكبت ها كه دارای 
بیشترین تنفر اجتماعی هستند می روند. وزیر دادگستری بیان كرد: هر كه به اینها نزدیک 
شد مانند این افراد مفلوک خواهد شد، در داخل هم این وابستگی ها ایجاد و می خواهند 
برای اینها یک تطهیر كاذب ایجاد كنند و در عوض زندگی بزرگ مردی مانند امام )ره( را كه 
انقلاب به این بزرگی را رقم زده و چهره استكبار را به جهان نشان داده و چهره منفور آمریكا 
را معرفی كرد اینگونه معرفی نمی كنند، اینها هنوز از این فضای بزرگی كه امام )ره( فراهم 
كرد به دنبال انتقام گیری هستند. وی بیان كرد: مردم ما از ابتدا با این افراد مقابله می كنند 
و این ملت در برابر بزرگ مردان استوار و محكم ایستاده و راه خود را فراموش نخواهند كرد.

زنگنه وزیر نفت:

دنبال زنده باد، مرده باد نیستم
وزیر نفت با بیان اینكه »دنبال زنده باد، مرده باد و وجیه المله شدن نیستم«، گفت: پس 
از اصلاح قرادادهای نفتی و تائید آن توسط مجلس شورای اسلامی، گفت و گوی مشروحی 

با رسانه ها خواهم داشت.
بیژن زنگنه روز گذشته در نشست خبری خو. د اظهارداشت: اصلاحات مورد نیاز این 
قراردادها ممكن است هفته آینده در دولت اعمال و سپس به مجلس فرستاده شود. وی 
با بیان اینكه این مدل قراردادی، مدل جدید بیع متقابل به شمار می رود افزود: در جلسه 
اخیر مجلس برخی نمایندگان و منتقدان قانع شدند و البته تعدادی نیز همچنان مخالف 
این قرارداد بودند. وزیر نفت ادامه داد: لازم نیست این قراردادها در مجلس تصویب شود بلكه 
یک نسخه از قراردادها به صورت محرمانه به مجلس ارسال می شود. وزیر نفت در ادامه با 
بیان اینكه در دوران تحریم میلیاردها دلار پول حاصل از فروش نفت دچار ریزش شد، گفت: 
»برخی تلاش می كنند در كشور سرمایه گذاری انجام نشود، اگر لازم باشد نام آنها و اینكه 
به كجا وصل هستند و از كجا دستور می گیرند را می آورم«. وی درباره مخالفت ها با امضای 
قراردادهای جدید نفتی و جذب سرمایه گذار افزود: انجام طرح های سرمایه گذاری داخلی و 
خارجی به امنیت نیاز دارد؛ اینكه برخی رسانه ها هر روز یک بمب خبری درباره نبود امنیت 
منتشر می كنند كمكی به جذب سرمایه گذاری نمی كند. وی اضافه كرد: ایران مركز ثبات 
در منطقه است پس چرا خودمان طوری رفتار كنیم كه گویا ایران با ثبات نیست. زنگنه 
ادامه داد: به طور نمونه درباره قراردادهای جدید نفتی پس از اظهارات اخیر رئیس مجلس 
شورای اسلامی، دوباره عده ای بحث های جدیدی را مطرح كردند. وی گفت: در واقع این 
افراد با طرح اینگونه انتقادها و مسائل، به خارجی ها پیام می دهند كه برای سرمایه گذاری 
به ایران نیایند. زنگنه درباره ماجرای گم شدن نفت كش ها در دولت گذشته نیز گفت: این 
ماجرا در نتیجه تحریم بوده است؛ یک فرد یونانی قرار بود نفت كش هایی را برای ما و به نام 
خودش خریداری كند. وی اضافه كرد: این شخص پول ها را تحویل گرفته اما مشكلاتی در 
تحویل تعدادی از نفت كش ها بروز كرده اما وی پول ما را هم پس نداده است. زنگنه ادامه 

داد: خوشبختانه با ترفندهایی به تازگی این شخص به ایران آورده و بازداشت شده است.

علی طیب نیا:

منافذ پرداخت های نامتعارف بسته می شود
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینكه نظام پرداخت های ما عادلانه نیست، گفت: 
نسبت به شناسایی و بستن منافذ پرداخت های نامتعارف اقدام شده و ممانعت از پرداخت 

های رفاهی غیرمعقول و تعیین سقف پرداختی به مدیران از جمله این اقدامات است.
علی طیب نیا روز پنجشنبه در نشست شورای اداری آذربایجان شرقی شادی و امید 
را مایه اصلی برای پیشرفت اقتصادی دانست و افزود: منافذ پرداخت های نامتعارف بسته 
می شودباید در پرتو نقد منطقی نقاط ضعف را شناسایی كرده و برای رفع این كاستی ها 
بكوشیم. طیب نیا با بیان این كه وابستگی به نفت و دولتی بودن ۲ عارضه اقتصادی ما 
محسوب می شود، اظهار كرد: در ۳۶ سال گذشته نرخ رشد اقتصادی ما ۳.۱ درصد بود و 
ما نتوانستیم در وضعیت پایداری قرار گیریم و در هشت ساله منتهی به سال ۹۲ كه دوران 
وفور درآمدهای نفتی بود و قیمت نفت به ۱۲۰ میلیارد دلار رسید نرخ رشد به ۲.۱ درصد 
محدود شد كه نشان داد وابستگی به نفت ریشه اصلی كسادی در اقتصاد ایران است. وی 
خاطرنشان كرد: شاخص های اقتصادی نشان می دهد یكی از پرنوسان ترین نرخ رشدها 
متعلق به ایران بوده و به دلیل وابستگی اقتصاد كشور به درآمدهای نفتی به منفی ۶ درصد 
هم رسیده بود. وی ادامه داد: مهار تورم، رشد اقتصادی مثبت سه درصد، مثبت شدن رشد 
سرمایه گذاری و بهبود ۳۴ رتبه ای جایگاه ایران در فضای كسب و كار نشانگر این است 
كه جنگ اقتصادی را هم ملت ایران با موفقیت پشت سرگذاشت. طیب نیا بیان داشت: 
ما توانستیم تحریم های فصل هفت سازمان ملل را پشت سر بگذاریم در حالی كه هیچ 
كشوری نتوانسته است از این تحریم ها كمر راست كند. وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان 
این كه تكانه های نفتی را با موفقیت پشت سر گذاشتیم، اظهاركرد: آثار گشایش ها در حال 
ظاهر شدن است و تحریم ها كم كم در صحنه عمل لغو می شود. وی با بیان این كه عمل 
به تعهدات از طرف مقابل با وقفه انجام می پذیرد، در عین حال گفت: رفع تحریم ها هزینه 

های مبادلاتی را به شدت برای ما كاهش داده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

قانون، اساس کار در برگزاری کنسرت هاست
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برگزاری كنسرت ها با هدف ایجاد نشاط اجتماعی 

در كشور انجام می گیرد و قانون اساس كار ما در این مورد است.
علی جنتی روز پنجشنبه در حاشیه نشست با مسئولان استان اردبیل در جمع 
خبرنگاران افزود: مباحثی كه در مشهد در باره كنسرت ها رخ می دهد مخالف نظر دولت 
است و ما بر اجرای قانون در تمام كشور مصرهستیم. وی بیان كرد: صدور مجوز كنسرت 
ها بر اساس قانون برعهده وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است و به غیر از این وزارت، هیچ 
كس در این زمینه تصمیم گیر نیست. وی بیان كرد: در برخی مناطق برخی ها از جمله 
در دستگاه قضایی با اعلام هدف پیشگیرانه خواستار لغو برگزای كنسرت می شوند كه ما 
در این زمینه نیز با مسئولان قضایی در حال رایزنی هستیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اضافه كرد: در ماجرای كنسرت ها نیروی انتظامی مسئول تامین امنیت بیرون از سالن های 
كنسرت است و عوامل برگزاری در راستای امنیت سالن و حفظ شئونات اسلامی مسئول 
هستند. وی اضافه كرد: برگزاری كنسرت ها موجب نشاط اجتماعی می شود و در چند سال 
پس از روی كارآمدن دولت تدبیر و امید میزان برگزاری آن افزایش یافته و مردم هم از آن 
خوب استقبال كرده اند. وی گفت: در مشهد سال هاست كه كنسرت برگزار نمی شود و ما 
معتقدیم كه دراین شهر نیز باید مثل بقیه مناطق عمل شود. ویر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: با توجه به مخالفت ها در مشهد از جمله از سوی امام جمعه محترم با برگزاری 
كنسرت در برخی از شهرهای استان خراسان رضوی نیز از این امر ممانعت می كنند كه 
این اقدامی درست نیست. وی گفت: معتقدیم در این زمینه باید بر اساس قانون رفتار كرد 

و برای رفع موانع مشغول مكاتبه با قوه قضاییه هستیم.

سرمقاله

وزیر اطلاعات با بیان اینكه حل مسائل با راهكارهای 
امنیتی پرهزینه ترین راهكارهاست و وزارت اطلاعات این 
را نمی پذیرد گفت: اساس كار این وزارتخانه حل مسائل 
سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و آموزشی به صورت 
حرفه ای، كارشناسی، دانش پایه، علمی و با راهكارهای هم 

سنخ خود است.
روز  علوی  محمود  سید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
پنجشنبه در سومین روز از هفته دولت و سفر به شهر قم در 
جلسه شورای اداری این استان، با بیان این كه مساله مالی 
یا اقتصادی باید با راهكارهای كارشناسی مالی و اقتصادی 
حل شود، تصریح كرد: حل مساله ای با راهكارهای ناهمگون 

هزینه نظام مدیریتی و حكومتی كشور را بالا می برد.
وی ادامه داد: زمانی كه در هر یک از حوزه ها مساله 
ای پیش می آید سعی می شود با كارشناسان و صاحب 
نظران مختلف صحبت شود و با تلفیقی از كار كارشناسی 
تخصصی آن بخش و نظرهای كارشناسان امنیت ملی، مساله 
حل شود. علوی گفت: چند سال پیش با مساله التهاب در 
بازار ارز مواجه شدیم و وزارت اطلاعات به جای این كه مساله 
را با راهكارهای امنیتی حل و عده ای را دستگیر كند، از 
صاحبنظران زبده دعوت كرد تا در جلسه ای به ارائه راهكار 
بپردازند. وی افزود: با این روش توانستیم بدون تزریق ارز 
مشكل را مدیریت كنیم و با وجود این كه التهابی وارد بازار 
شده بود، مساله حل شد. وی تاكید كرد: اعتقاد داریم در حل 
مشكل هر قشر، صنف و بخشی، باید از متخصصان و صاحب 
نظران همان بخش استفاده شود. وزیر اطلاعات تاكید كرد: 
حل مشكل با راهكارهای تخصصی هزینه را پایین می آورد و 

منجربه نتیجه بهتری می شود.
 دولت تدبیر و امید فراجناحی است

وزیر اطلاعات در ادامه سخنان خود گفت: دولت تدبیر 
و امید دولتی فراجناحی است، یعنی جناحی را نفی نمی 
كند، همه جناح ها را اثبات می كند، برای همه جناح ها حق 
فعالیت سیاسی قائل است و به همه جناح ها برای حركت 
سالم سیاسی كمک می كند. وی اضافه كرد: دولت در عرصه 
خدمتگزاری خود را ملتزم به ارائه خدمات صرفا به یک جناح 
نمی داند، مملكت را برای همه جناح ها می داند، محوریت 
ولایت و رهبر معظم انقلاب را مربوط به همه نظام و این 
چتر را برای همه آحاد جامعه گسترده می كند. علوی افزود: 
دولت به عنوان سربازان ولایت خود را موظف می داند در زیر 
چتر ولایت برای همه فرزندان كشور فرصت خدمتگزاری و 
فعالیت در همه عرصه ها فراهم كند. وی بیان كرد: فلسفه 
تاسیسی وزارت اطلاعات این است كه بگیر و ببندی نباشد 
و برای مسائل راهكارهایی غیر از دستگیری تدبیر و مسائل با 
راهكارهای نرم حل شود تا هزینه نظام در حل مسائل كاهش 
یابد. وی افزود: وزارت اطلاعات به تروریست ها امان نمی 
دهد تا از امنیت و سلامت مردم و شهروندان دفاع كرده باشد.

تخریب، فضای انتخابات را ملتهب می کند
وزیر اطلاعات همچنین با اشاره به این كه تجربه خوب 
انتخابات مجلس را پشت سر گذاشتیم، بیان كرد: رقابت در 
انتخابات فضای انتخابات را ملتهب نمی كند، بلكه تخریب، 

فضا را ملتهب می كند.
وی تاكید كرد: هر كسی در مورد كاندیدایی كار تخریبی 
كرد دعوت كنیم تا خود را اثبات كند در غیر این صورت 

مدیریت آن، هزینه بیشتری می برد. وی افزود: سال گذشته، 
8 ماه قبل از انتخابات مجلس كار شروع شد و هر كسی كه 
كار تخریبی علیه كاندیدایی انجام داد، تذكر گرفت و تا جایی 
كه ممكن بود جلوی تخریب ها گرفته شد كه در نتیجه در 
انتخابات مجلس در سال ۹۴ مشاركت، اشتیاق و حساسیت 

برای حضور بالا بود، اما التهاب پایین بود.
وزیر اطلاعات تصریح كرد: انتخابات سال گذشته جزو 
انتخاباتی بود كه كمترین مساله را داشت، چون تخریب 
كنترل و آنچه منجربه التهاب می شد مدیریت شد. وی تاكید 
كرد: از هم اكنون در ارتباط با انتخابات ریاست جمهوری 
همین اقدام ها را انجام می دهیم تا تخریب نباشد، هر كسی 

مطلب خود را بگوید و خود را اثبات كند.
وی افزود: قانون اساسی به كسانی كه می خواهند در 
صحنه حاضر شوند حق می دهد حرفشان را بزنند ولی 
تخریب و توهین نباید باشد. علوی با اشاره به این كه اسلام 
بگیرد،  باید در جامعه شكل  و اخلاق  دین اخلاق است 
اضافه كرد: پیامبر اسلام )ص( بهترین سرباز و فرمانده بود 
كه در همه جنگ ها پیروز می شد و بهترین مدیر بود كه 
مردم بدون شاكله را به صورت امت درآورد و بسیاری از 

غیرمسلمانان، پیامبر )ص( را یک ابرنابعه می دانند.
وی اضافه كرد: همه سرنشینان یک كشتی هستیم نه 
گروه خاصی؛ به تعبیر رئیس جمهوری این كشتی یک ناخدا 
دارد، در جمهوری اسلامی یک پرچم در دست رهبر معظم 

انقلاب برافراشته است و ما زیر این پرچم هستیم.
وی اضافه كرد: خود را صاحب پرچم ندانیم و عده ای را از 
زیرش بیرون بفرستیم؛ راهبرد تعیین نكنید راهبرد را صاحب 

پرچم تعیین می كند.
دولت جذب حداکثری و دفع حداقلی 

را پیگیری می کند
علوی با بیان این كه دولت جذب حداكثری و دفع حداقلی 
را پیگیری می كند، گفت: به گفته رئیس جمهوری عزت 
رهبر فرزانه انقلاب عزت همه است و نباید بگذاریم سرسوزنی 
به عزت معظم له لطمه وارد شود؛ عزت آحاد ملت، عزت ما 

خدمتگزاران و این رویكرد دولت تدبیر وامید است. وی با 
اشاره به این كه خوشحالیم كه توانستیم در ۳ سال خدمت 
رضایت خاطر رهبری و مردم را جلب كنیم، بیان كرد: مردم 
بالاترین رضایت را در نظرسنجی ها به امنیت داده اند كه ثمره 
آن خدمت سربازان گمنام با همكاری و هماهنگی نهادهایی از 
جمله سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، نیروی انتظامی، ارتش، 
بسیج و قوه قضاییه است. وی ابراز امیدواری كرد: بتوانیم در 
جامعه نشاط ایجاد كنیم، امنیتی برای مردم خیر و بركت می 

آورد كه همراه با امنیت و شادابی باشد.
دستگیری سرکرده یکی از گروه های تروریستی

علوی در بخش دیگری ازسخنان خود گفت: دشمنان 
هر روز تلاش می كنند كه امنیت كشور را به چالش بكشند؛ 
گروه های تروریستی و تكفیری در جنوب شرق و یا غرب 
كشور عددی نیستند كه امنیت ما را به خطر بیاندازند چون 
ابزاری هستند كه دشمنان و سرویس های اطلاعاتی از آنها 
برای به چالش كشیدن امنیت ما استفاده می شود. پشت پرده 
این گروه ها اسناد به هم پیوستن كشورهای متخاصم مشاهده 
رژیم  و  انگلیس  و  آمریكا  امنیتی  می شود؛ سرویس های 
اشغالگر قدس مهمترین این دشمنان هستند ولی در این 
بین مباشران و پادوهایی چون برخی كشورهای منطقه نیز 
حضور دارند؛ رد پای این كشورها در حمایت از این گروه ها 
كاملا مشخص است. وی گفت: دشمنان تیم های دوازده 
گانه ای را تشكیل دادند و برای هر عملیات حاضر بودند 
كه ۵۰۰ هزار دلار به تروریست ها بدهند كه امنیت ما را به 
خطر بیاندازند؛ خوشبختانه سركرده آنها ابوحفص بلوشی كه 
با اسم شناسنامه ای حشام عزیزی علیه نظام فعالیت می كرد، 
به درک واصل شد و عناصر آنها در مناطق مختلف كشور 
دستگیر شد. دشمنان با ایجاد ناتوی اطلاعاتی و امنیتی به 
دنبال به خطر انداختن امنیت كشور هستند؛ رهبر معظم 
انقلاب اسلامی روزچهارشنبه در هر بخشی مسایل امنیت و 
هم افزایی امنیتی در كشور را مد نظرقراردادند و بیان كردند 
كه این همدلی و هم افزایی ملی در عرصه های مرتبط به 

امنیت باید در همه بخش ها مد نظر باشد.

حجت الاسلام علوی:

وزارت اطلاعات حل مسائل با راهکار امنیتی را نمی پذیرد
اخبــار

وزیر كشور گفت: جمهوری اسلامی ایران در شرایط 
امنیتی مطلوب و مناسبی به سر می برد.

اداری  شورای  جلسه  در  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
شهرستان های غرب استان گلستان گفت: مسائل داخلی 
ایران با همه نابسامانی ها و ناپایداری ها، در شرایط امنیتی 
مناسبی قرار دارد و با هوشیاری نیروهای نظامی، انتظامی 
و امنیتی و هدایت های رهبر معظم انقلاب و تدابیر رئیس 

جمهوری در شرایط مطلوب و مناسب امنیتی قرار داریم.
وی افزود: هر وقت ندای كمک خواهی مسلمین مطرح 
باشد، ما به آنان كمک می كنیم، این كمک ها می تواند 
مستشاری، انسان دوستانه و بین المللی باشد. وزیر كشور 
با تاكید بر اینكه ایران تنها كشوری در منطقه است كه 
از ناموس، مال و جان مسلمین حمایت می كند، افزود: 

شرایط كشور امروز در شرایط بسیار مطلوبی است.
وی افزود: اگر خودمان را در منطقه با دیگر كشورهای 

مدعی مقایسه كنیم و با توجه به دشمنی هایی كه در 
طول ۳۷ سال گذشته علیه كشور ما بوده است، به لطف 
خدا هر روز قوی تر، مقاوم تر، مستحكم تر و مصمم تر 
حركت می كنیم و این دستاورد را مدیون امام راحل )ره(، 
رهبر معظم انقلاب و مردم می دانیم. وزیر كشور گفت: 
در شرایط بین المللی با توجه به موضوع ایران هراسی، 
تهدیدها، محدودیت ها، تحریم ها، جنگ روانی و انزوایی 
كه در اثر همگرایی و همكاری همه كشورها با هدایت 
آمریكا و اسرائیل به وجود آمده بود، توانستیم تحریم ها را 
بشكنیم و رفع تهدیدها و اجماع جهانی در احقاق حقوق 
ملت ایران را ایجاد كنیم. رحمانی فضلی افزود: همچنین 
ایران شرایط ورود به بازار جهانی و جذب سرمایه گذاران 
را به دست آورد. وی با تاكید بر اینكه امروز ایران به عنوان 
كشور موثر در منطقه و در جامعه بین المللی شناخته می 
شود، گفت: این نتیجه مقاومت مردم، هدایت هوشمندانه و 

مدبرانه رهبر معظم انقلاب و تدابیر رئیس جمهوری است 
كه ما باید قدردان این شرایط باشیم. وزیر كشور افزود: باید 
یک تحلیل درست و دقیقی از شرایط كشور و فضای بین 
المللی داشته باشیم چرا كه وقتی تحلیل درست و دقیقی 
نداشته باشیم، قدر فرصت ها و نعمت را نمی دانیم. وی 
ادامه داد: ما توانستیم شر بزرگی را از خانه ملت دفع كنیم. 
البته شر دفع شده است، اما شرور از بین نرفته است و ما با 
دولت هایی مواجه هستیم كه با اساس انقلاب مقابله می 
كنند و با ما دشمنی دارند. وزیر كشور گفت: ما باید مدام 
شرایط را رصد و آمادگی كامل داشته باشیم و در جهت 
تقویت مقاومت و استقامت مردم تلاش كنیم. رحمانی 
فضلی افزود: توطئه و دشمنی دشمنان را نمی توانیم نادیده 
بگیریم، آنها در فرصت های مناسب از غفلت ها استفاده می 
كنند كه ما باید هوشیار باشیم و شرایط ایجاد شده را به نفع 

خود مدیریت كنیم.

وزیر کشور:

در شرایط امنیتی مطلوبی هستیم

رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینكه مدیر موفق تعریف واحدی دارد و 
تفاوت نمی كند لیبرال باشد یا اصولگرا یا 
اصلاح طلب، گفت: وزارتخانه ها، اكابر نیست 
بنابراین وزرا باید از پیش تربیت شده باشند 

كه وزارتخانه را چگونه اداره كنند.
دكتر علی لاریجانی صبح روز پنجشنبه 
اسلامی  جامعه  كنگره  دوازدهمین  در 
مهندسین ضمن تبریک به مناسبت هفته 
و  باهنر  چون  شهدایی  یاد  گفت:  دولت 
رجایی كه اسوه تقوا و مدیریت اجرایی در 
كشور بودند را گرامی می داریم؛ نسل امروز 

نیز از این دو الگو باید تأثیر بپذیرد.
رییس مجلس شورای اسلامی در خطاب 
به جامعه اسلامی مهندسین گفت: جامعه 
اسلامی مهندسین از تشكل ها و جریان هایی 
است كه با ملاک های شهدای مذكور و توجه 
به سیاست های رهبری حركت كرده است. 
امروز نیز كشور به گونه ای است كه به امور 
سیاسی باید توجه خاص شود و مشخص 
شود فعل سیاسی برای چه ساخته شده 

است.
یادآوری  با  ادامه  در  لاریجانی  دكتر 

خصوصیات مدیر موفق سیاسی در كشور 
گفت: باید مدیرانی خلق كرد كه در كشور 
امنیت ایجاد كرده و ضمن حفظ استقلال 
كشور آن را به سمت آبادانی پیش ببرد. در 
واقع اگر ساز و كار مناسب و هدفدار نباشد 

ممكن است به هدف نرسیم.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینكه در كشورهای غربی افراد حزبی تربیت 
حزب  كشورها  این  در  گفت:  می شوند، 
غیردولتی نیز كادر خود را ورزیده می كند. 
در واقع روشی كه آنها انتخاب كردند، ایجاد 
تشكلاتی است كه مبنای كار قرار گیرد اما 
در كشور ما باید بررسی كنیم چرا شرایط 
اینگونه است چرا كه گاهاً وظایف دولتمردان 
به امور دیگری ختم می شود در حالی كه 
مدیر سیاسی در سطوح مختلف وظیفه دارد 

كشور را پیش ببرد.
زمانی فروش نفت بسیار خوب 

ولی تورم دورقمی بود
وی ادامه داد: بر اساس نرخ بیكاری در 
بین ۱۰۴ كشور رتبه ما 8۲ است و در نرخ 
تورم بین ۱88 كشور رتبه ما ۱8۰ است. هر 
چند نرخ تورم دورقمی در كشور را مربوط 

به دوران تحریم می دانند اما زمانی نیز ما 
با وجود داشتن نفت بسیار و فروش بسیار 
خوب نفت از تورم دورقمی برخوردار بودیم 

كه این به معنی اداره اشتباه كشور است. 
از  ایران  سهم  لاریجانی  دكتر 
سرمایه گذاری های خارجی را در بین ۱8۱ 
كشور ۱۶۴ دانست و گفت: این به معنی 
عدم جذب سرمایه گذار خارجی است، در 
خصوص حمایت از سرمایه گذاری نیز در 
بین ۱8۷ كشور رتبه ما ۱۶۷ است. متأسفانه 
دالان بروكراتیک كشور فسادانگیز است از 
این رو مردم ترجیح می دهند پول خود را در 

بانک سرمایه گذاری كنند.
با قبیله گرایی مشکل کشور

 حل نمی شود
نظر  از  اینكه  بیان  با  لاریجانی  دكتر 
مدیریت سیاسی در كشور مشكل داریم، 
به  سیاسی  مدیران  یا  متأسفانه  گفت: 
این امور آشنا نیستند یا كادر لازم ندارند 
دارند  خود  جایگاه  از  اشتباه  ذهنیتی  یا 
و یا تنها به یک وجه توجه می كنند. در 
واقع در امر سیاسی بی دقتی كرده ایم یا 
در  گذشته ایم  آن  كنار  از  سهل اندیشانه 

حالی كه امور سیاسی جزو مهمترین امور 
اداره كشور است از این رو باید زحمات را 
بیشتر كرد چرا كه با قبیله گرایی مشكل 

حل نمی شود.
با قصه گویی کشور اداره نمی شود

دكتر لاریجانی با یادآوری اینكه مسائل 
ساده  خارج  و  داخل  امور  در  كشور  اداره 
نیست، گفت: جمهوری اسلامی ایران در 
بسیاری از امور به خصوص مسائل مربوط 
به امنیت ملی، استراتژی دقیقی داشته است 
و در این آشفته  بازار بحران خیز منطقه، به 
درستی تصمیماتی گرفته شده است. هم 
اكنون جریانی دنبال تغییر نقشه منطقه ای 
است كه در این خصوص وزرای امور خارجه 
آمریكا نیز از سر سادگی مسائلی را مطرح 
كردند اما بیداری كه ایران در منطقه ایجاد و 
بر آن ایستادگی كرد، اجازه موفقیت و پیاده 

سازی نقشه مذكور را نداده است. 
وی تأكید كرد: عقل را باید در ظرف زمان 
در نظر گرفت چرا كه با قصه گویی كشور 
اداره نمی شود از این رو باید از تاكتیک های 
مختلفی استفاده كرد چرا كه امور سیاسی 

ذاتاً در خود از عملگرایی برخوردار است.

دکتر لاریجانی:

تورم دورقمی، محصول اداره اشتباه کشور بود

معاون حقوقی رییس جمهوری گفت: نباید بگذاریم این 
افتخارات ملی در دعواهای كودكانه سیاسی گم شود و فضای 

ناامیدی كشور را فرا بگیرد.
حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری عصر پنجشنبه 
در جریان سفر به شهرستان ورامین و در  جلسه شورای 
اداری شهرستان قرچک با بیان اینكه موفقیت دولت موفقیت 
همگان خواهد بود، اظهارداشت: اینكه تصور شود اگر دولتی 
موفق شد یک حزب موفق شده و اگر دولتی شكست بخورد 
یک گروه شكست خورده، تصور نادرستی است. در نظام 
جمهوری اسلامی، سه قوه طبق قانون اساسی زیرمجموعه 
و تحت نظر ولایت فقیه فعالیت می كنند؛ بنابراین اگر همه 
دستگاهها و قوای سه گانه هماهنگ و هم افزا عمل كنند، 
موفق خواهیم بود و در غیراین صورت همه آسیب می بینند 
و مهمتر اینكه  اعتماد عمومی به نظام مخدوش می شود. 
وی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
روز چهارشنبه هیات دولت با ایشان، افزود: مقام معظم 
رهبری فرمودند باید از همه فرصتها بدون هیچ حاشیه و 
ملاحظه ای برای رفع مشكلات مردم استفاده كنیم، چرا كه 
بالاترین تبلیغ برای دولت، اقدام و عمل است. عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان كرد: با افتخار می گویم 
در سه سال گذشته با وجود بدترین شرایط درآمدی كشور 
در تاریخ بعد از انقلاب به دلیل كاهش میزان صادرات و 
قیمت نفت، اما دولت تدبیر و امید با حمایت مردم و هدایت 

رهبری، تعامل سازنده با دیگر قوا و سیاست تدبیر و امید، 
از طریق مذاكراتی عزتمندانه و قدرتمندانه و البته سخت و 
دشوار، توانست سنگ بزرگی را كه در مسیر پیشرفت ملت 
ایران انداخته بودند، از سر راه بردارد. مجید انصاری اضافه 
كرد: دولت تدبیر و امید توانست همه قطعنامه های شورای 
حكام و شورای امنیت سازمان ملل را لغو كند و مقام معظم 
رهبری در دیدار روز چهارشنبه، یكبار دیگر سرداران عرصه 
دیپلماسی را مومن و سختكوش توصیف و عنوان كردند كه 
مذاكره كنندگان كشورمان عزتمندانه از حقوق ملت دفاع 
كردند. وی اظهارداشت: امروز جمهوری اسلامی ایران به 
صورت رسمی وارد باشگاه هسته ای جهان شده و این حق 
رسما مورد پذیرش همه جهانیان قرار گرفته است. امروز ما 
اگر چه از برخی بدعهدی های طرف مذاكرات شكوه داریم اما 
همانطور كه دكتر روحانی اشاره داشتند  به برجام اعتماد داریم 
اما به طرف اصلی مذاكرات یعنی آمریكا اعتماد نداریم. ما  در 
عین حال می توانیم در تعاملات خارجی در عرصه اقتصادی 
و حتی هسته ای بر اساس اختیار و اراده خودمان عمل كنیم. 
معاون حقوقی رییس جمهوری تصریح كرد: دولت تدبیر و امید 
همانطور كه در مذاكرات ایستادگی و حقوق ملت را استیفا 
كرد، در اجرای برجام نیز ایستاده و گام به گام حقوق ملت 
را پیش می برد. انصاری خاطرنشان ساخت: در مدت سپری 
شده از اجرای برجام ۶۲ هیات كارشناسی فنی و صنعتی 
از كشورهای مختلف به ایران سفر كرده و تفاهم نامه ها و 

توافقنامه های متعددی امضا شده است. در این مدت بیش از 
۵ میلیارد دلار سرمایه خارجی جذب شده و سرمایه داخلی 
نیز به جریان افتاده است. وی با بیان اینكه حداقل یكسال زمان 
صرف آواربرداری از اقتصاد كشور شد، گفت: امروز تورم تک 
نرخی شده و به جای ركود و رشد منفی ۶.8 درصدی اقتصاد، 
به رشد ۴.۴ درصدی دست یافته ایم كه ان شاالله تا پایان سال 
به رقم ۵ درصد خواهد رسید. مجید انصاری ادامه داد: برای 
غلبه بر آمار بیكاری باید حداقل سالانه یک میلیون شغل ایجاد 
كنیم كه این هدف نیاز به فضای آرام و روان سازی امور بانكی 
دارد و دولت در همین راستا تلاش كرده مشكل بدهی های 
دولت به بانكها و بدهی بانكها به بانک مركزی را حل نماید. وی 
با اشاره به دستیابی به خودكفایی تولید گندم بعد از ۱۲ سال 
گفت: در حال حاضر با بیش از ۱۴ میلیون تن گندم،  ذخیره 
این محصول در بهترین شرایط تامین مواد غذایی استراتژیک 
قرار دارد. همچنین در حوزه  انقلاب  از  در سالهای پس 
كشاورزی اقدامات بزرگی از قبیل توسعه استفاده از روشهای 
نوین آبیاری و مهار آبهای مرزی انجام شده است. انصاری 
تصریح كرد: نباید بگذاریم این افتخارات ملی در دعواهای 
كودكانه سیاسی گم شود و فضای ناامیدی كشور را فرا بگیرد. 
وی همچنین خاطرنشان كرد: همه این سخنان به معنای 
آن نیست كه در كشور مشكل نداریم اما با توجه به كارنامه 
درخشان دولت تدبیر و امید در سه سال گذشته و حمایت 
مردم و لطف خدا،  غلبه بر مشكلات دور از دسترس نیست.

معاون حقوقی رییس جمهوری:

نباید افتخارات ملی در دعواهای کودکانه سیاسی گم شود

یادداشت

خبــر

سید مرتضی سقائیان نژاد *

محمود واعظی *
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در استان گلستان صورت گرفت:

بازدید دکتر سیف از پروژه مورد حمایت
 بانک مهر اقتصاد

رئیس كل بانک مركزی از كارخانه ویتامین E كه با حمایت بانک مهر اقتصاد در شهرک 
صنعتی آق قلا استان گلستان راه اندازی شده، بازدید كرد. به گزارش روابط عمومی بانک 
مهر اقتصاد؛ ولی الله سیف رئیس كل بانک مركزی به همراه حسن صادقلو استاندار گلستان، 
حسینقلی قوانلو مدیركل صنعت، معدن و تجارت استان، مدیران كل بانک ها و مسئولین 
استانی در آغازین روز هفته دولت از پروژه تولید ویتامین E در شهرک صنعتی آق قلا بازدید 
كردند.    رئیس كل بانک مركزی در بازدید از این كارخانه، گفت: نظام بانكی اولویت اصلی 
خود را حمایت از تولید و واحدهای صنعتی و بنگاه های متوسط و كوچک قرار داده و در 
این راستا ۷۵۰۰ واحد در كشور جهت حمایت شناسایی شده اند.    رئیس كل بانک مركزی 
خط تولید ویتامین E را گامی مهم در تحقق اقتصاد مقاومتی دانست و افزود: این كارخانه 
با سرمایه ای معادل ۴۵ میلیارد تومان راه اندازی شده و فاز دوم آن با هدف مصرف انسانی 
برای دهه فجر امسال آماده بهره برداری خواهد بود.    در حاشیه این بازدید، محمد سنچولی 
- رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان گلستان - گزارشی از حمایت مالی بانک مهر 
اقتصاد از تولید و صنعت داخلی به ویژه پروژه تولید ویتامین E  ارائه كرد و گفت: این بانک 
تمامی این اقدامات را با هدف اجرایی شدن سیاست های اقتصاد مقاومتی صورت داده است.   
سنچولی افزود: پروژه ویتامین E با حمایت مالی بانک مهر اقتصاد گلستان با اعتباری بالغ بر 
۳۴۴ میلیارد ریال كه بخش عمده هزینه راه اندازی آن را شامل می شود، فعالیت خود را آغاز 
كرده است.   وی با اشاره به نوین بودن فناوری تولید ویتامین E و انحصار این تكنولوژی در 
چند كشور محدود، خاطرنشان كرد: بومی كردن این دانش و تلاش جوانان با محوریت اقتصاد 
مقاومتی بیانگر نوعی اقدام و عمل در راستاست كه قطعا به توسعه و پیشرفت استان گلستان 
و رونق اقتصادی منطقه منجر خواهد شد.    رئیس كل بانک مركزی در پایان بازدید از این 
پروژه ازدست اندركاران و حامیان مالی آن و مجموعه بانک مهر اقتصاد تشكر كرد، همچنین 
استاندار گلستان و مدیر كل صنعت، معدن و تجارت استان نیز از همراهی و حمایت بانک مهر 
اقتصاد در این پروژه قدردانی كردند.   گفتنی است، فاز اول كارخانه ویتامین E اولین واحد در 
خاور میانه و پنجمین واحد تولید در دنیا با حمایت بانک مهر اقتصاد در تیرماه امسال با حضور 

سید ضیاء ایمانی مدیر عامل این بانک و مسئولان استانی مورد بهره برداری قرار گرفت.   

سمنان- ایرنا- معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینكه 
سیاست های اقتصاد مقاومتی برای كشوربسیار كارساز 
است، گفت:مهمترین پیام اقتصاد مقاومتی، رساندن 
كشور به استقلال از درآمدهای نفتی است تا در برابر 

تكانه های بیرونی اقتصادی مقاوم شود. 
اسحاق جهانگیری عصر پنجشنبه در نشست اقتصاد 
مقاومتی استان سمنان افزود: سیاست های اقتصاد 
مقاومتی برای به حركت درآوردن چرخه تولید و اقتصاد 
كشور بسیار موثر است.وی با اشاره به این كه رهبری 
اقتصاد را اولویت مسائل كشور می دانند، خاطرنشان 
كرد: ایران كشوری نفت خیز است كه اتكای اقتصاد 
كشور به درآمدهای نفتی، به بزرگترین چالش كشور 

تبدیل شده بود.
جهانگیری با اشاره به رویكرد درست دولت تدبیر 
و امید در سه سال گذشته، یادآور شد: تلاش برای 
برداشته شدن سایه تحریم و تهدیدها، بازگشت كشور به 
اجرای قانون و مقابله با فساد و تلاش برای بهبود فضای 
كسب و كار و تحرک چرخه اقتصادی، سه اولویت مهم 
دولت یازدهم بود كه دستاوردهای خوبی در این عرصه 

ها رقم خورد.
معاون اول رئیس جمهوری، تحریم ها را مانعی بر سر 
راه كشور برای توسعه عنوان و اضافه كرد: دكتر روحانی 
از سوی دیگر، از ابتدای فعالیت دولت تدبیر و امید، بر 

مقابله با فساد و اجرای قانون تاكید كرد.
وی با بیان این كه در دورانی در كشور قانون بی 
اهمیت شده بود و فساد سیستمی مانند موریانه به جان 
نظام اسلامی افتاد، گفت: اهل بگم بگم نیستم ولی آنچه 
را كه حكم قانون و قضایی درباره آن صادر شده است و 

مردم باید از آن آگاه شوند، می گویم.
جهانگیری با بیان این كه بزرگانی همچون شهید 
رجایی همواره مورد هجمه بوده اند ، افزود: اكنون نیز 
در انتقاد از دولت یازدهم و دكتر روحانی، در این حد كه 
ادب رعایت شود انتظار دیگری نداریم و معتقدیم باید 

استوار به راه خود ادامه داد.
وی با اشاره به شوک اقتصادی به كشور در سال ۹۴ 

با كاهش چشمگیر قیمت نفت، گفت: برخی كاهش 
قیمت نفت توسط برخی كشورهای منطقه را سیاستی 
ضربه  آخرین  كردن  وارد  برای  ایران  به  فشار  برای 
اقتصادی و وادار كردن ایران به دادن امتیازهای بیشتر 

در مذاكرات هسته ای می دانند.
وی با بیان این كه به جز یک كشور، تمام كشورهای 
نفت خیز جهان از این شوک اقتصادی آسیب های 
جدی دیدند، یاد آور شد : ارزش پول برخی كشورهای 

شمال ایران تا 8۰ درصد نیز سقوط كرد.
وی با اشاره به برخی برنامه های دولت یازدهم برای 
كاهش آسیب های كشور در برابر این شوک اقتصادی 
گفت: اعتماد ملت به مدیریت كشور به عنوان بزرگترین 
سرمایه، مانع از آسیب مهم به كشور در آن شرایط شد.

وی با بیان اینكه آن دسته از دوستان بدسلیقه در 
كشور كه می خواهند اعتماد و امید مردم را از بین 
ببرند، باید بدانند این امر به نفع ملت و كشور نیست و 

افزود: سرمایه اجتماعی، بزرگترین سرمایه برای دولت 
است كه با وجود آن می تواند شوک های مختلف را 
پشت سر گذاشت. به گزارش ایرنا، جهانگیری، كاهش 
تورم را از برنامه های اصلی دولت تدبیر و امید در سال 
های فعالیتش ذكر و خاطرنشان كرد: تورم منشا تمام 
مسایل كشور است و ایران اسلامی با داشتن منابع، 
نیروی انسانی مناسب باید در مهار تورم از كشورهای 

موفق جهان باشد.

وی با بیان این كه دولت یازدهم با انباشت مطالبات 
مردم مواجه بوده است و هنوز بیكاری ناشی از تعطیلی 
واحدهای اقتصادی در گذشته، زیاد است، تصریح كرد: 
در سال ۹۵ كشور در مجموع از وضعیت اقتصادی قابل 
توجهی برخوردار بوده است و رسیدن رشد اقتصادی به 
۴.۴ درصد، رشد صادرات به میزان ۲۱ درصد، افزایش 
۳۷ درصدی ارایه تسهیلات بانكی به واحدهای صنعتی، 
افزایش خرید گندم از ۲.۲ میلیون تن به ۱۱ میلیون تن 
و كاهش واردات گندم از ۶.۷ میلیون تن به صفر و وجود 
ذخیره گندم به میزان ۱۴ میلیون تن، برخی از نتایج 

دستاوردهای اقتصادی دولت یازدهم است.
معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به افزایش تولید 
گندم كشور و افزایش قابل توجه میزان خرید گندم 
بوسیله دولت از گندمكاران در سال جاری تصریح كرد: 
در دولت مصوب شد برای پرداخت مطالبات گندمكاران 
۱۰۰ میلیارد ریال اسناد خزانه جدید به فروش برسد 
تا ۳۰ میلیارد ریال برای پرداخت مطالبات گندمكاران 
تخصیص داده شود. وی ادامه داد : شهریور ۹۵ بخش 
مهمی از مطالبات گندمكاران در سراسر كشور پرداخت 
می شود و افزایش ناگهانی تولید گندم كشور باعث 
كسری ۴۰ هزار میلیارد ریالی دولت برای پرداخت 
مطالبات مربوط به گندم شده بود.وی با اشاره به برابر 
بودن میزان برداشت ایران و قطر از میدان مشترک 
گازی در پارس جنوبی در سال 8۴ گفت: برداشت ایران 
به ۲۵۰ میلیون مترمكعب و برداشت قطر ۶۰۰ میلیون 
مترمكعب از این میدان مشترک رسیده است كه بر 
اساس سیاست های اقتصاد مقاومتی، تلاش و برنامه 
كشور بر توسعه میدان های پارس جنوبی متمركز شد 
به طوری كه تا پایان امسال یا اوایل سال ۹۶ میزان 
برداشت ایران با میزان برداشت قطر برابر می شود.معاون 
اول رئیس جمهوری بر محكم بودن مدیران كشور در 
شرایط كنونی تاكید و خاطرنشان كرد: مدیران باید 
بدانند برای تصمیم گیری آمده اند و نباید از تصمیم 
گیری بترسند زیرا مردم ایستادگی قاطع از مدیران را 

انتظار دارند.

وزیر جهاد كشاورزی گفت: امروز همه دنیا متاثر از ناامنی های منطقه 
خاورمیانه است، بجز ایران كه در اوج آرامش و امنیت كامل به سر 

می برد.
به گزارش ایسنا، محمود حجتی در جلسه شورای اداری استان 
كرمانشاه به مناسبت هفته دولت در استانداری كرمانشاه برگزار شد، 
اظهاركرد: مقوله امنیت بحث ساده ای نیست كه بخواهیم به راحتی از 
كنار آن بگذریم. همه می دانیم كه امروز در شرق و غرب ایران اسلامی 
چه تلاطمی به پاست، اما با تلاش نیروهای جان بركف امنیتی، نظامی 

و انتظامی، كشور ما در اوج امنیت و آرامش به سر می برد.
وی خاطرنشان كرد: امروزه همه جای دنیا متاثر از ناامنی های منطقه 
خاورمیانه است، اما ایران اسلامی به بركت وجود نیروهای خدوم امنیتی 

و نظامی و انتظامی در اوج منیت و آرامش است.
حجتی در ادامه با اشاره به شرایط سختی كه دولت یازدهم در زمان 
به دست گرفتن امور اجرایی داشت و مقایسه آن با امروز، گفت: دولت 
زمانی امور اجرایی كشور را به دست گرفت كه شرایط اقتصادی خوبی 
نداشتیم و تورم بالای ۴۰ درصد و رشد اقتصادی منفی شش درصد 

بود.
وزیر جهاد كشاورزی تصریح كرد: اگرچه در آن سالها قیمت نفت 
بالا بود و ذخایر ارزی خوبی داشتیم، اما بنا به شرایط خاصی كه كشور 

داشت و تحریم های ظالمانه تحمیلی بر ایران، نمی توانستیم از ذخایر 
ارزی مان استفاده كنیم و لذا محدودیت جدی برای تامین نیازهای 

اساسی مردم همچون گندم داشتیم.
وی تاكید كرد: به خاطر محدودیت ها و تحریم های ظالمانه، كشور 

شرایط بسیار نامناسبی داشت.
حجتی اظهاركرد: اگر این ابتكار انجام مذاكرات با قدرتهای جهان 
كه بعد به برجام منتهی شد، نمی بود واقعا شرایط كشور روز به روز 

وخیم تر می شد.
ایران  كه  توافقاتی  با  خوشبختانه  گفت:  كشاورزی  جهاد  وزیر 
در مذاكرات هسته ای به دست آورد در سال ۹۳ توانستیم ذخایر 
استراتژیک كشور را تقویت كنیم و تا به امروز هم در این زمینه هیچ 
مشكلی نداشته باشیم. وی با بیان اینكه خوشبختانه امروز شرایط بسیار 
عالی از نظر تامین ذخایر استراتژیک در كشور داریم، گفت: در حال 
حاضر ذخایر گندم در سیلوهای كشور بیش از ۱۴ میلیون تن است، 

یعنی چیزی حدود دو سال ذخیره گندم داریم.
حجتی افزود: زمانی نه چندان دور در زمینه وارات گندم جزو 
كشورهای ركورددار دنیا بودیم، اما امسال تراز تولیدمان نسبت به 

مصرف مان پیشی گرفته است.
وزیر جهاد كشاورزی گفت: از ثمرات و نتایج به ثمر رسیدن مذاكرات 

ثبات خوبی  به یک  اقتصادی كشور  امروز در وضعیت  است كه 
رسیده ایم.

وی همچنین با اشاره به مطلوب شدن شرایط تولید و صادرات نفت 
در كشور گفت: خوشبختانه صادرات نفت كشور نسبت به سال قبل 
بیش از دوبرابر شده و در همین راستا گشایش هایی سر راه كشور 

قرار گرفته است.
حجتی خاطرنشان كرد: اتفاقی كه در طول سالهای اخیر برای 
این دولت افتاد، كاهش شدید قیمت نفت بود، بگونه ای كه عمده 

كشورهای نفتی جهان درگیر این كاهش قیمت شدند.
وزیر جهاد كشاورزی گفت: در بخش سلامت نیز همه شاهد این 
موضوع هستند كه دولت چه خدمات ارزنده ای را به مردم ارائه داده و 
زمانی كه مردم به بیمارستان مراجعه می كنند می توانند به وضوح این 

تغییرات چشمگیر را مشاهده كنند.
وی همچنین از بیمه شدن بیش از یازده میلیون ایرانی در بیمه 
سلامت خبر داد و گفت: تحولی كه دولت یازدهم در عرصه سلامت 

ایجاد كرده بی نظیر بوده است.
حجتی همچنین به در دست بهره برداری بودن فازهای جدید 
پارس جنوبی اشاره كرد و گفت: با به بهره برداری رسیدن فازهای 
جدید منطقه پارس جنوبی، میزان برداشت نفت و گاز ایران از میادین 

مشترک با كشور قطر، برابر و حتی بیشتر هم خواهد شد.
وزیر جهاد كشاورزی در ادامه با بیان اینكه پیشران امور مملكت پول 
نیست، گفت: آنچه بیش از پول به آن نیاز داریم اعتماد به نفس و باور 

ما می توانیم است.
وی تصریح كرد: چنانچه این باور كه همه كار شدنی است به وجود 

بیاید، پول هم به دنبال آن خواهد آمد.
حجتی در ادامه به دوبرابری بارش باران در استان كرمانشاه نسبت به 
میانگین كشور اشاره كرد و افزود: قطعا باید از این ظرفیت ها استفاده 
كرد و نباید پشت مشكلات و موانع ماند و باید برای رفع همه آنها راه 

حل اندیشیده شود.
وزیر جهاد كشاورزی اظهار كرد: برای رفع مشكلات استان راه حل های 
مختلفی وجود دارد، از جمله اینكه توسعه تجارت كه كرمانشاه با توجه 

به مرز گسترده با كشور عراق پتانسیل خوبی در این زمینه دارد.
حجتی گردشگری و اكوتوریسم را دیگر ظرفیت مناسب استان 
كرمانشاه جهت توسعه عنوان كرد و افزود: راه حل دیگر استفاده از 

ظرفیت های نفت و گاز منطقه و صنایع پایین دستی آن است.
وی با تاكید بر تكمیل زنجیره مزرعه تا سفره، گفت: قطعا تكمیل 
این زنجیره می تواند زمینه اشتغال بسیاری به ویژه در استانی مانند 

كرمانشاه به وجود بیاورد.

جهانگیری:

مهمترین پیام اقتصاد مقاومتی استقلال از درآمدهای نفتی است 

وزیر جهاد كشاورزی:

به اندازه 2 سال در سیلوهایمان ذخیره گندم داریم

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,908,000یک مثقال طلا

1,133,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,110,000سکه بهار آزاد ی

11,135,000سکه امامی

5,590,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,820,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 
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عابدزاده:

پرسپولیس مدعی اصلی قهرمانی است
دروازه بان پیشین پرسپولیس با بیان اینكه قرمزپوشان از ابتدای فصل با قدرت مقابل حریفان 
ظاهر شدند، گفت: با روندی كه برانكو و بازیكنانش پیش گرفتند پرسپولیس مدعی قهرمانی 

لیگ شانزدهم است.
احمدرضا عابدزاده با تمجید از عملكرد پرسپولیس در هفته های ابتدایی لیگ گفت: 
خوشحالم كه می بینم پرسپولیس این فصل و برخلاف فصل گذشته شروع پرقدرتی داشت و 

توانسته از ۱۲ امتیاز ۴ دیدار،  ۱۰ امتیاز را كسب كند و صدرنشین لیگ شود.
وی تاكید كرد: سال گذشته پرسپولیس شرایط سختی داشت و روزهای بدی را پشت سر 
می گذاشت اما رفته رفته با حمایت مسئولان تیم و هواداران، برانكو و شاگردانش پیشرفت 
چشمگیری در لیگ داشته و حتی در اواخر فصل یكی از مدعیان قهرمانی بودند كه متاسفانه 

با بدشانسی به قهرمانی لیگ دست پیدا نكردند.
عابدزاده در ادامه تاكید كرد: پرسپولیس با توجه به اینكه اسكلت فصل قبل خود را حفظ 
كرده، شرایط بهتری نسبت به دیگر تیم ها دارد و از هماهنگی نسبی خوبی برخوردار است 

كه این می تواند یک پوئن مثبت برای موفقیت این تیم باشد.
لیگ شانزدهم گفت: سالهاست  بان پیشین پرسپولیس در خصوص شرایط  دروازه 
لیگ ایران از كیفیت بالایی برخوردار نیست و شاید در طول هر فصل چند بازی زیبا از 
تیم ها ببینیم و باید باز هم منتظر بمانیم تا بعد از گذشت مدتها شاهد یک بازی جذاب و 

تماشاگرپسند باشیم.
وی تاكید كرد: فوتبال ما فقط نام حرفه ای را یدک می كشد، اما متاسفانه حرفه ای نیست. 
به عنوان مثال می توان به زمین های چمن ورزشگاه های ایران اشاره كرد كه به جز چند 
ورزشگاه، مابقی آنها از چمن مناسبی برخوردار نیستند و همین مساله یكی از علل اصلی بی 

كیفیت بودن لیگ ماست.
عابدزاده در خصوص اردوی تیم ملی و دیدارهای پیش روی این تیم گفت: در خصوص 
تعطیلات لیگ به خاطر اردوی تیم ملی نمی توانم پاسخگو باشم، زیرا حتما كی روش صلاح 
دانسته كه این تعطیلی می تواند به تیم ملی كمک كند تا دو دیدار پیش رو را با موفقیت 

به پایان برساند.
دروازه بان پیشین پرسپولیس تاكید كرد: البته این تعطیلی هم به سود تیم ملی و هم به 
نفع برخی تیم های لیگ برتری است كه می توانند در شروع مجدد خود نقاط ضعف خود 

را برطرف كنند.
وی در پاسخ به این سوال كه شرایط استقلال را چگونه می بینید، گفت: من چندین سال 
در این تیم بازی كردم و روزهای خوب و بدی را در استقلال تجربه كردم.می دانم استقلال 
این بحران را پشت سر خواهد گذاشت و مطمئنم وضعیت آبی پوشان تغییر خواهد كرد و 

این شرایط باقی نخواهد ماند.
عابدزاده در ادامه تاكید كرد: با شناختی كه از منصوریان دارم می دانم او از این تعطیلات 
بهترین استفاده را خواهد كرد و با حمایت مسئولان و هواداران این تیم آبی پوشان به روزهای 

اوج باز خواهند گشت.
دروازه بان پیشین پرسپولیس در پایان خاطرنشان كرد: استقلال و پرسپولیس روزهای 
سختی را به خود دیده اند و بارها به بالا و پایین جدول رفته اند و همین تجربه به ما كمک 

كرده تا توانسته اند از بحران خارج شده و حتی به قهرمانی دست یابند.

حسن روشن:

غیرفوتبالی ها کارشناس شده اند
پیشكسوت استقلال با بیان اینكه در دیدارهای تداركاتی برد و باخت هیچ معنی ندارد گفت: 
متاسفانه عده ای غیرفوتبالی در این رشته كارشناس شده و نظرات عجیبی در خصوص 

استقلال مطرح می  كنند.
حسن روشن با انتقاد از كسانی كه باخت در دیدارهای تداركاتی را ناكامی برای منصوریان 
می دانند گفت: نمی دانم چرا یک عده غیرفوتبالی كه هیچ شناختی از فوتبال ندارند خودشان 

را كارشناس و دایه مهربان تر از مادر برای استقلال می دانند.
وی تاكید كرد: در تمام دنیا دیدارهای تداركاتی برای آمادگی هر چه بیشتر و رسیدن به 
هماهنگی در كارهای تاكتیكی و شناخت سرمربی از نفرات تیمش است. دلیلی ندارد اگر در 

دیدارهای تداركاتی تیم نتیجه نگرفت به سرمربی حمله كرد و از او انتقاد كنیم.
پیشكسوت استقلال در ادامه خاطرنشان كرد: با توجه به تغییرات زیادی كه در فصل نقل و 
انتقالات در استقلال به وجود آمده و تعدادی بازیكن از این تیم جدا شده و همچنین نفرات 
جدیدی به جمع آبی پوشان ملحق شدند، هماهنگی بازیكنان برای سرمربی كمی سخت 

است و باید به او فرصت بدهیم تا با آرامش تیمش را به شرایط آرمانی برساند.
روشن در ادامه خاطرنشان كرد:عدم هماهنگی در استقلال به خط دفاعی این تیم مربوط 
می شود كه در ۴ دیدار این تیم در لیگ شانزدهم عملكرد قابل قبولی نداشتند و نتوانستند 

انتظارات هواداران را برآورده كند.
وی تاكید كرد: تعطیلی لیگ به خاطر اردوی تیم ملی فرصت بسیار خوبی برای تیم 
های لیگ برتری خصوصا استقلال بود كه بتوانند نقاط ضعف خود را از بین برده و با انجام 
تمرینات منظم و دیدارهای تداركاتی آماده شروع دوباره لیگ شوند.پیشكسوت استقلال در 
ادامه خاطرنشان كرد: متاسفانه عده ای دست از سر منصوریان برنمی دارند و مرتب به دنبال 
حاشیه سازی هستند. آنها نمی خواهند او با آرامش و تمركز لازم كارش را در استقلال انجام 
دهد.روشن تصریح كرد: اكنون زمان آن است كه سرپرست باشگاه و اعضای هیات مدیره 
از منصوریان حمایت لازم را نه فقط مقابل دوربین و خبرنگاران بلكه در عمل انجام دهند تا 

سرمربی آبی پوشان بتوانند تیم را به جایگاه واقعی اش برسانند.
وی تاكید كرد: حمایت هواداران از منصوریان و بازیكنان یک درس بزرگ به كسانی است 
كه فقط به ظاهر ادعای حمایت از سرمربی استقلال را دارند اما باید هواداران الگوی مناسبی 
برای آنها باشند.پیشكسوت استقلال در خصوص اردوی تیم ملی نیز گفت: تیم ملی متعلق 
به مردم ایران است و باید از آن حمایت كنیم تا تیم بتواند در مسابقات پیش رو موفق باشد.

روشن در ادامه افزود: شاید به نظر برخی ها دیدار مقابل قطر و ازبكستان نیاز به این تعطیلی 
بلند مدت نداشته باشد اما این خواسته سرمربی است و او می خواهد تیمش با آمادگی 
كامل به مصاف حریفان برود.روشن در پایان خاطرنشان كرد: در سال های گذشته لیگ ما 
از فقر گلزنی رنج می برد امیدوارم امسال شاهد بازی های زیبا، تماشاگرپسند و پرگل در 

لیگ شانزدهم باشیم.

شاهرودی:

پرسپولیس از نظر فنی به شرایط مطلوبی 
نرسیده است

پیشكسوت تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به عملكرد سرخ پوشان در هفته های ابتدایی 
لیگ گفت: تیم هنوز از نظر عملكرد فنی به شرایط مطلوبی نرسیده است.

رضا شاهرودی در رابطه با صدرنشینی تیم فوتبال پرسپولیس در چهار هفته ابتدایی لیگ 
برتر گفت: از نظر كسب امتیاز پرسپولیس عملكرد خوبی داشته و توانسته مسابقاتش را با 
پیروزی پشت سر بگذارد، اما از نظر عملكرد فنی هنوز شرایط چندان مطلوبی پیدا نكرده 
است. امیدوارم تعطیلات به نفع پرسپولیس باشد و بازیكنان از این فرصت برای هماهنگی 
بهتر استفاده كنند.وی افزود: امسال خط دفاع پرسپولیس شرایط خوبی دارد. حضور سید 
جلال باعث سازماندهی خط دفاع شده است. اما هنوز تعدادی از بازیكنان شرایط مطلوبی 
ندارند و امیدوارم بعد از تعطیلات به شرایط ایده ال خود برسند. برای مثال عالیشاه و 
مسلمان از جمله بازیكنانی هستند كه كیفیت سال گذشته خود را ندارند.پیشكسوت باشگاه 
پرسپولیس در رابطه با حضور محسن ربیع خواه در پست دفاع چپ تصریح كرد: ربیع خواه هم 
هنوز نتوانسته مانند برخی دیگر از بازیكنان از نظر فنی كیفیت لازم را داشته باشد. اما حتما 
برانكو این كیفیت را در او دیده است كه او را در تركیب اصلی قرار می دهد. البته به نظر من 
بهتر بود برانكو او را به دفاع وسط بیاورد و از انصاری در پست تخصصی اش استفاده می كرد.

شاهرودی در پایان به جذب بازیكنان خارجی بی كیفیت نیز اشاره كرد و گفت: بازیكن 
خارجی هنگامی به تیم اضافه می شود كه چندین سطح از بازیكن داخلی بهتر باشد. به هر 
حال تازه هفته های ابتدایی لیگ است و بعد از تعطیلات، كیفیت اصلی این بازیكنان مشخص 
خواهد شد. آنها باید برای تیم مفید باشند كه اگر به كار تیم نیایند، حتما یک پشت پرده ای 

در حضور آن ها وجود دارد.

بهروان مطرح كرد:

برخی تیم های لیگ یک بضاعت خوبی دارند
رئیس كمیته مسابقات لیگ برتر ضمن تاكید بر اینكه برخی تیم های لیگ یک توان و 
بضاعت مالی بالایی دارند گفت: به شرط استاندارد سازی مد نظر AFC می توانند در لیگ 

برتر هم به میدان بروند.
غلامرضا بهروان رئیس كمیته مسابقات لیگ برتر در گفتگویی تلویزیونی گفت: ما به هیات 
رئیسه سازمان لیگ كه فعلا از آقایان شیرازی، عابدینی، كاظمی و قنبرزاده تشكیل شده اند و 
البته باید پنج نفر باشند، پیشنهاد داده بودیم كه سه تیم از لیگ یک صعود كنند اما ما فقط 

پیشنهاد دهنده بودیم و گروه های تصمیم ساز كسانی دیگری بودند.
وی در ادامه افزود: مسابقات لیگ یک بسیار فشرده برگزار شده و رشد فنی داشته است 
البته استاندارد سازی AFC نیز باید برای تیم های لیگ یكی انجام شود تا صدور مجوز حرفه 
ای برای آنها صادر شود.بهروان تاكید كرد: امسال بسیاری از تیم هایی كه در لیگ یک به 
میدان می روند ساختار خوبی دارند و تیم های قدرتمندی هستند كه بضاعت مالی و ساختار 

خوبی برای حضور در لیگ برتر را دارند. به شرط اینكه استانداردها را رعایت كنند.
وی در ادامه افزود: تلاش ما استاندارد كردن لیگ یک است به عنوان مثال در لیگ یک هم 
مثل لیگ برتر بازیكن محروم در مرحله دوم محرومیت هم باید با سه كارت زرد محروم شود 
كه این را در نظر گرفتیم.رئیس كمیته مسابقات سازمان لیگ در ادامه گفت: كنفدراسیون 
فوتبال آسیا روی استاندارد سازی لیگ یک بسیار تاكید كرده و این باشگاه ها باید دنبال ثبت 

شركت و تجاری سازی و درآمد سازی بروند و آكادمی داشته باشند.

 آخرین كاروان المپیكی هم به ایران رسید؛

استقبال پرشور دختر تاریخ ساز

تیم ملی تكواندو به عنوان آخرین نفرات كاروان المپیكی به ایران بازگشتند و مراسم 
استقبال از كیمیا علیزاده در ازدحامی كم سابقه انجام شد.

با اینكه پرواز ابوظبی به تهران ساعت ۴ صبح جمعه در فرودگاه امام خیمینی نشست اما 
سالن انتظار جمعیت پر شماری را در خود می دید كه برای دیدن كیمیا علیزاده، اولین دختر 
مدال آور المپیكی ایران خود را در آن ساعت به فرودگاه رسانده بودند. كیمیا و سایر اعضای 
تیم ملی تكواندو در میان استقبال مردم ورود باشكوهی داشتند تا فرودگاه امام خمینی یک 

بار دیگر میزبان جشن بازگشت یكی دیگر از قهرمان های ایران باشد.
این جشن می توانست باشكوه تر باشد چرا كه در این تیم ستاره هایی مثل فرزان 
عاشورزاده، مهدی خدابخشی و سجاد مردانی هن حضور داشتند اما هیچ یک از این امیدهای 
مدال موفق نشدند خود را به سكوی المپیک برسانند تا تكواندو تبدیل به هیجان انگیز ترین 

تیم ایران در ریو شود.
كیمیا علیزاده اما مدالی تاریخی را بر گردن انداخت تا همین یک برنز سایر نتیجه های این 
تیم و شاید كاروان را زیر سایه خود ببرد. او شب را استراحت كرد و از ساعاتی پیش یک به 
یک در مراسم مختلف استقبال شركت می كند. او از ساعت ۹ مهمان تربیت بدنی كرج در 

حضور همشهریان خود بوده است و تا روزها این مراسم ادامه خواهد داشت.

كیمیا علیزاده:

باید به زودی برای المپیک 2۰2۰ استارت بزنم
بانوی تكواندوكار ایران در بازیهای المپیک بامداد روز جمعه بعد از بازگشت به كشورمان 
و  تمرینات  المپیک ۲۰۲۰ روند  به  برای رسیدن  استراحت،  از كمی  بعد  باید  گفت: 

مدال آوری ام را شروع كنم
 كیمیا علیزاده، نخستین بانوی مدال آور المپیكی ایرانی كه بعد از كسب مدال برنز المپیک 
ریو، بامداد روز)جمعه( در میان استقبال پرشور مردم به كشورمان، گفت: از اینكه توانستم 
به عنوان نخستین بانوی مدال آور المپیكی ایران لقب گیرم بسیار خوشحالم و امیدوارم این 

موفقیت، آغاز راهی باشد برای بانوان ورزشكار ایران تا این روند ادامه یابد.
وی در خصوص عدم راهیابی به فینال گفت: ورزش همیشه با دو وجهه برد و باخت همراه 
است كه متاسفم در المپیک آن روی باخت خود را به من نشان داد. البته باز خوشحالم كه 
توانستم با یک مدال برنز از این آوردگاه بزرگ خارج شوم و اعتماد مربیان را با این مدال 

پاسخ دهم.
علیزاده در پاسخ به این سوال كه برنامه های بعدی او برای میادین بعدی چیست گفت: 
باید فعلا مدتی استراحت كنم و به درمان آسیب دیدگی هایم بپردازم، اما باید هر چه زودتر 
برای المپیک ۲۰۲۰ استارت بزنم و از هم اكنون با مدال آوری در مسابقات آتی، نام خودم را 

به عنوان یک مدعی در المپیک بعدی مطرح كنم.
كیمیا علیزاده تكواندوكار وزن ۵8- كیلوگرم تیم بانوان كشورمان كه با دو پیروزی و یک 
شكست به دیدار رده بندی این وزن راه پیدا كرده بود در جدال برای كسب مدال برنز به 
مصاف »نیكیتا گلاسنوویک« از سوئد رفت و در پایان ۵ بر یک صاحب پیروزی و نشان 

برنز شد.
این بانوی تكواندوكار كشورمان با كسب این نشان برنز نام خود را برای همیشه در تاریخ 

ورزش كشورمان به عنوان اولین بانوی مدال آور المپیكی ثبت كرد و ماندگار شد.

با توجه به اظهارات اخیر پولادگر؛

رضا مهماندوست از رئیس فدراسیون تکواندو 
شکایت می کند

سرمربی ایرانی تیم ملی تكواندو آذربایجان در نظر دارد پس از بازگشت به تهران از سید 
محمد پولادگر شكایت كند.

سید محمدپولادگر رئیس فدراسیون تكواندو در جریان مبارزات این رشته در بازیهای 
المپیک ۲۰۱۶ ریو از رضا مهماندوست سرمربی و میلاد بیگی تكواندوكار ایرانی الاصل تیم 

ملی تكواندو آذربایجان به عنوان مزدور نام برد. 
با گذشت چند روز از پایان این رقابتها، همچنان حواشی اظهارات رئیس فدراسیون تكواندو 
ادامه دارد، بطوریكه پولادگر صبح روز)جمعه( نیز پس از بازگشت به تهران بر مواضع قبلی 

خود در خصوص مهماندوست تاكید كرد. 
در همین رابطه رضا مهماندوست در تماس با خبرنگار مهر از شكایت خود علیه رئیس 
فدراسیون تكواندو خبر دارد و گفت: پولادگر بی دلیل به من توهین كرده و من با شهادت 
رسانه ها و مردم هوشمند ایران اسلامی كه خود بهترین قاضی هستند ، این موضوع را از 
طریق مراجع قانونی  پیگیری خواهم كرد. كاری خلاف قانون و شرع انجام ندادم كه شرمنده 

مردم كشورم باشد. 
مهماندوست همچنین در نظر دارد موضوع فوق را از طریق فدراسیون تكواندو آذربایجان و 

فدراسیون جهانی تكواندو WTF نیز پیگیری كند.
سید محمدپولادگر  بعد از شكست مهدی خدابخش در بازیهای المپیک برابر میلاد بیگی 
از رضا مهماندوست به عنوان مزدور كه برای پول بیشتر چنین كاری انجام داده نام برد. البته 
پولادگر یک روز بعد از آن مصاحبه جنجالی، عنوان كرد در شرایط خاص روحی آن صحبت 
ها را مطرح كرده،اما امروز به محض ورود تیم ملی تكواندو به فرودگاه امام خمینی)ره( 

همچنان بر مواضع قبلی خود تاكید كرد. 
هر چند مهماندوست چندی پیش با انتشار بیانیه ای، پاسخ تندی به رئیس فدراسیون 
تكواندو داده بود، ولی وی این بار تصمیم دارد با شكایت از رئیس فدراسیون تكواندو ، موضوع 

را از طریق قانونی پیگیری كند.

بررسی عملكرد تكواندو در المپیک؛

»ماکت« تکواندو ایران در المپیک
مردان تكواندو ایران درحالی دست خالی المپیک ۲۰۱۶ ریو را 
ترک كردند كه طی دو سال گذشته با كسب بیشترین عناوین 
جهانی و قاره ای انتظارات را برای كسب مدال در برزیل بالا 

برده بودند.
پرونده سی و یكمین دوره بازیهای المپیک تابستانی بامداد 
دوشنبه اول شهریورماه در ریودوژانیرو بسته شد و تكواندوكاران 
انتظارات را برآورده كه نكردند هیچ، شكست تلخ و غیر قابل 

دفاعی را رقم زدند.
تكواندو ایران در چهار دوره قبلی هیچگاه دست خالی میدان 
المپیک را ترک نكرده و به همین دلیل است كه از ریو به 
عنوان ضعیف ترین نتیجه در تاریخ المپیک ها نام برده می 
شود.  روند نزولی تكواندو ایران از المپیک ۲۰۰۴ آتن آغاز شد. 
آنجا كه یک طلا و یک برنز همان دوره ، در ۲۰۰8 پكن به تنها 
طلای هادی ساعی تبدیل شد ، ۲۰۱۲ لندن معتمد یک نقره 
بدست آورد و این روند نزولی به دست خالی تكواندوكاران در  

۲۰۱۶ ریو خاتمه یافت. 
برای بررسی دلایل این شكست می بایست از چهار سال قبل 
وضعیت تكواندو را ایران را مورد بررسی قرارداد. در روزهایی كه 
تیم ملی با دو نماینده خود از میدان ۲۰۱۲ لندن تنها به یک 
نشان نقره محمد باقری معتمد به تهران بازگشت. در همان 
زمان مدیریت فدراسیون تعبیر مطبوعات و كارشناسان از واژه 

شكست برای تیم ملی را قبول نداشتند.
مسئولان فدراسیون كه همیشه خود را موفق و مدیریت 
خود را كم اشتباه می دانند از كسب یک نقره با دو تكواندوكار 
پرمدال در رقابتهای قاره ای و جهانی به عنوان یک موفقیت نام 
بردند. جالب اینكه تک نشان نقره لندن در حالی از سوی آقایان 
یک موفقیت عنوان شد كه تنها سه ماه بعد از بازگشت تیم 

ملی، فریبرز عسگری مربی موفق تیم ملی از كار بركنار شد!
اینكه فدراسیونی نخواهد مشكلات واقعی را درک كند و 
اصرار بر رویه غلط داشته باشد، به نوعی دور باطل است و 
نتیجه آن می شود كه چهار سال بعد در ریو شاهد بودیم. 
وقتی نمی خواهیم از شكست درس بگیریم و در اوج شكست 
هم چهره خود را پیروز نشان دهیم، آیا باید انتظار موفقیت 

هم داشت.
تیم ملی تكواندو بعد از المپیک لندن با فریبرزعسگری 
نعمت خلیفه در  بیژن مقانلو و سید   ، ، مرتضی كریمی 
رویدادهای رسمی جهانی، قاره ای و رقابتهای كسب سهمیه 
شركت كرد و اتفاقا عملكرد خوبی هم داشت. كسب عنوان 
نایب قهرمانی و قهرمانی جهان، دو عنوان قهرمانی آسیا و 
قهرمانی در بازیهای آسیایی حاصل تلاش این مربیان با حضور 
جوانان شایسته كشورمان بود  كه همین نتایج خوب سبب شد 
علاقمندان به حق از تیمی كه برترین های رنكینگ تكواندو 
جهان را در تركیب داشت، انتظاری نتیجه ای درخور شان نام 
تكواندو ایران را داشت نه پنج مبارزه؛ دو برد و سه باخت و 

حذف در همان مبارزات ابتدایی!
واقعیت این است كه نمی توان از شكست تكواندو در ریو به 
سادگی گذشت. تمام قهرمانی ها و موفقیت های ذكر شده 
برای همیشه در كارنامه افتخارات تكواندو باقی خواهد ماند، 
ولی آنجا كه تكواندو ایران باید در میدانی بزرگ چون المپیک 
كه به ویترین ورزش جهان معروف است توان و قدرت خود را 

به تصویر بكشد، كم آورد
حالا مسئولان مدعی فدراسیون تكواندو پاسخ دهند كه آیا 
از تیمی كه عنوان قهرمانی جهان را یدک می كشد  كسب 

حداقل یک مدال طلای المپیک با حضور سه عنوان دار جهانی، 
انتظاری بی مورد و بیجاست؟  برای تیمی كه دو رنكینگ اول 
جهان و یک رنكینگ سوم را با خود داشت، كسب  یک نشان 

برنز،  آن هم توسط تنها بانوی اعزامی راضی كننده است؟!
میدان  در  زیادی  فنی  های  ضعف  ایران  تكواندو  اینكه 
المپیک داشت، حرفی نیست! اینكه قهرمانان تكواندو ما به 
لحاظ تكنیكی و تاكتیكی در پایین ترین حد خود بودند، قابل 
باور است! ولی چرا رئیس فدراسیون سرد و گرم چشیده و 
باتجربه ای چون پولادگر باید با مصاحبه های غیرمنطقی و 
غیركارشناسی كه نگرانی در آن موج می زد، باعث وارد شدن 
استرس و بار روانی زیاد به ملی پوشان و كادر فنی شود و با 
حرفهای ناپخته روی عملكرد فنی آنها تاثیر مستقیم و زیادی 
فدراسیون  قوانین  از  زمان  و  زمین  بخواهیم  بگذارد؟اینكه 
جهانی گرفته تا مسئولان برگزاری و رسانه های داخلی را مقصر 
شكست بدانیم، رضا مهماندوست و شاگردش را مزدور و خائن 
خطاب كرده و خود را تبرئه كنیم بدون شک نوعی فرار رو به 
جلوست. رئیس فدراسیون  به جای آنكه به تیم خود و كادر 
فنی آن توجه داشته باشد، حواس خود را معطوف مهماندوست 

و بیگی در تیم آذربایجان كرده بود!
چرا باید رئیس فدراسیون دائم از قوانینی كه برای تمام 
كشورها یكسان است به »قوانین ضالمانه« تعبیر كرده و با 
مسئولان فدراسیون جهانی اختلاف ریشه ای داشته باشد تا 
نه تنها از داخل كه در مناسبات خارجی هم به این تكواندو 

ایران لطمه زند. 
البته نباید تمام عوامل شكست سنگین تكواندو در المپیک 
ریو خلاصه كرد. شكست  را در همان روزهای حضور در 
كمرشكن تكواندو ایران در المپیک سی و یكم از زمانی كلید 
خورد كه فدراسیون حصاری از اعتماد بنفس غیرمنطقی دور 

خود تنیده بود و اجازه نداد منتقدین مشكلات را بیان كنند.
آنها هم كه جسارت بخرج دادند و مسائل را مطرح كردند، 
محروم و طرد شدند. مشاوران فدراسیون اطلاعات غلط و از 
همه مهمتر راهكار غلط تر به رئیس دادند و با تعریف و تمجید 
بی دلیل موجبات شكست تیمی را رقم زدند كه در بدترین 
حالت كسب سه نشان رنگارنگ طلا، نقره و برنز قابل تصور 

و پیش بینی بود. 
در  است  زیادی  سالیان  اگر  داند  می  خوبی  به  پولادگر 
است كه  افتخاراتی  واسطه  به  آورده  دوام  فدراسیون  راس 
تكواندوكارانی چون هادی ساعی ، یوسف كرمی ، محمد باقری 
معتمد ، بهزاد خداداد ، مجید افلاكی، مرتضی رستمی و ... 
كسب كرده اند. همین نفرات الان چه جایگاهی در تكواندو 

دارند؟
آیا ساعی چون رقیب وی در انتخابات بود باید طرد شده 
و دور از مجموعه تكواندو به اسب سواری خود بپردازد؟  آیا 
رواست افلاكی در رشته ورزشی دیگری فعال باشد؟ كرمی 
بجای تكواندو به ساختمان سازی بپردازد و خداداد بخاطر 
یک مصاحبه و انتقادات فنی و شكایت آقایان سر از راهروهای 

دادگاه درآورد؟
در بخش فنی هم باید به چند نكته مهم در ثبت شكست 
ملی پوشان اشاره كنیم. دور نگه داشتن ملی پوشان از چرخه 
تمرین و مسابقات لیگ ، حضور در تورنمت های سطح پائین ، 
توجه نكردن به شكست ملی پوشان ، تمرین پرفشار تا روزهای 
پایانی ، تمرین در شهرستانها به جای دعوت از چهره های 
شاخص لیگ به اردوی تیم و غرور كاذب ملی پوشان از عواملی 

بود كه مانع از ارائه توانایی نمایندگان شایسته كشورمان شد.
با تمام این تفاسیر كادر فنی و بخصوص ملی پوشان تكواندو 
كه با وجود مشكلات و آسیب های متعدد در طول چند ماه 
گذشته به سختی تمرین كرده و راهی ریو شدند ، كمترین 
تقصیر را در این نتیجه همین ملی پوشان داشتند. مگر می 
شود از كسی كه با این همه مشقت راهی بزرگترین رویداد 
تا  این جوانان  انتظار كم كاری داشت؟  زندگی خود شده 
سالهای آینده باید برای تكواندو ایران افتخار آفرین باشند و 
آنها كه موجبات چنین عملكردی رادر این نفرات فراهم كردند 

باید پاسخگو باشند. 
نتایج تكواندو در المپیک سی و یكم نشان داد كه مسئولان 
وزارت ورزش اگر خواستار حركت رو به جلوی این رشته 
هستند باید خونی تازه در تفكرات مدیریتی این فدراسیون 
جاری كنند و این فدراسیون را از تصمیمات اشتباه و حاشیه 

سازی خالی كنند.

 دژاگه: 

هدف ایران صعود به جام جهانی است

كاپیتان تیم ملی فوتبال كشورمان تأكید كرد كه هدف فوتبال ایران صعود به جام جهانی 
۲۰۱8 روسیه است و سپس به جام جهانی بعدی فكر خواهد كرد.

اشكان دژاگه در آستانه دیدار ایران و قطر در مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 روسیه 
اظهار داشت: قطر شرایط بسیار خوبی برای رقابت با تیم ملی ایران و كسب بلیت مستقیم جام 
جهانی روسیه دارد. ما شاهد شكوفایی تیم ملی قطر در چهار سال اخیر و پس از رویارویی در 
انتخابی جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل هستیم و  این تیم رقیب جدی و خطرناكی برای سایر تیم های 
آسیایی است. در تیم ملی قطر بازیكنانی حضور دارند كه از دل لیگ ستارگان بیرون آمده اند و 

این نشان دهنده تغیر چشم انداز فوتبال قطر و رقابتی شدن آن است.
قطر توانمندی صعود به جام جهانی را دارد

كاپیتان تیم ملی ایران در خصوص گروه A مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 در قاره آسیا نیز 
اظهار داشت: قطر توانمندی صعود را دارد و كره جنوبی نیز نامزد اول حضور در جام جهانی است. 
چین در خانه می تواند خوب باشد و ازبكستان تیم پیچیده ای به نظر می رسد. بنابراین بازی های 

آسانی در این گروه وجود ندارد.
اولین بازی ملی و 2 گلی را که به قطر زدم، فراموش نمی کنم

دژاگه با اشاره به بازی ایران و قطر در فوریه سال ۲۰۱۲ میلادی كه در مرحله سوم انتخابی 
جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل در ورزشگاه آزادی تهران برگزار و با نتیجه تساوی ۲ - ۲ خاتمه یافته 
بود، گفت: هر چند در این بازی به پیروزی نرسیدیم، اما این بازی را هرگز فراموش نمی كنم، 

زیرا دو گل در اولین بازی ملی خود مقابل قطر به ثمر رساندم و یادآور خاطرت خوبی برای من 
نزد هواداران فوتبال ایران است.

قطر در بازی مقابل ایران تحت فشار قرار می گیرد
وی در خصوص بازی ایران و قطر در تاریخ ۱۱ شهریورماه سال جاری گفت: هدف ما صعود 
به جام جهانی ۲۰۱8 روسیه است و قطر هم تیم قدرتمندی محسوب می شود. البته قطر در 
این بازی تحت فشار قرار خواهد گرفت، زیرا ما تمام تلاش خود را برای كسب سه امتیاز خواهیم 

كرد تا شادی و لبخند را به هواداران تیم ملی ایران هدیه دهیم.
بعد از پایان جام جهانی 2018 برای حضور در جام جهانی 2022 تصمیم می گیرم

دژاگه در پاسخ به پرسشی پیرامون حضورش در تیم ملی ایران برای جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
اظهار داشت: همواره با بسیاری از دوستانم در رابطه با آماده سازی قطر برای جام جهانی ۲۰۲۲ 
صحبت می كنم، اما خیلی زود است كه در خصوص حضورم در این رقابت ها مطلبی گفته شود. 
در حال حاضر تمام هدف و تلاش ما روی صعود به جام جهانی ۲۰۱8 روسیه متمركز شده 
است. وقتی پرده این رقابت ها پایین آمد می توانم به تیم ملی ایران برای شركت در جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر كمک كنم. خوشحالم كه قطر از مدت ها قبل خود را آماده برگزاری جام جهانی 

می كند  و همواره این مسائل را می بینم و  اخبار آن را در رسانه ها نیز می خوانم.
امیدوارم بتوانم 3 دوره جام جهانی را تجربه کنم

كاپیتان تیم ملی ایران سپس افزود: امیدوارم بتوانم سومین دوره حضورم با پیراهن تیم ملی 
ایران در جام جهانی را در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر تجربه كنم.

صحنه خطای زابالتا در بازی با آرژانتین را فراموش نمی کنم
دژاگه همچنین با اشاره به دیدار ایران و آرژانتین در جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل یادآور شد: 
صحنه خطای پنالتی بابلو زابالتا، مدافع تیم آرژانتین در محوطه جریمه این تیم را كه از نگاه داور 

پنهان ماند، هرگز فراموش نمی كنم.
هواداران فوتبال ایران بازی بزرگ مقابل آرژانتین را فراموش نکرده اند

وی ادامه داد: این یک بازی بزرگ مقابل آرژانتین بود. من در زمان بازی در تیم فولام  
برخوردهای زیادی در لیگ برتر انگلیس با زابالتا داشتم. خطای او روی من قطعاً پنالتی بود، اما 
فوتبال همین است و داوران كار سختی دارند. آنها كمتر از ثانیه ای برای تصمیم گیری فرصت 
دارند. هواداران فوتبال ایران مبارزه ما مقابل تیم بزرگ آرژانتین را فراموش نكرده اند و من نیز 

همین گونه هستم.
به گزارش تسنیم، تیم های ملی ایران و قطر در اولین بازی مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 

۲۰۱8 روسیه ۱۱ شهریورماه در ورزشگاه آزادی رودرروی هم قرار خواهند گرفت.

شرایطی كه قبلا تجربه شده است؛

مقایسه منصوریان با گل محمدی،درخشان و استیلی
نتیجه نگرفتن استقلال در چهار هفته ابتدایی لیگ شانزدهم دیدگاه 
های متفاوتی را در مورد ادامه همكاری با علیرضا منصوریان بوجود 

آورده است. پرسش این است كه باید با او چه كرد؟
: نگاهی دقیق به مباحث طرفداران، پیشكسوتان و مدیران استقلال 
نشان می دهد دو دیدگاه كاملا متفاوت بین آنها وجود دارد. دیدگاه 
اول ماندن پای منصوریان است و دیدگاه دوم نماندن پای او و ماندن 
پای استقلال. پرسش اصلی این است كه كدام یک از این دو دیدگاه 

صحیح تر است؟
گل محمدی

برای پاسخ دادن به این پرسش باید موارد مشابه را به یاد بیاورید. 
به عنوان مثال می توان از یحیی گل محمدی حرف زد مربی كه به 
پرسپولیس آمد و در عرض شش ماه بركنار شد، او در نیم فصل دوم 
و در حالی كه شرایط پرسپولیس اصلا خوب نبود، تقریبا بی شكست 
تیم را به انتهای فصل رساند و در جام حذفی هم به فینال رسید و البته 
مقابل سپاهان اصفهان در روز خداحافظی مهدوی كیا شكست خورد.

با وجود بركناری كه بسیاری از هواداران پرسپولیس آن را تایید 
می كردند اما بسیاری از كارشناس ها تاكید داشتند كه این بركناری 
اشتباه بوده است. در واقع باید گفت فاكتورهای تیم یحیی رو به جلو 
بود اما پرسپولیسی ها پای او نایستادند تا بعدها مشخص شود كه 
هواداران و رویانیان  یا لااقل آن دسته از هواداران كه مخالف ماندن گل 
محمدی بودند، اشتباه كرده اند چون یحیی بعد از آن در ذوب آهن 
هم نشان داد كه كارش را بلد است و حتی با ذوب آهن دو قهرمانی 

حذفی هم به دست آورد.
دو حمید

در مورد حمید استیلی و حمید درخشان اما شرایط اینگونه جلو 
نرفت، این دو خیلی زود بركنار شدند و عمر مربیگری آنها به شش 
ماه هم نرسید، نكته اما اینجا بود كه در تیم های دو حمید نشانه های 
مثبت دیده نمی شد، نه پاس كوتاه های رو به جلو، نه ایجاد موقعیت 
های رو به افزایش، در واقع پرسپولیس با این دو مربی فاكتور های 
مثبتی را نشان نمی داد، آن روزها هم هواداران درخواست بركناری 
داشتند اما نكته اینجا بود كه برخی مدیران و بعضی پیشكسوتان 
همچنان معتقد بودند باید به این دو حمید زمان داد. اما در این دو 
مورد این هواداران پرسپولیس بودند كه درست می گفتند و هم پس از 

استیلی، دایی و دنیزلی بهتر عمل كردند و هم پس از درخشان برانكو 
تیم را خوب ساخت.

سه سال برای قلعه نویی
در استقلال این موضوع كمتر دستخوش توفان زدگی هواداران شده 
است، شاید در بخش آبی انتخاب ها راحت تر و درست تر بوده اند. 
استقلال سه سال پای قلعه نویی ایستاد تا او اولین جام را بگیرد، اما 
نكته اینجا بود كه تیم امیر قلعه نویی هر سه سال خوب فوتبال بازی 
می كرد و فاكتورهای حمایت را ایجاد كرده بود. در مورد مظلومی 
هم تا حدودی همین بود، مظلومی قهرمان غرب آسیا بود، مربی تیم 
ملی»ب« ایران و در مس كرمان هم كارنامه ای در خور توجه داشت، 
او دوسال در استقلال ماند و با وجود آنكه قهرمان لیگ نشد اما اعتماد 

ها را به حدی جلب كرد كه یک بار دیگر هم سرمربی این تیم بشود.
در دو سال آخر حمایت ها از سرمربیان در استقلال كاهش پیدا 
كرده است و در حالی كه در استقلال معمولا بین دو تا سه سال مربی 
ماندنی بود، پس از امیر قلعه نویی با یک سال كار كردن با افشارزاده 

از این تیم جدا شد و بلافاصله مظلومی هم همین شرایط را داشت.
حالا اما علیرضا منصوریان به استقلال آمده است، او بمب انرژی بود 
و البته به نظر می رسد در مورد كری خواندن برای دربی و البته حرف 
از قهرمانی زدن اندكی تند رفت و توقع ها را آنقدر بالا برد كه پس از 
چهار بازی حالا امیدها آنقدر پایین آمده كه بسیاری حرف از بركناری 
وی می زنند. در مورد منصوریان دو دستگی البته وجود دارد، برخی 
می گویند باید او حمایت شود برخی هم می گویند هیچ نشانه مثبتی 

در تیمش دیده نمی شود و هر چه زودتر این كار انجام شود بهتر است 
چون استقلال هم مثل پرسپولیس مربی خارجی لازم دارد.

واقعیت اما چیست؟
 منصوریان در یارگیری خوب عمل نكرد، این یک واقعیت است، 
خریدهای گران اما با آمارهای گلزنی و دفاع معمولی بدترین اشتباه 
منصوریان پس از بالا بردن توقع ها بود. او مدافع و دروازه بان ملوانی 
را خرید كه به لیگ یک سقوط كرده بودند و در پی آن مهاجمانی را 
خرید كه آمار گل هایشان كاملا معمولی بود. با این وجود او سرمایه 
جدید استقلال است و به هر حال حتی اگر ساز مخالفانش  را هم 
بخواهیم كوک كنیم باید به او یک نیم فصل زمان بدهیم منصوریان به 
سادگی به اینجا نرسیده كه استقلال با ۶ بازی  او را بركنار كند. شاید 
تصحیح باید كرد، شاید نباید اجازه داد همه تصمیم ها را او بگیرد، 
مثلا می توان یک مربی طراح كنارش نشاند اما اینكه منصوریان را با 
این سرعت بسوزانند به طور كلی غلط است و بیشتر این حاشیه ها 
به این دلیل است كه افتخاری در فوتبال رزومه كمی دارد و ضمن 
اینكه كسی او را در این جایگاه نمی شناسد، آنها كه می شناسند 
خسوس را مثال می زنند كه با وجود شمس و شمسایی و ... سرمربی 
تیم فوتسال شد و شاید این تغییر نشان از علاقه افتخاری به مربی 
خارجی باشد و شاید هم برخی دوست دارند راهی را كه بالاخره روزی 
باید استقلال هم برود را افتخاری زودتر برود. در هر صورت باید تاكید 
كرد با وجود آنكه نشانه های رو به رشد در استقلال دیده نمی شوند، 
اما باید چند ماه دیگر صبر كرد چرا كه استقلال تغییرات زیادی را به 
خود دیده و هماهنگ كردن این تغییرات جدید با منصوریان یا با هر 
مربی دیگری زمان بر خواهد بود و مربی جدید هم با چوب جادو نمی 
تواند از بازیكنان معمولی با تغییرات زیاد یک شبه تیم دیگری بسازد و 
برای قهرمانی حركت كند. منصوریان آینده استقلال است كسی كه تا 
حدودی مدارج مربیگری را پله پله جلو آمده  و به اینجا رسیده و اگر 
استقلال خیلی زود از او دست بكشد ممكن است اسیر تغییرات ممتد 
طی سال های آینده شود اتفاقی كه پرسپولیس به آن دچار است و 
تغییر مربی در این تیم تا قبل از برانكوی كروات بسیار زیاد و غیر قابل 
باور بوده است. حتی اگر نشانه های مثبتی هم تا امروز دیده نشده، 
ممكن است دلیلش تنها انجام چهار بازی بوده باشد و شاید این فاكتور 

ها در ده بازی نمای بهتری برای تصمیم گیری بدهد.
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روشی نوین برای تشخیص عفونت گوش

سالانه در حدود دو میلیون كودک در آمریكا به اشتباه 
با عفونت گوش شناسایی شده و برای آنها آنتی بیوتیک 
تجویز می شود اما در حال حاضر محققان در موسسه 
فناوری ماساچوست با توسعه دستگاهی كه از امواج مادون 
قرمز بهره می برد موفق شدند تا گوش بیماران را به طور 

دقیقتری و بیشتر از حد معمول معاینه كنند.
 این دستگاه شبیه دستگاه های اوتوسكوپ  امروزی 
است و پزشكان برای استفاده از آن نیازی به دوره دیدن 
ندارند. همچنین امكان بررسی هرچه دقیقتر و پیشرفته تر 

گوش بیماران را برای پزشكان فراهم می كند.
اوتوسكوپ )Otoscope( یا اوریسكوپ یا گوش بین، 

یكی از تجهیزات پزشكی است كه از آن برای معاینه 
استفاده  پرده صماخ  و  خارجی  مجرای گوش  بصری 
می شود. گوش بین دارای بدنه فلزی، چراغ، قسمت داخل 
مجرایی و ذره بین است. معمولاً نور دستگاه با باتری تامین 

می شود.
علامت كلیدی عفونت گوش میانی مایعی است كه 
در پشت پرده گوش جمع می شود، اما اوتوسكوپ های 
برای روشن كردن داخل گوش  نور مرئی  از  معمولی 

استفاده كرده و نمی توانند پشت پرده گوش را ببینند.
محققان این پژوهش می گویند كه اگر هیچ مایعی 
در پشت پرده گوش وجود نداشته باشد، احتمال وجود 

عفونت نیز به صفر می سد اما یكی از محدودیت هایی كه 
فناوری های موجود دارند این است كه پزشكان نمی توانند 
پشت پرده گوش را ببینید بنابراین دیدن این مایع همراه با 
عفونت كه در آن نقطه پنهان شده نیز غیر ممكن می شود.

اما مزیت این دستگاه جدید این است كه با استفاده از 
امواج مادون قرمز، پرده گوش را شفاف كرده و می توان 

مشاهده كرد كه در پس آن چه می گذرد.
دستگاه جدید محققان موسسه فناوری ماساچوست، 
بر خلاف دستگاه های معمولی، از نور مادون قرمز با طول 
موج كوتاه استفاده كرده و به راحتی می تواند به بافت نفوذ 

كند.
اگر مایع در پشت پرده گوش وجود داشته باشد، یک 
توده تاریک را در زمان مشاهده با دستگاه به پزشكان 
نشان خواهد داد و كار  را برای آنها در جهت ارزیابی 

وضعیت بیمار و تجویز آنتی بیوتیک آسان خواهد كرد.
این تیم معتقد است كه دستگاه جدید به طور قابل 
توجهی می تواند تعداد تشخیص های مثبت كاذب توسط 

پزشكان را كاهش دهد.
ضررهای جدی  نادرست  تشخیص های  این  اگرچه 
را برای بیماران به همرا ندارد اما چنین تجویزهای غیر 
ضروری سبب افزایش باكتری های مقاوم به آنتی بیوتیک 

خواهد شد.
بزرگسال  فرد  روی ۱۰  بر  موفقیت  با  دستگاه  این 
آزمایش شده و كارآیی آن اثبات شده است و محققان در 
ادامه این آزمایشات قصد دارند تا آن را بر روی كودكان 

نیز آزمایش كنند.

ناهار محل کار را به صرف کار میل نکنید 
آیا شما هم  زمان ناهار در محل كار، همچنان در حال كار كردن هستید؟ آیا وقت ناهار 
جلسه كاری برگزار می كنید و منتظر هستید تا بهترین نتیجه را بگیرید. عادت بد كار 
كردن در ساعت ناهار  شما را از هدف هایتان دور می كند و انرژی شما را در بقیه روز به 

صفر می رساند.
 به طور معمول پنج ساعت در هفته وقت ناهار دارید. آن چه در ادامه می خوانید به شما 
كمک می كند كه از این زمان به درستی استفاده كرده و از عادت بد كاركردن در زمان ناهار 

خلاص شوید و روحیه كاری شما بالاتر برود.  
ترک کردن محل کار

این كار یک راه اساسی برای استفاده صحیح از وقت ناهار است. ترک كردن محل كار 
فرصتی برای شما فراهم می كند تا از شلوغی به دور باشید و تجدید قوا كنید. اما اگر در 

این زمان در اتاق كارتان باشید، همكاران و رئیستان برای كار به شما مراجعه می كنند. 
پاهایتان را ورزش دهید

بیرون بروید، كمی پیاده روی  كنید، مردم را تماشا كنید. این كار موجب افزایش سرعت 
گردش خون در بدن و قرار گرفتن در معرض نور آفتاب و دریافت ویتامین د، می شود كه 

دستگاه ایمنی بدن و متابولیسم را تقویت می كند. 
به کارهای شخصی برسید

فرصت میان روزی زمان كافی برای دادن لباس به خشكشویی، رفتن به اداره پست یا 
انجام كارهای بانكی است. این وظایف و كارهای كوچک زمان زیادی نمی برند، بنابراین به 

راحتی می توانید در وقت ناهاری آنها را انجام دهید و خیالتان را راحت كنید.
خریدهای ریز تان را انجام دهید  

در ساعت كوتاه ناهار می توانید خریدهای ریز خود را انجام دهید یا به سوپرماركت بروید 
و برای شام خرید كنید تا دیگر مجبور نباشید بعد از تمام شدن ساعت كاری، زمانی را نیز 

به این خریدها اختصاص دهید. 
مطالعه کنید

كتابی كه هنوز تمام نكرده اید را در ساعت ناهار ادامه دهید یا غرق در روزنامه یا مجله 
شوید. مطالعه یک فعالیت تفریحی دیگر است كه ذهنتان را در ساعت استراحت از كار، 

فعال نگه می دارد. 
با خانواده تماس بگیرید

صحبت كردن با یكی از افراد مورداعتمادتان، چه پدر و مادرتان باشند، چه همسر یا 
دوست صمیمی تان، می تواند خستگی شما را از بین ببرد و انرژی تازه ای برای ادامه روز 

به شما بدهد. 
کارهای هفته را مرور کنید

كنترل كردن و زیر نظر داشتن زندگی كار سختی نیست. به همین علت است كه افراد 
موفق عادت به بازنگری دارند. برای مثال در وقت ناهار می توانید ایمیل هایی كه فرستاده اید 
را مرور كنید تا بدانید اقدامات بعدی چیست. یا می توانید با مراجعه به تقویم به قرارهایی 
كه در طول هفته دارید نگاهی بیاندازید. هر دوی این كارها تمرینی هستند كه شما را در 

زمان جلو می برند. 
ورزش کنید

افراد موفق می دانند كه ورزش كردن  برای سلامت ذهن و جسم ضروری است. این افراد 
قسمتی از وقت ناهار را به ورزش كردن اختصاص می دهند مثلًا پیاده روی می كنند و یا 
چند حركت نرمشی انجام می دهند. ورزش كردن راه مناسبی برای كاهش استرس ناشی 

از محیط كاری است. 
برقراری دوستی با دیگران

تقسیم غذا با دیگران یكی از بهترین روش ها برای برقراری رابطه دوستانه است. افراد 
موفق می دانند دوستی ها از یک ملاقات ساده شروع می شود. قدم بعدی، بیشتر وقت 
گذراندن با آن ها است. دعوت به ناهار، روشی خوب برای مستحكم كردن دوستی هاست، 

زیرا فرصتی ست برای صحبت های شخصی و دور شدن از مسائل كاری. 
چرت کوتاه داشته باشید

افراد موفق  ارزش خوب استراحت كردن را می دانند. یک چرت ۲۰ تا ۳۰ دقیقه ای باعث 
افزایش تمركز و كارایی شما می شود. این كار هم چنین اثرات مثبتی بر سلامتی قلب دارد. 

تاثیر مخرب تر استرس بر قلب زنان جوان
نتایج یک تحقیق جدید نشان می دهد استرس بر قلب زنان جوان مبتلا به بیماری های 

قلبی تاثیر مخرب تری دارد.
به گزارش ایسنا، در این بررسی آمده است، تاثیر مخرب استرس بر قلب زنان جوان مبتلا 

به بیماری های قلبی چهار برابر بیشتر است.
گروهی از محققان آمریكایی در بررسی انجام گرفته روی ۷۰۰ زن و مرد مبتلا به بیماری 
قلبی دریافتند در زنان ۵۰ سال یا كمتر استرس باعث می شود كاهش جریان خون به قلب 

در آنان نزدیک به چهار برابر افزایش پیدا كند.
محققان آمریكایی همچنین با بیان اینكه كاهش جریان خون می تواند موجب بروز حمله 

قلبی شود، اظهار داشتند: این تاثیر در زنان بالاتر از ۵۰ سال یا مردان مشاهده نمی شود.
دكتر »ویولا واكارینو« محقق ارشد این مطالعه، گفت: زنان جوان تر نسبت به مردان و زنان 

مسن تر در برابر تاثیر استرس  وارد شده به قلب آسیب پذیرتر هستند.
كارشناسان از مدت ها قبل در مطالعات خود دریافته بودند پس از حمله قلبی زنان بیش 
از مردان دچار آسیب می شوند اما به طور كامل علت آن مشخص نشده بود. اكنون ممكن 

است نتایج این مطالعه این ارتباط را بهتر توضیح دهد.
به گزارش ایسنا به نقل از هلث دی نیوز، به گفته محققان استرس می تواند فاكتور كاملا 
مهمی در زنان مبتلا به بیماری های قلبی باشد هر چند فاكتورهای دیگر همچون شدت 

بیماری قلبی نیز نقش دارد.

سرطان پروستات در كمین مردان سالمند

 آقایان، این آزمایش را فراموش نکنند
نایب رییس انجمن اورولوژی ایران گفت: در صورت تشخیص به موقع و زودهنگام 

سرطان پروستات، به طور كامل می توان آن را از بین برد.
غلامرضا پورمند نایب رییس انجمن اورولوژی ایران سرطان پروستات را شایع ترین 
سرطان در بین مردان بالای 8۰ سال عنوان كرد و افزود:در اروپا، آمریكا و اقیانوسیه كه 
آمارهای دقیقی درخصوص شیوع بیماری های دارند، پروستات در آقایان رتبه اول و یا دوم 

را به خود اختصاص داده است. 
وی بروز سرطان پروستات را در سنین پایین تر نیز شایع دانست و تصریح كرد: در صورت 
تشخیص زودهنگام این نوع سرطان در مراحل اول می توان آن را به طور كامل ریشه كن 
كرد اما با گسترش طبیعی تومور به نواحی اطراف پروستات درمان بسیار سخت می شود. 
 نایب رییس انجمن اورولوژی ایران با توصیه بر انجام تست PSA در مردان بالای ۵۰ 
سال به صورت مرتب برای تشخیص سریع، بیان داشت: به طور كلی در جامعه بین المللی 
اورولوژی بحث سرطان ها بسیار مورد توجه بوده و در كنگره ها نیز بخش زیادی از برنامه 

های علمی را به این موضوع اختصاص می دهند.  
وی با اشاره به شیوع بیشتر سرطان مثانه نسبت به پروستات بر اساس آمارها، ادامه داد: 
سرطان مثانه به دلیل بروز سریع نشانه ها و در نتیجه مراجعه بیمار، این نوع سرطان به 

سرعت تشخیص داده شده و به نظر شایع تر می آید. 
 پورمند یادآور شد:  تشخیص سرطان های پروستات با تست های آزمایشگاهی امكان 
پذیر بوده و در صورت تشخیص پس از بروز علائم آن دیر و درمان آن نیز بسیار پیچیده تر 

می شود؛ از این رو توصیه می شود تست های PSA به طور سالیانه انجام شود.

آمار سزارین ۶ درصد كاهش یافت 

علاقه قشر تحصیل کرده به زایمان طبیعی!
رییس انجمن علمی مامایی ایران ترس از درد زایمان طبیعی، عدم آگاهی كافی و برخی 

تبلیغات را علل اصلی انتخاب سزارین در مادران ایرانی دانست.
ناهید خداكرمی رییس انجمن علمی مامایی ایران ؛ از كاهش شش درصدی آمار سزارین 
پس از اجرای طرح تحول در كشور خبر داد و گفت: قبل از اجرای طرح تحول سلامت 
۵۶ درصد كل زایمان های كشور سزارین بوده ولی اكنون با تدابیر اجرا شده این میزان به 

۵۰ درصد كاهش یافته است. 
وی با بیان اینكه دولت مردان ما عادت به استفاده از نظرات كارشناسان و انجمن های 
علمی ندارند، ادامه داد: در سال ۹۲ بالاخره پس از ۱۲ سال بی توجهی دولت و وزارت 
بهداشت مبنی بر افزایش سزارین و مضرات آن، وزیر با شهامت وقت ترویج زایمان طبیعی 
را در دستور كار قرار داد كه این اقدام در سلامت نسل آینده كشور نقش بسیار مهمی دارد. 
رییس انجمن علمی مامایی ایران را رتبه اول زایمان از طریق عمل سزارین قبل از اجرای 
طرح تحول در سال ۹۲ خواند و تصریح كرد: پس از اقدام موثر وزارت بهداشت و آسیب 
شناسی دلیل افزایش سزارین بلافاصله زایشگاه ها بهینه سازی و ماماها در مراكز درمانی 

فعال تر شدند. 
وی از استخدام ماما در سال جاری خبر داد و خاطرنشان كرد: هرچند تعداد سزارین 
ها كاهش یافته ولی كافی نیست و پیشنهاد ما برای تدوام این سیر كاهش، پرداخت 
بخشی از تعرفه ها به عامل زایمان )ماما( و هم چنین تحت پوشش قرار گرفتن اقدامات 
پاراكلینیكی، آزمایشی و نسخ مامایی است. رییس انجمن علمی مامایی ایران با تاكید بر 
نقش ماما در زایمان طبیعی،گفت: در صورت مراجعه خانم باردار به ماما از همان ابتدای 
بارداری، ماما علاوه بر آگاهی دادن درباره زایمان طبیعی و سزارین، با مشاهده وضعیت 
وی و اطلاع از پرخطری بارداری به متخصص زنان ارجاع می دهند.  خدا كرمی با اشاره 
به اینكه امروزه بیشتر زنان تحصیلكرده تمایل به زایمان طبیعی دارند، یادآور شد: ترس 
از درد زایمان طبیعی، ناآگاهی و برخی از تبلیغات مهمترین علل انتخاب سزارین توسط 

مادران ایرانی است.

یک فیزیوتراپیست: 

مزایای درمانهای دستی که »دردها« را
 کاهش می دهد

یک فیزیوتراپیست با تشریح مزایای درمان های دستی كه »دردها« را كاهش می دهد، 
گفت: درمان دستی می تواند علاوه بر محل جراحت، بر روی سیستم درد واقع در كانال 
نخاعی، اثر مهار كننده داشته باشد. همچنین این روش باعث بهبودی سریع تر و صرف 
هزینه كمتری نیز می شود.  فیزیوتراپیست حمید روحانی ، درباره درمان های دستی یا 
منوال تراپی در فیزیوتراپی اظهار داشت: واژه "درمان دستی" به روش درمانی عضلات، 
تاندون ها،رباط ها و مفصل ها با استفاده از دست گفته می شود. لمس انسان، یک عنصر 
ضروری در روش و فلسفه درمان به حساب می آید و دلیل خوبی هم دارد. بیماران نسبت 
به درمان های دستی وقتی كه با تمرین و آموزش همراه باشد، پاسخ مثبتی می دهند. این 
كار باعث بهبودی سریع تر و صرف هزینه كمتری می شود. وی ادامه داد: منوال تراپی یا 
درمان دستی گروه وسیعی از انواع تكنیک های پیچیده است كه به وسیله دست و توسط 
فیزیوتراپیست های آموزش دیده و با مهارت انجام می شود. این تكنیک ها می تواند شامل 
دستكاری یا به حركت واداشتن بافت نرم و مفصل های اسكلتی شود. هدف از درمان دستی، 
كاهش درد و افزایش عملكرد است. عضو هیأت مدیره انجمن فیزیوتراپی كردستان تصریح 
كرد: آگاهی فیزیوتراپیست ها از بیومكانیک بدن انسان و نحوه بوجود آمدن اختلالات فیزیكی 
در سیستم اسكلتی بدن، راهكارهای درمانی آنها را از طریق روش های فیزیكی و حركتی 
فراهم كرده است. روحانی تصریح كرد: امروزه در دنیا مكاتب مختلفی از رشته های پزشكی 
در زمینه درمان های دستی به فعالیت علمی  و تحقیقاتی و معالجه بیماران مشغول هستند. 
از چندین سال قبل كه رشته فیزیوتراپی به عنوان یكی از رشته های تخصصی بالینی قدم 
به عرصه تشخیص و معالجه بیماران گذاشت، انقلابی در مداوای بیماران مبتلا به اختلالات 

سیستم عضلانی-اسكلتی بوجود آورد.
تاثیرات درمان دستی

مكانیكی،  است:  شده  پیشنهاد  اصلی  اثر  چهار  دستی،  درمان  برای  داد:  ادامه  وی 
نوروفیزیولوژیكی، بیوشیمیایی و روانشناسی. از لحاظ مكانیكی، حركت دادن غیر فعال 
مفصل موجب كشش عضلات، رباط ها و كپسول مفصلی در آن ناحیه می شود؛ همچنین 
می تواند اتصال غیر طبیعی بافت ها به همدیگر را كه در نتیجه جراحت و یا التهاب ایجاد شده 
است، از بین ببرد و در نتیجه دامنه حركتی بافت را افزایش دهد. این بهبودی با وادار كردن 
بیمار به انجام تمرینات ورزشی خاص ممكن می شود. این فیزیوتراپیست خاطرنشان كرد: اثر 
درمان دستی بر مكانیسم های نوروفیزیولوژیكی در مقالات تحقیقاتی ذكر شده است و اعتقاد 
بر این است كه درمان دستی می تواند علاوه بر محل جراحت، بر روی سیستم درد واقع در 
كانال نخاعی، اثر مهاركننده داشته باشد. از لحاظ بیوشیمیایی نیز دستكاری مفصل موجب 
فعال شدن سیستم اپیوئیدی درونی می شود و از لحاظ روانشناسی، درمان دستی باعث 
می شود كه فرد با به دست آوردن نتایج مثبت از این روش، احساس اطمینان و دلگرمی كند. 

همچنین لمس و دستكاری بافت آسیب دیده به سنجش میزان درد بیمار كمک می كند.

استاد گروه تغذیه جامعه دانشكده تغذیه علوم پزشكی تهران: 

مشکلات تغذیه ای گریبانگیر 
جامعه استاد گروه تغذیه جامعه دانشكده تغذیه علوم پزشكی تهران با اشاره به برگزاری 
دومین كنگره بین المللی گفت: مراقبت تغذیه ای در بیمارستان، تغذیه سلولی مولكولی و 

مشكلات مربوط به تغذیه در این كنگره مورد بحث و گفت وگو قرار می گیرد. 
به گزارش خبرنگار بهداشت و درمان ، گیتی ستوده در نشست خبری كه در ارتباط با 
دومین كنگره بین المللی و چهاردهمین كنگره تغذیه و رژیم شناسی برگزار شد، اظهار داشت: 
از آنجایی كه در كشور مشكلات تغذیه ای زیادی وجود دارد، یكی از اهداف برگزاری كنگره 
نیز بررسی این مشكلات است.  وی افزود: تلاش می كنیم از طریق برگزاری كنگره های 
مربوط به تغذیه، آینده  روشنتری را برای این موضوع مهم داشته باشیم، بر همین اساس، 
شعار چهاردهمین كنگره تغذیه و رژیم درمانی نیز »به سوی آینده روشنتر تغذیه از كلام تا 
سیاست« است.  استاد گروه تغذیه جامعه دانشكده تغذیه اظهار داشت: این كنگره ۱۴ تا ۱۷ 
شهریور با ۱۶ امتیاز بازآموزی برای شركت كنندگان برگزار می شود. تاكنون نیز ۱۲۲۶ مقاله 
به دبیرخانه كنگره ارسال شده است كه ۷۷۴ مورد از آنها به صورت پوستر ارائه می شود. 
همچنین یک هزار و ۹۱۲ نفر برای شركت در كنگره ثبت نام كرده اند.  ستوده در پایان گفت: 
تغذیه و گروه های ویژه، مداخلات تغذیه بر مبنای جامعه، تغذیه سلولی و مولكولی، مراقبت 
تغذیه بیمارستانی و تغذیه و بیماری از جمله محورهای دیگر چهاردهمین كنگره و دومین 

كنگره بین المللی تغذیه است. 

محققان روش نوینی برای شفاف ساختن بدن موشهای آزمایشگاهی ارایه كرده اند به 
این امید كه بتوان با نفوذ به ساختار مغز انسان پرده از راز بیماریهایی نظیر پاركینسون 

و آلزایمر برداشت.
 استفاده از موشها در بررسیهای آزمایشگاهی روندی شناخته شده در سراسر جهان 
است و حالا گروهی از محققان در آلمان این امكان را فراهم كرده اند كه بتوان درون این 

جانوران را از طریق شفاف ساختن بدنشان به راحتی مشاهده كرد.
آنها روش منحصربفردی ارایه كرده اند كه طی آن مایعات و چربی ها را از بافتها 

جداسازی كرده و بدین ترتیب موشهای آزمایشگاهی را به نوعی شفاف نشان می دهد.
محققان امیدوارند كه با استفاده از این روش خبرساز بتوان سراسر بدن جانور را شفاف 

كرده و به راحتی مورد مطالعه قرار داد.
اما هدف نهایی این است كه بتوان مغز انسان را به دقت مورد كنكاش قرار داد درحالی 

كه هیچ تماسی با عصبهای آن صورت نگیرد.
از آن گذشته دیگر نیازی به كشتن موشهای آزمایشگاهی در حین انجام مطالعات 
مختلف نخواهد بود، حال آنكه همواره مباحث اخلاقی درخصوص كشتن موشهای 
آزمایشگاهی در حین انجام مطالعات علمی وجود داشته است.اكنون می توان گفت كه 
برای نخستین بار ابزاری قدرتمند موسوم به uDISCO در اختیار دانشمندان قرار گرفته 

كه بتوانند مغز انسان زنده را به صورت شفاف مورد استفاده قرار دهند.
از طریق  بتوان  این روش تصویربرداری به طوریكه  اندازه مغز در  كوچک كردن 
میكروسكوپ مخصوص نقشه دقیقی از این اندام حساس تهیه كرد از دیگر ویژگیهای این 

فناوری جدید پزشكی به حساب می آید.

یک شركت آمریكایی، روشی را برای پرداخت كردن ابداع كرده كه دیگر نیازی به استفاده 
از كارت بانكی یا تلفن همراه در زمان پرداخت الكترونیكی نیست.

در حالیكه تا كنون روش های گوناگونی برای پرداخت به صورت الكترونیكی ابداع شده 
است، این بار شركت ویزا، انگشترهایی را با نام »حلقه ان اف سی« طراحی كرده كه به 
كاربر خود اجازه می دهد در هر فروشگاهی كه به ترمینال های این نوع از دستگاه پرداخت 
الكترونیكی متصل هستند، بدون استفاده از گوشی همراه خود عملیات پرداخت را انجام 

دهد.
قیمت این انگشترهای ویژه پرداخت، ۵۳ دلار است و هر شخصی می تواند سفارش آن 

را با توجه به اندازه دست خود ارائه دهد.
انتظار می رود كه این فناوری جدید از دسامبر سال جاری میلادی یعنی ۴ ماه آینده در 

دسترس همگان قرار گیرد.
البته نمی توان گفت كه این سامانه پرداخت بدون نقص است و ممكن است در حوزه 
مسائل امنیتی جای بحث داشته باشد اما در حال حاضر به عنوان یكی از راحت ترین روش 

های پرداخت محسوب می شود.

مغز انسان زنده شفاف دیده می شود

انگشتر ویژه پرداخت الکترونیکی ساخته شد

دانشمندان نوعی باتری خوراكی با استفاده از رنگدانه پوست طراحی كرده اند كه انرژی 
قرص ها و كپسول های دوربین دار بلعیده شده را تامین می كند.

محققان نوعی باتری خوراكی ایمنی طراحی كرده اند كه قدرت قرص ها و كپسول های 
دوربین دار بلیعده شده را تامین می كند.

قرص ها و كپسول های دوربین دار طراحی شده برای گوش دادن به ضربان قلب و كنترل 
تنفس طراحی شده اند و اگر قرار باشد از این كپسول های هوشمند استفاده بیشتری شود باید 

از لحاظ آسیبی كه به بدن وارد می كنند، ایمن شوند.
محققان باتری جدیدی طراحی كرده اند كه این باتری كوچک كاملا غیر سمی است و كار 

سنجش را انجام می دهد.
تیم محققان به سرپرستی كریستوفر بتینگ از دانشگاه كارنگی ملون، اظهار كرد: باتری هایی 
كه در حال حاضر برای قرص ها و كپسول های دوربین دار استفاده می شوند به طور كامل ایمن 
نیستند و معمولا حاوی مواد سمی هستند كه در داخل بدن منجر به آسیب رساندن به اعضا 

می شوند.
در باتری ساخته شده جدید از رنگدانه ملانین موجود در پوست، مو و چشم به عنوان بخش 

كلیدی باتری استفاده  شده است.
ملانین نقش حفاظتی در بدن دارد، اشعه های فرابنفش را جذب و در برابر رادیكال های آزاد 

نقش محافظت كننده ایفا می كند.
جنس كاتد و آند باتری های طراحی شده از ملانین است كه قادر به اتصال و رهایی یون های 

فلزی است كه برای باتری بسیار مناسب هستند. مدت زمان عملكرد این باتری معمولا ۲۰ 
ساعت است و بیشتر از آن در بدن باقی نمی ماند.

محققان ادعا می كنند كه ظرفیت این باتری بسیار پایین است و با استفاده از ۶۰۰ میلی گرم 
ملانین به عنوان كاتد، برای دستگاه پنج میلی واتی در مدت  ۱8 ساعت انرژی تامین می كند.

تیم بررسی در حال حاضر به دنبال ساخت باتری های مبتنی بر ملانین هستند كه تركیبی 
گیاهی است و علاوه بر این از مواد زیستی دیگر مانند پكتین هم استفاده كنند.

این مطالعه در نشست ملی و نمایشگاه انجمن شیمی آمریكا )ACS( ارائه شده است.

بار  اولین   برای  ماساچوست  فناوری  موسسه  محققان 
صفحات مبدل حرارت خورشید شناور در آب را تولید كردند.

مبدل حرارت خورشید دستگاهی است كه برای بهره برداری 
از انرژی حرارتی )گرما( حاصل از انرژی خورشیدی بكار 
برده می شود. تفاوت این فناوری با مبدل سلول  خورشیدی 
به تغییر مكانیسم تبدیل انرژی از نور به حرارت مربوط 
می شود.محققان موسسه MIT در گام اول طراحی صفحات 
شناور خورشیدی و میزان حرارت گرمایی خورشید در یک 
مربع را محاسبه كردند. در این بررسی مشخص شد كه در 
بهترین شرایط آب وهوا و با آسمان صاف انرژی خورشیدی 
در واحد یک متر مربع به ۱۰۰۰ وات می رسد.نیروگاه های 
خورشیدی رایج نیاز به سرمایه گذاری بسیاری در بخش 

طراحی، تامین مصالح و نگهداری دارند چرا كه آینه ها باید 
به طور پیوسته تمیز شوند و همچنین نصب تجهیزات تنظیم 
پیوسته آینه ها در مقابل خورشید هزینه ساخت را دو چندان 
می كند بنابراین شركت های دولتی و بخش خصوصی تمایلی 
به سرمایه گذاری در این حوزه ندارند.صفحات شناور در دریا 
كه توسط محققان موسسه فناوری ماساچوست تولید شده 
قادر به تامین حرارت برای جوشیدن آب در نور طبیعی 
خورشید هستند، بنابراین جریان بخار حاصل از جوشش آب 
در مجموعه صفحات صرف تولید برق می شود.جورج نی، 
مهندس مكانیک از موسسه MIT عنوان كرد: تولید صفحات 
خورشیدی جدید اولین گام در اقتصادی كردن این فناوری 
با هزینه راه اندازی كم و نیاز به نگهداری پایین است.وی در 

ادامه افزود: قسمت میانی صفحات خورشیدی شناور از لایه 
نازک مس در میان تركیب مواد سرامیكی ساخته شده تا با 
كارایی بسیار بالا حرارت انرژی خورشید را جذب و به آب 
منتقل كند. همچنین لایه پایینی صفحات خورشیدی برای 
كمک به شناور ماندن از فوم بسیار سبک ساخته شده است.

محققان به منظور جذب بیشتر سرمایه گذاران برای تولید 
صفحات جدید خورشیدی از ارزان ترین مواد موجود در بازار 
استفاده كرده اند به طوری كه هزینه ساخت یک متربع از این 
صفحات تقریبا به ۶ دلار رسیده و این در حالی است كه برای 
ساخت نیروگاه حرارتی-خورشیدی معمولی كه نور خورشید 
را متمركز و منعكس می كند حداقل ۲۰۰ دلار در متر مربع 

سرمایه  اولیه لازم  است.

ساخت باتری خوراکی از رنگدانه پوست

ساخت صفحات خورشیدی شناور در آب

تاثیر موبایل بر هورمون های بدن

سبک زندگی مدرن، خطرات زیادی برای عملكرد غدد 
درون ریز دارد. استرس، مسمومیت، تغذیه نادرست، كمبود 
خواب، مصرف داروها و ... هورمون ها را مختل می كنند. 
اما یک عامل مختل كننده خاص هم وجود دارد كه انرژی 
الكترومغناطیسی تلفن های همراه، آنتن های تقویت كننده 

ی امواج مخابراتی، كامپیوترها ، وای فای و ...است.
هورمون ها مواد قدرتمندی هستند كه با همان مقادیر كمی 
كه توسط غدد درون ریز تولید می شوند، تاثیر بسیار بزرگی 
روی سیستم بدن دارند. حتی كوچک ترین تغییر در میزان 
این هورمون ها می تواند اثرات بیولوژیكی زیادی در برداشته 
باشد. لذا حفظ تعادل هورمونی برای سلامتی بدن ضروری 
است. وقتی این تعادل حساس و ریتم هورمونی دچار تغییر 
می شود، توانایی بدن برای تنظیم سیستم های اصلی دچار 

اختلال و آشفتگی می گردد.
سبک زندگی مدرن، تهدیدها و خطرات زیادی برای عملكرد 
غدد درون ریز دارد. استرس، مسمومیت، تغذیه غلط كمبود 
خواب، مصرف داروها و ... تعادل هورمون ها را مختل می 
كنند. اما یک عامل مختل كننده خاص هم وجود دارد كه 
انرژی الكترومغناطیسی تولیدشده توسط تلفن های همراه، 
آنتن های تقویت كننده ی امواج مخابراتی، كامپیوترها، وای 

فای و ...است.
فیزیک مدرن می گوید: بدن انسان اساسا یک سیستم 
میدان  كه  است  حساس  بسیار  و  تناقض  بی  الكتریكی 
الكترومغناطیسی خاص خودش را كه به آن بیوفیلد می 

گویند، دارد.
تداخلات مكرر منابع بیرونی فركانس های الكترومغناطیسی، 
با انرژی طبیعی بدن ما می تواند به بیوفیلد خودمان آسیب 
زده و منجر به اختلالات فیزیولوژیک زیادی شود. قرار داشتن 
در معرض این امواج، موجب استرس اكسیداتیو بسیار قابل 
توجهی شده و در نهایت آسیب رادیكال های آزاد را در پی 
 )DNA( دارد. استرس اكسیداتیو شدید و مكرر، دی ان ای
را تغییر داده و باعث جهش سلولی می گردد. این اختلالات 
جدی و خطرناک، می توانند ترشحات هورمونی را هم تحت 
تاثیر قرار دهند و فرایندهای عصبی و خطر بروز سرطان مانند 

سرطان سینه را به دنبال داشته باشند.
شواهد انكار ناپذیری می گویند: استرس اكسیداتیو موجب 
پیری زودرس، افزایش قند خون، افزایش چربی خون، فشار 
خون بالا، ناباروری، اختلالات عصبی و قلبی و سیستم ایمنی 

می گردد. 
دانشمندان می گویند بدن ما و سیستم ایمنی شدیدا 
تحت تاثیر میدان های الكترومغناطیسی ساخته دست بشر 
است مانند خطوط تقویت امواج، تلفن های همراه، رادارها، 

مایكروویو، ماهواره و ... .
امواج  الكترومغناطیسی كه زمانی بی خطر محسوب می 
شدند، حالا سرطان زا، عامل افسردگی، مختل كننده قدرت 
یادگیری، عامل سندرم خستگی مزمن و آلزایمر و ... شناخته 

شده اند.
ملاتونین، سرطان سینه و میدان های الكترومغناطیسی

یكی از مهم ترین عواقب قرار گرفتن در معرض میدان 
های الكترومغناطیسی مصنوعی، اختلال هورمونی است. غده 
صنوبری )پینه آل( به اندازه ی یک نخود است كه در اعماق 

مركز مغز واقع شده است. 
غده صنوبری، هورمون ملاتونین )هورمون خواب( را تولید 
می كند. ملاتونین ریتم شبانه روزی )ساعت( بدن را تنظیم 
می كند كه بر چرخه ی خواب و بیداری بدن حكومت كرده و 
مخرب رادیكال های آزاد است، ضمنا به دی ان ای اجازه می 
دهد تقسیم سلولی كند.  ملاتونین نه تنها مانع ترشح استروژن 
می شود، بلكه به طور طبیعی از سرطان سینه جلوگیری می 
كند. موسسه ملی مطالعات محیطی ژاپن نشان داده كه امواج 
الكترومغناطیسی، سیستم پیغام دهی سلول ها و شبكه ی 
ارتباطات درونی آنها را كه تعیین كننده واكنش سلول ها به 

محیطشان است، مختل می كنند. 
كشف این مكانیسم به توجیه این مسئله كمک كرده 
است كه چرا كاهش ملاتونین در اثر امواج الكترومغناطیسی 
منجر به بروز انواعی از سرطان ها از جمله سرطان سینه، 
پوست و سرطان تخمدان می گردد.  اگر شب ها نزدیک 
موبایل و یا تلفن بی سیم بخوابیم، مكررا در معرض امواج 
الكترومغناطیسی هستیم كه می تواند تولید شبانه ملاتونین 

را كاهش دهد.
خانم های جوانی كه موبایل خود را نزدیک سینه شان نگه 

می دارند، بیشتر در معرض ابتلا به سرطان سینه هستند.
امواج  دریافتند  خود  تحقیقات  در  دانشمندان 
و  برده  بالا  را  استروژن  هورمون  میزان  الكترومغناطیسی 

هورمون تستوسترون را كاهش می دهند.
میدان های الكترومغناطیسی میزان آدرنالین را هم كه 
هورمون جنگ و گریز است و از غدد فوق كلیوی ترشح می 

گردد افزایش می دهند. 
استرس مزمن روی سیستم ایمنی اثر می گذارد و فشار 
خون را بالا می برد كه می تواند باعث بیماری های قلبی و 
سكته مغزی گردد. ضمنا عملكرد سیستم ایمنی را مختل 

می نماید.
میدان های الكترومغناطیسی ناشی از موبایل های هوشمند، 
تاثیر مستقیم بر مغز ما می گذارند، سد مغزی-خونی را از بین 
می برند، به دی ان ای )DNA( آسیب می زنند، رادیكال های 

آزاد تولید كرده و حتی تومورهای مغزی ایجاد می نمایند. 
از آنجایی كه غدد اصلی بدن در مغزمان قرار دارند، ایجاد 
اختلال در هورمون ها می تواند ناشی از استفاده ی مداوم از 
تلفن های همراه باشد. ضمنا استفاده از هدست هم می تواند 
مغز را بیشتر در معرض بازتاب امواج قرار دهد ) حدود ۳۰۰ 

درصد (. استفاده از بلوتوث هم خطرناک است.
چه باید کرد؟

های  میدان  معرض  در  كمتر  دارد  امكان  كه  جایی  تا 
الكترومغناطیسی قرار بگیرید. موقع خواب، مودم را خاموش 

كنید و ابزار الكتریكی مثل موبایل را از خودتان دور كنید. 
از آنجایی كه ما امروزه در دنیایی زندگی می كنیم كه ناگزیر 
در معرض آلودگی های الكترونیک هستیم، لازم است از 
 )DNA( تكنولوژی هایی بهره ببریم كه مانع آسیب دی ان ای
در سلول ها شود. در نهایت باید گفت چه بخواهیم و چه 
نخواهیم موبایل ها فراگیر هستند و وای فای مزاحم هم آمده 
است تا بماند. پس مسئولیت محافظت از سلامتی به عهده ی 
خود ماست تا اقداماتی محافظت كننده در پیش بگیریم و از 

خانواده و نسل آینده مان مراقبت كنیم.
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مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر عنوان كرد:
آرام سازی پیرامون حرم حضرت معصومه)س( 

برای احداث پارکینگ 
اطراف حرم حضرت معصومه)س(  نوسازی و زیباسازی  مدیر عامل سازمان بهسازی، 
شهرداری قم گفت: حداكثر آرام سازی پیرامون حرم حضرت معصومه)س( برای احداث 

پاركینگ  پیش بینی می شود. 
علیرضا خاكی با اشاره به توسعه پاركینگ پیرامون حرم حضرت معصومه)س( اظهار كرد: 
پاركینگ بزرگ امام خمینی با ظرفیت حدود ۲ هزار مكان پارك خودرو به همین منظور در 

سنوات گذشته احداث شده است.
وی خاطرنشان كرد: اكنون ابتدای محور حرم جمكران حدفاصل عماریاسر تا ضلع شرقی 
تملك شده و به طور موقت با ظرفیت ۷۰۰ مكان پارك استفاده می شود كه با تكمیل تملك 
برنامه های اجرایی احداث پاركینگ طبقاتی با ظرفیت هزار و ۵۰۰ مكان پارك در سالهای 

آینده آغاز می شود.
مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت معصومه)س( با اشاره 
به پروژه شهید كاظمی گفت: این پروژه در خیابان شهدا واقع شده و بر اساس مصوبه تأمین 
حدود هزار مكان پارك در این پروژه الزامی بوده تا بتواند بخشی از نیازهای محدوده پیرامون 

حرم حضرت معصومه)س( را تأمین كند.
وی یادآور شد: پاركینگ ابتدای بازار كهنه مجاورت عماریاسر در حال تملك بوده و طراحی 
آن از سوی حوزه زیربنایی شهرداری در حال انجام بوده و بسته سرمایه گذاری آن در حال 
آماده سازی است كه تا سال آینده نسبت به آن اقدام می شود و دارای ظرفیت ۷۰۰ تا 8۰۰ 

جای پارك است.
خاكی خاطرنشان كرد: تعدادی پاركینگ  با مقیاس كوچكتر پیش بینی شده و در طرح 

تفصیلی منطقه هفت جانمایی شده كه به تدریج در دستور كار اجرا قرار می گیرد.
وی با بیان اینكه برای تأمین پاركینگ حرم حضرت معصومه)س( باید دو استراتژی ایام 
عادی برای دسترسی شهروندان و پیك زیارتی در نظر گرفته شود، گفت: در موقعیت ها 
و مناسبت های خاص نیاز به پاركینگ افزایش پیدا می كند، بنابراین احداث پاركینگ های 

فراوان در این زمینه نیاز است. 
اطراف حرم حضرت معصومه)س(  نوسازی و زیباسازی  مدیر عامل سازمان بهسازی، 
خاطرنشان كرد: این امر كه همه پاركینگ ها در مجاورت حرم حضرت معصومه)س( باشد، از 

نظر پدافند غیرعامل، شهرسازی و ترافیكی صحیح نیست.
وی با بیان اینكه برای احداث پاركینگ  حداكثر آرام سازی پیرامون حرم حضرت معصومه)س( 
در نظر گرفته می شود، یادآور شد: به لحاظ برنامه ریزی شهری تعدادی پاركینگ  باید 
نیازمندی های روزمره و خدمات پیرامون حرم حضرت معصومه)س( را پوشش دهد كه 

پاركینگ شرقی و  بازار كهنه در این بخش برنامه ریزی مشخص دارد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم   عنهوان كرد:

موفقیت شهرداری قم در بخش
 ایجاد زیرساخت های شهری 

معاون استاندار قم گفت: شهرداری قم در حوزه ایجاد زیرساخت های شهری عملكرد مطلوبی 
داشته است.

سید صدرالدین موسوی در حاشیه بازدید از غرفه شهرداری در نمایشگاه هفته دولت استان 
قم با بیان اینكه دستگاه های دولتی باید دستاوردهای خود را در نمایشگاه سیمای امید برای 
مردم به نمایش گذارند، اظهار كرد: تبیین خدمات دولت در بخش های مختلف استان یكی از 
اهداف برگزاری این نمایشگاه است. وی از انتخاب شعار »اقدام و عمل، دولت- ملت، استوار و 
امیدوار« برای هفته دولت امسال یاد كرد و افزود: دستگاه های اجرایی باید مردم را برای بازدید 

از نمایشگاه هفته دولت تشویق كنند تا بتوانند گزارش عملكرد خود را به آنها ارائه دهند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم خاطرنشان كرد: شهرداری 
حضور پرشوری در نمایشگاه هفته دولت استان قم داشته و عملكردهای خود را به شیوه 

مطلوب در این نمایشگاه به نمایش گذاشته است.
وی با تاكید بر اینكه شهرداری قم در حوزه ایجاد زیرساخت های شهری عملكرد مطلوبی 
داشته است، تصریح كرد: امیدواریم این مجموعه با استفاده گسترده تر از ظرفیت های شهری 

بتواند در راستای خدمت رسانی به مردم به اهداف مورد نظر برسد.
 

شهردار منطقه یك قم  خبرداد:

تکمیل یک پنجم تملک فاز نخست 
خیابان دروازه  ری

شهردار منطقه یك قم گفت: تملكات پروژه های چهل اختران و خیابان دروازه ری از محل 
اعتبارات رهبری و منابع داخلی شهرداری قم در حال پیگیری است 

مهدی اصفهانیان مقدم در حاشیه بازدید از غرفه شهرداری قم در نمایشگاه هفته دولت استان 
قم اظهار كرد: شهرداری منطقه یك قم در راستای توسعه فضای سبز و ارتقا شاخص های 
زیست محیطی تكمیل بوستان های قدوسی، كودك و فردوسی را از ابتدای سال جاری در 
دستور كار قرار داده كه با اقدامات انجام شده تا پایان مهرماه سال جاری این سه بوستان با 

تجهیزات ورزشی ویژه كودكان و فضاهای سبز مورد نیاز به بهره برداری می رسد.
وی با تاكید بر اینكه برای رفع معضلات ترافیكی و حمل و نقل دو پروژه شاخص تقاطع 
غیرهمسطح شهدای ۱۵ خرداد و تقاطع غیرهمسطح عماریاسر و امام علی)ع( در دستور 
كار شهرداری قرار دارد، اضافه كرد: امیدواریم با رفع معارضات ملكی تا پایان سال جاری این 
دو پروژه به پایان برسد زیرا این پروژه ها در تردد شهروندان و زائرانی كه به شهر كریمه اهل 

بیت)ع(  و مسجد مقدس جمكران مشرف می شوند، تاثیرگذاری بسیاری دارد.
شهردار منطقه یك قم از احیای بافت و بازگشایی معابر در دو پروژه محوری چهل اختران 
و دروازه ری یاد كرد و گفت: تملكات این پروژه ها از محل اعتبارات رهبری و منابع داخلی 
شهرداری قم درحال پیگیری است و اكنون در پروژه دروازه ری یك پنجم پلاك های فاز نخست 
تملك و بازگشایی های معبر انجام شده است.وی خاطرنشان كرد: در حوزه نهضت روكش 
آسفالت با توجه به اینكه بخش قابل توجهی از منطقه یك بافت فرسوده است بالغ بر ۶۵ 
هزار متر مربع با اعتباری بالغ بر ۱۱ میلیارد ریال آسفالت انجام شده است.اصفهانیان مقدم 
افزایش ضریب ایمنی بوستان ها و استانداردسازی تجهیزات بازی كودكان با همكاری اداره كل 
استاندارد را از دیگر اولویت های شهرداری منطقه یك قم برشمرد و عنوان كرد: نزدیك به ۹۵ 

درصد تجهیزات خریداری شده مطابق با شاخص ها و استانداردهای ایمنی است.

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم  خبرداد:

خرید ۴۰ دستگاه اتوبوس برای شهروندان قمی
مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم گفت: قرارداد خرید ۴۰ دستگاه اتوبوس قطعی 

شده كه طی ماه های آبان، آذر و دی به شهرداری قم تحویل داده خواهد شد. 
حسین مومنی موحد در حاشیه بازدید از غرفه شهرداری قم در نمایشگاه هفته دولت 
استان قم با بیان اینكه تعداد اتوبوس های خط حرم مطهر حضرت معصومه)س( تا مسجد 
مقدس جمكران از دو دستگاه به ۱۰ دستگاه افزایش می یابد، اظهار كرد: در طول این مسیر 

ایستگاه هایی قبل از تقاطع انسجام و ۵۰۰ متر بعد از تقاطع انسجام ایجاد شده است.
وی با اشاره به اینكه پیگیری تعیین زمان بندی خطوط شهری در حال انجام است، اضافه كرد: 
امیدواریم امسال با تعیین زمان بندی ها در حوزه حمل و نقل عمومی برنامه مشخصی را در 
اختیار مردم قرار دهیم.مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم خاطرنشان كرد: قرارداد 
خرید ۴۰ دستگاه اتوبوس قطعی شده كه طی ماه های آبان، آذر و دی به سازمان اتوبوس رانی 
شهرداری قم تحویل داده می شود.وی از فعالیت ۲۵8 دستگاه بخش خصوصی و ۵۰ دستگاه 
بخش ملكی در قم یاد كرد و ادامه داد: اكنون ۱۳۰ دستگاه مینی بوس در خطوط تعریف 
شده و در حال سرویس دهی به شهروندان هستند. مومنی موحد با بیان اینكه بازسازی 
اتوبوس های ملكی شهرداری قم در دستور كار قرار دارد، عنوان كرد: بر اساس برنامه ریزی 

انجام شده  ۲۵ دستگاه اتوبوس بنز بازسازی و وارد چرخه حمل و نقل می شود.

شهردار منطقه سه قم  خبر داد:

اجرای بیش از ۱۰۰ هزار مترمربع آسفالت معابر
شهردار منطقه سه قم با بیان اینكه ۲۶ پروژه در این منطقه با اعتباری بالغ بر چهار میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون تومان در هفته دولت افتتاح می شود، گفت: در پنج ماه نخست سال جاری 

آسفالت ۱۰۲ هزار متر مربع با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال انجام شده است.
رضا پوریافر در حاشیه بازدید از غرفه شهرداری در نمایشگاه هفته دولت در استان قم با 
بیان اینكه در راستای اجرای برنامه های سال جاری پروژه بازسازی كمپینگ فدك تا انتهای 
شهریورماه به پایان می رسد، اظهار كرد: بازگشایی بلوار زینبیه در حال انجام است و اكنون 
توافق املاك و تملك ها در دستور كار قرار دارد.وی با تاكید بر اینكه احداث تابلیه خیابان امام 
زاده شاه ابراهیم درحال پیگیری است، اضافه كرد:  با اجرای این پروژه ترافیك میدان های 
مطهری، سعیدی و خیابان امام خمینی)ره( از بلوار زینبیه به خیابان اراك انتقال داده شود كه 
تاثیر بسیاری در كاهش ترافیك هسته مركزی دارد.شهردار منطقه سه قم خاطرنشان كرد: 
ایجاد و توسعه بوستان های لاله، شیرازی و گلایول به منظور افزایش سرانه فضای سبز و 
امكانات تفریحی در دستور كار قرار دارد.وی با اشاره به اجرای اصلاح های هندسی در تقاطع 
مرصاد با شیرازی، میدان زین الدین و تقاطع بلوار آزادگان با كمربندی امام علی)ع( عنوان كرد: 

اصلاح های هندسی در بلوار مدرس و تقاطع كارگر با خیام در دستور كار قرار دارد.
پوریافر با بیان اینكه ۲۶ پروژه شهرداری منطقه سه قم با اعتباری بالغ بر چهار میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان در هفته دولت افتتاح می شود، گفت: در پنج ماه نخست سال جاری ۱۰۲ هزار 

متر مربع با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال آسفالت شده است.

جانشین فرماندهی انتظامی استان  قم خبرداد:

کشف 85 کیلوگرم حشیش در قم
جانشین فرماندهی انتظامی استان از كشف حدود 8۵ كیلوگرم حشیش در قم خبر داد. 

سرهنگ حمیدرضا اسدی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: 
مأموران مبارزه با موادمخدر استان قم با انجام اقدامات اطلاعاتی یكی از قاچاقچیان كه 
قصد داشت مقدار قابل توجهی مواد مخدر را از یكی از استان های شرقی به قم منتقل 
كند را شناسایی و دستگیری نامبرده در دستور كار آن ها قرار گرفت. به گفته وی ضمن 
هماهنگی های قضایی و انتظامی، چهار اكیپ از مأموران به محورهای مواصلاتی استان اعزام 
شدند. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم افزود: در ادامه با شناسایی دو دستگاه خودرو 
وانت پیكان و پژو پارس در این رابطه، متهم به همراه چهار تن از همدستانش دستگیر شد. 
وی ادامه داد: در بازرسی از خودرو وانت ۱۲ بسته ۴ كیلوگرمی حاوی ۴8 بسته حشیش 
حدود ۵۰ كیلوگرم كشف شد. سرهنگ اسدی گفت: مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی 
شهرستان قم نیز با اجرای طرحی حین كنترل تردد خودروهای عبوری در یكی از محورهای 
مواصلاتی استان قصد متوقف كردن یک دستگاه خودرو زانتیا را داشته كه راننده خودرو 
مذكور با توجهی به دستور ایست پلیس، به سمت اتوبان امام علی)ع(متواری اما پس از طی 
مسافتی سرانجام با تلاش مأموران متوقف شد. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم افزود: 
در بازرسی از خودرو مذكور ۳۵ كیلوگرم حشیش كشف و نهایتاً راننده نیز تحویل قانون شد. 

فرمانده انتظامی استان گلستان  خبرداد:

دستگیری عامل برداشت غیرمجاز ۱6۰ میلیونی 
فرمانده انتظامی استان گلستان از شناسایی و دستگیری عامل برداشت غیرمجاز ۱۶۰ 
میلیون ریالی از حساب شهروند گنبدی خبر داد.  سرهنگ علی اكبر جاویدان  در گفت وگو 
با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: در پی دریافت یك فقره پرونده قضائی مبنی بر شكایت 
فردی گواه بر انجام برداشت غیرمجاز به مبلغ ۱۶۰ میلیون ریال وجه به صورت غیرمجاز از 
حساب بانكی وی، مراتب طی تشكیل پرونده ای در دستور كار این پلیس قرار گرفت. وی 
ادامه داد: با بررسی های صورت گرفته از پرینت حساب شاكی محرز شد برداشت صورت 
گرفته از حساب وی در قالب خرید اینترنتی بوده است.این مقام ارشد انتظامی استان افزود: 
پس از انجام تحقیقات پلیسی و تخصصی در نهایت فرد برداشت كننده شناسایی و برای 
انجام تحقیقات تكمیلی به این پلیس فراخوانده شد. جاویدان بیان داشت: متهم كه در ابتدا 
منكر بزه ارتكابی خود بود، پس از انجام تحقیقات تكمیلی و مواجه شدن با مستندات غیرقابل 
انكار، به جرم خود اعتراف و در خصوص چگونگی دستیابی به اطلاعات حساب شاكی نیز 
اذعان كرد:"با عنایت به رابطه آشنایی كه با شاكی داشته، از غفلت وی سوء استفاده و با 
www. فعال سازی رمز دوم عابر بانک وی اقدام به خرید دلارپرفكت مانی از طریق سایت

fastdollarex.net كرده است". رئیس پلیس گلستان در پایان به شهروندان توصیه كرد: 
اطلاعات خصوصی و مهم خود از قبیل اطلاعات مربوط به حساب های بانكی را به هیچ 
عنوان در اختیار دیگران قرار نداده و سرویس پیامک حساب بانكی خود را فعال كنند تا در 

صورت برداشت غیرمجاز و یا سوء استفاده به سرعت از آن مطلع شوند.

رییس كلانتری ۱۳۳ شهرزیبا  :

زورگیران خطرناک پایتخت
 در کمتر از 2 ساعت دستگیر شدند

سارقان خشن پایتخت كه با تهدید سلاح سرد اقدام به زورگیری از شهروندان می كردند، 

در كمتر از ۲ ساعت دستگیر شدند. سرگرد عسگری نیا، رییس كلانتری ۱۳۳ شهرزیبا 
گفت:در پی چند فقره تماس از سوی شهروندان در خصوص وقوع زورگیری های مشابه از 
سوی سه سارق زورگیر كه با سلاح سرد ضمن تهدید شهروندان اقدام به زورگیری از آنها 
كرده بودند، تیمی از ماموران رسیدگی به موضوع را در دستور كار خود قرار دادند.  رییس 
كلانتری ۱۳۳ شهرزیبا ادامه داد:با تحقیقات صورت گرفته از سوی مالباختگان مشخص شد 
كه سه سارق زورگیر مسلح به سلاح سرد با همدست هم ضمن سد راه شهروندان در محله 
های خلوت شهر زیبا اقدام به سرقت و زورگیری از آنها می كنند كه با توجه به دست آمدن 
چهره متهمان از سوی ماموران تحت تعقیب قرار گرفتند.  وی افزود:این اقدامات ادامه داشت 
تا اینكه روز گذشته ماموران یكی از گشت های انتظامی این كلانتری چهره یكی از سارقان 
را در محله بلوار فردوس شناسایی شده و پس از یک تعقیب و گریز كوتاه این متهم دستگیر 
و به كلانتری منتقل شد كه طی بازجویی های انجام شده به جرم خود اعتراف و ۲ همدست 
دیگرش را نیز به پلیس معرفی كرد.  سرگرد عسگری نیا خاطر نشان كرد:طی هماهنگی 
های انجام شده با مقام قضایی این ۲ سارق نیز كه همدست وی بودند نیز شناسایی شده و 
طی ۲ عملیات جداگانه در محدوده های شمال و غرب تهران دستگیر شدند و پس از اعتراف 

به جرایم خود ر كلانتری به همراه همدست دیگرشان به دادسرا منتقل شدند.

دو جوان معتاد با حمله به خانه یک زن در خیابان گرگان، 
پس از بستن دست و پای او تهدید به آتش زدنش كردند. 

به گزارش خبرنگار مهر، ۱۴ خرداد ماه یک مورد سرقت 
منزل در خیابان شریعتی به كلانتری ۱۰۶ نامجو اعلام شد.

ماموران كلانتری در محل حاضر شدند و در تحقیقات 
اولیه مشخص شد كه سرقت از خانه پیرزنی 8۰ ساله صورت 
گرفته كه دزدان پس از ورود به منزلش اقدام به بستن دست، 
پا و دهان وی كرده و تمامی وجوه نقد، طلا و جواهراتش را 

سرقت كرده اند.
پیرزن بخت برگشته پس از حضور در پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: ۴ صبح 
بود كه داخل اتاق خواب مشغول استراحت بودم كه ناگهان 
دو نفر را با صورت های پوشیده شده، بالای سرم دیدم. آنها با 
تهدید چاقو مرا تهدید كردند كه در صورت ایجاد سر و صدا 
و درخواست كمک كردن از همسایگان مرا خواهند كشت. 
در ادامه این دو سارق پس از بستن دست و پا و دهانم، اقدام 
به وارسی وسایل داخل اتاق های خانه كردند؛ آنها نتوانستند 
پول و طلای زیادی پیدا كنند و به همین علت بسیار عصبانی 
شده بودند؛ دائما از من محل نگهداری پول و طلاهایم سؤال 
می كردند اما زمانی كه اطمینان پیدا كردند كه تمامی پول و 
طلای داخل خانه را سرقت كرده اند، به آرامی از خانه خارج 

شده و متواری شدند.
این پیرزن در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان گفت: ساعت8 
صبح بود كه پرستار خانه طبق روال هر روز وارد خانه شد 
و مرا با دست و پای بسته داخل اتاق خوابم پیدا كرد كه 
بلافاصله پس از باز كردن دست و پایم با پلیس ۱۱۰ و در 

ادامه دخترم تماس گرفت و موضوع را به آنها اطلاع داد.
شاكی در خصوص نحوه نگهداری از پول و جواهراتش نیز 
به كارآگاهان گفت: بنده تا چندی پیش طلا و پول زیادی 
داخل خانه خود نگهداری می كردم اما چند روز پیش بود كه 
به پیشنهاد و اصرار دخترم پول های خودم را به یک حساب 
بانكی واریز كردم و در حال حاضر بیشتر طلاهایم نیز نزد 
دخترم نگهداری می شود؛ به همین علت دزدان كه گویا می 
دانستند من داخل خانه پول و طلای زیادی نگهداری می 
كنم! ابتدا صحبت های مرا باور نكردند تا اینكه خودشان پس 
از وارسی تمامی اسباب و اثاثیه خانه اطمینان پیدا كردند كه 

تمامی پول و طلاها را سرقت كرده اند.
به  نیز  دزدان  بالای  خشونت  خصوص  در  مالباخته 
كارآگاهان گفت: زمانیكه این دو جوان قصد داشتند تا به 
تصور خودشان محل نگهداری طلا و پول ها را از من بگیرند، 

اقدام به بستن دست و پاهایم بر روی تخت كردند و با روشن 
كردن آتش در زیر پاهایم مرا مورد آزار و اذیت قرار دادند تا 

محل نگهداری پول و طلاها را به آنها نشان دهم.
از  با بهره گیری  پایگاه سوم پلیس آگاهی  كارآگاهان 
اظهارات شاكی در خصوص اطلاع داشتن دزدان از موقعیت 
مالی وی، به تحقیق از بستگان و همسایگان وی پرداختند و 
در تحقیقات نامحسوس پلیسی اطلاع پیدا كردند كه یكی از 
همسایگان وی، فردی به نام آرش ۳۴ ساله است كه بارها به 
اتهام ارتكاب جرایم مختلف مثل كیف قاپی و سرقت دستگیر 
و روانه زندان شده و اعتیاد شدیدی نیز به مصرف مواد از 
نوع شیشه دارد. با شناسایی "آرش" به عنوان مظنون اصلی 
پرونده و در بررسی بیشتر پرونده سوابق وی مشخص شد كه 
او پس از گذشت بیش از ۱۰ سال، به تازگی و با پایان دوران 

محكومیتش در اوایل سال جاریاز زندان آزاد شده است.
پلیسی،  اقدامات  انجام  و  پلیسی  تحقیقات  ادامه  در 
كارآگاهان پایگاه سوم پلیس آگاهی موفق به شناسایی یكی 
از مجرمان سابقه دار و بچه محل های سابق آرش به نام 
"شاپور" ۴۳ ساله شدند كه به تازگی همراه آرش بارها دیده 
شده است. بررسی سوابق شاپور حكایت از آن داشت كه 
وی نیز همانند آرش بارها به اتهام سرقت منزل ، زورگیری 
و ... دستگیر و روانه زندان شده و به تازگی و یک ماه پس از 
آزادی آرش از زندان ، در اردیبشت ماه سال جاری از زندان 
آزاده شده و او نیز همانند آرش اعتیاد شدیدی به مصرف 
مواد مخدر دارد .  با شناسایی "آرش" و "شاپور" ، كارآگاهان 
در خصوص این دو مجرم سابقه دار به تحقیق از مالباخته 
پرداختند. پیرزنِ مالباخته پس از مشاهده عكس آرش گفت 
كه به تازگی چندین بار آرش را در محدوده محل سكونتش 
دیده است و آخرین بار آرش را داخل میدان میوه و تره بار 
مشاهده كرده كه پس از بیرون آمدنش از بازار میوه و تره بار ، 
وی را سوار بر یک دستگاه موتورسیكلت تا در منزلش تعقیب 
كرده ااست. با شناسایی "آرش" و "شاپور" از سوی مالباخته 
و انجام دیگر اقدامات پلیسی، مخفیگاه آنها در شهر جدید 
پرند شناسایی شد و نهایتا هر دو متهم را دستگیر كرده و 
در بازرسی از مخفیگاه آنها نیز مقادیری از اموال مسروقه و 
همچنین مدارک شناسایی متعلق به تعدادی از افراد دیگر 
كشف شد. آرش پس از دستگیری و انتقال به پایگاه سوم 
پلیس آگاهی صراحتا به طراحی و دادن پیشنهاد سرقت به 
شاپور اعتراف كرد و گفت: به واسطه همسایگی چندین ساله 
با خانم .... و ارتباط مادرم با وی، اطلاعات دقیقی در خصوص 
تعداد اعضای خانواده اش و وضعیت مالی وی پیدا كرده بودم 

؛ اطمینان داشتم كه این خانوم ، شب ها به تنهایی در خانه 
اش كه خانه ای ویلایی است زندگی می كند و پرستار وی 
نیز شب ها آنجا نمی ماند. با اطمینان از اینكه شاكی مقدار 
زیادی پول و طلا در خانه اش دارد، پیشنهاد سرقت را با 
شاپور كه در زندان باهم بودیم مطرح كردم. قرار شد تا پس 
از آزادی از زندان، دو نفری سرقت را انجام دهیم. شب سرقت 
به تصور اینكه شاكی مقدار زیادی پول و طلا در خانه اش 
دارد، وارد خانه شدیم اما زمانیكه تنها با چند صد هزار تومان 
پول نقد و مقدار كمی از طلاها روبرو شدیم، به تصور اینكه 
وی پول ها و طلاهایش را مخفی كرده تصمیم گرفتیم تا 
با شكنجه دادن پیرزن 8۰ ساله، محل پول و طلاها را پیدا 
كنیم اما پول و طلای دیگری در خانه نبود و ما بر خلاف 
تصور اولیه خود در خصوص سرقت چند صد میلیون تومان 
پول و طلا از خانه خارج شده و با یک دستگاه موتورسیكلت 

از محل گریختیم.
در ادامه تحقیقات، این دو جوان سارق صراحتا به انجام 
سرقت های مشابه از منازل متعلق به افراد پیر و سالخورده 
اعتراف كردند. همچنین در بررسی اسناد و مدارک شناسایی 
متعلق به افراد دیگر از مخفیگاه آن دو، كارآگاهان موفق 
به شناسایی یک دستگاه خودرو سواری پرشیا سفید رنگ 
دارای سابقه سرقت به شیوه زورگیری در خیابان گرگان 

شدند كه صبح روز سوم مرداد سرقت شده بود.
شاكی پرونده سرقت خودرو پرشیا كه یک خانم میانسال 
بود، پس از حضور در پایگاه سوم آگاهی بلافاصله "آرش" را 
شناخت و گفت:این شخص، هنگامیكه من از پاركینگ خانه 
بیرون آمده بودم، به سمت من حمله ور شد؛ در حالیكه 
به شدت مورد ضرب و شتم گرفته بودم ، مرا از ماشین 
پیاده كرد و خودش سوار ماشین شد؛ به قصد جلوگیری 
از سرقت خودرو، از پنجره ی سمت راننده آویزان شدم اما 
وی بدون توجه به من سرعت ماشین را زیاد كرد و همین 
موضوع باعث كشیده شدن و نهایتا كوبیده شدن من بر روی 
زمین شد. شدت ضربه به اندازه ای بود كه از ناحیه دست 
دچار شكستگی شده و چندین ماه تحت اقدامات درمانی 
قرار داشتم. سرهنگ كارآگاه محمد نادربیگی، رئیس پایگاه 
سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ، با اعلام این خبربه خبرنگار 
مهرگفت: تحقیقات از متهمان در مراحل اولیه قرار دارد و با 
قرار قانونی، هر دو متهم را جهت انجام تحقیقات تكمیلی و 
شناسایی دیگر جرایم ارتكابی در اختیار پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ در خیابان خرمشهر - میدان نیلوفر قرار 

داده است.

شكنجه پیرزن های تنها برای سرقت طلا و جواهر

 دزدان نقابدار دستگیر شدند

رییس مجلس شورای اسلامی  گفت : برخی از اقدامات در خصوص 
شهرهای زیارتی مانند قم و مشهد در قانون بودجه انجام شده و تلاش 
می كنیم در برنامه ششم توسعه بخشی را جهت تأمین اعتبارات برای 

این شهرهای زیارتی در نظر بگیریم.
دكتر علی لاریجانی پنج شنبه شب در برنامه تلویزیونی گفت وگوی 
ویژه خبری شبكه استانی قم در تشریح عملكرد دولت در ۳ سال 
اخیر گفت: ۳ سال گذشته برای كل كشور پرچالش بود ولی با تدبیر، 
توانستیم از این مسیر پرچالش عبور كنیم كه یكی از آنها مسئله 
هسته ای بود كه مردم با استقامت و پایداری خود باعث شدند به 

تكنولوژی صلح آمیز هسته ای دست پیدا كنیم.
در  نظام  مجموعه  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
خصوص مسئله هسته ای تصمیم گیری دقیقی گرفت و با وجود اینكه 
آمریكایی ها ناتویی كردند اما دستاوردهای توافق هسته ای متنوع بود .

وی در تشریح دستاوردهای توافق هسته ای بین ایران و ۱+۵ عنوان 
كرد: اولین دستاورد این توافقنامه، عدم تصویب قطعنامه جدید علیه 
كشورمان بود و مهمتر از آن، مختومه شدن پرونده نظامی ایران 
موسوم به PMD كه بهانه ای برای وضع تحریم های ناعادلانه علیه 

كشورمان بود.
با توافق هسته ای، فروش نفت باز شد

دكتر لاریجانی بیان كرد: با توافق هسته ای بین ایران و ۱+۵  فروش 
نفت باز شد و در حال حاضر روزانه ۲.۵ میلیون بشكه نفت را در 

بازارهای جهانی به فروش می رسانیم.
رییس قوه مقننه بیان كرد: با این توافقنامه بیمه نفتكش ها و 
كشتی ها حل شد و از طرفی زمینه هایی برای ایجاد خطوط اعتباری 

خارجی به وجود آمد.
مجوز مجلس به دولت برای پرداخت بدهی پیمانکاران 

وی به مصوبه اخیر مجلس در خصوص اخذ وام دولت از كشور 
روسیه اشاره كرد و گفت: بر اساس مصوبه اخیر مجلس شورای 
اسلامی به دولت اجازه دادیم جهت تأمین اعتبار پروژه های عمرانی 

كشور از كشور روسیه ۵ میلیارد دلار وام اخذ كند.

دكتر لاریجانی همچنین به مصوبه اخیر مجلس در خصوص 
پرداخت بدهی های دولت اشاره كرد و گفت: این مصوبه تصویب شد 
تا بدهی های دولت به بانک ها حل شود و ۴۰ هزار میلیارد تومان 
بدهی پیمانكاران وصول شود، معوقات فرهنگیان پرداخت شود، بدهی 
كشاورزان و بیمارستان ها پرداخت شود و در مجموع 8 هزار میلیارد 
تومان نقدینگی اضافه شود و پرداخت این بدهی ها از طریق انتشار 

اوراق مشاركت است كه دارای سود می باشد.
وی به موضوع قاچاق كالا در كشور اشاره كرد و گفت: قاچاق كالا 
موضوع مهمی است كه اگر حل نشود اقتصاد مقاومتی تحقق پیدا 
نمی كند و در حال حاضر تیم فعلی در این زمینه بسیار خوب عمل 
كرده و توانسته مسیرهای قاچاق كالا را رصد كند و اگر لازم باشد 
مجلس اختیارات بیشتری را در اختیار آنها قرار می دهد و آمارها نشان 

می دهد كه قاچاق كالا كمتر از ۲۰ میلیارد دلار شده است.
راه اندازی خط B متروی قم با فاینانس چین 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی به موضوع آبادانی 
استان قم اشاره كرد و گفت: یكی از مسائل مهم در این حوزه مسئله 
متروی قم است كه از خط یک آن، حدود ۶ الی ۷ كیلومتر آن انجام 
شده و درباره خط B آن صحبت ها صورت گرفته كه سرمایه گذاری 
سنگینی می خواهد. البته در صحبت هایی كه با آقای نوبخت رییس 
سازمان برنامه ریزی داشتم، مطرح كردم كه خط B  این پروژه هم 
انجام شود و همچنین از وزیر اقتصاد خواستم در سفر به چین بحث 

فاینانس این كشور را برای خط B مترو قم جذب كند.
تهیه شناسنامه ای برای هر روستا در استان قم

وی اظهار كرد: تمام مسئولین استان قم تلاش می كنند تا از تمام 
ظرفیت های لازم این استان بهره لازم را ببرند اما با این حال استان قم 
مشكلاتی همچون خشک بودن دارد كه با بهره برداری از سد كوچری 

مشكل آب آشامیدنی مردم این شهر حل می شود.
دكتر لاریجانی افزود: خطوط آبرسانی شرب به روستاها در حال 
انجام است اما مهم، چرخه اقتصادی است و با استاندار ستادی را 
تشكیل دادیم تا برای هر روستا شناسنامه ای تهیه شود تا از ظرفیت ها 

و پتانسیل شان جهت اشتغالزایی شناسایی شود.
رییس مجلس شورای اسلامی عنوان كرد: برای آبادانی قم باید 
كارهای زیادی انجام شود و من پیگیر هستم. مردم ایده هایی می دهند 

كه برخی از این ایده ها در سطح ملی قابل طرح و پیگیری است.
توجه به شهرهای زیارتی مشهد و قم در قانون بودجه و برنامه 

توسعه
وی ادامه داد: برخی از اقدامات در خصوص شهرهای زیارتی مانند 
قم و مشهد در قانون بودجه انجام شده و تلاش می كنیم در برنامه 
ششم توسعه بخشی را جهت تأمین اعتبارات برای این شهرهای 

زیارتی در نظر بگیریم.
وی ادامه داد: باید برای آبادانی شهر قم تلاش شود كه از خطوط 
اعتباری استفاده و تلاش كنیم تا اقتصاد مقاومتی تحقق پیدا كرده و 
مردم در زمینه اقتصاد ورود پیدا كنند لذا بر این اساس باید بسترهای 

سرمایه گذاری را به مردم قم معرفی كنیم.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: اگر مردم قم 
این كار را انجام دهند، وزرا هم از آن حمایت می كنند و شاهد اجرای 
طرح هایی همچون قطار سریع السیر قم- اصفهان خواهیم بود كه 
امیدواریم مسئولین با فاینانس  آن از كشور چین، این اقدام را انجام 

دهند.
قم به مرکز تفکر دینی تبدیل شده است

دكتر لاریجانی تصریح كرد: ظرفیت های سرمایه گذاری قم باید به 
خوبی احصاء شود و نقشه جامعی برای قم دیده شده كه از قبل روی 
آن كار شده و شهردار قم اعلام كرد اقدامات جدی انجام داده تا به 

عنوان سند پایه تبیین شود.
وی افزود: آبادانی در قم قبل از پیروزی انقلاب اسلامی ضعیف بود و 
مانند یک ده بزرگ بود و می خواستند این شهر را به سمتی ببرند كه 
تعطیل شود اما بعد از پیروزی انقلاب اسلامی ایران رویكرد تغییر پیدا 

كرد و قم به مركز تفكر دینی تبدیل شد.
دكتر لاریجانی به لایحه ششم توسعه كشور اشاره كرد و گفت: یكی 
از محورهای مهم آن بحث توریسم است و می خواهیم در مجلس 

بر بحث ایران گردی و جهان گردی تأكید كنیم و یكی از زمینه های 
مهم در راستای گسترش تروریست و گردشگری، هتل سازی و ایجاد 

مراكز گردشگری است.
تشکیل کمیته ای برای پیگیری پروژه فرودگاه قم

وی ادامه داد: پروژه هایی در قم مانند فرودگاه شروع شده كه من 
هم حامی آن بودم چرا كه قم به آن احتیاج دارد اما متأسفانه دچار 
فراز و فرودهایی شد كه این عیب است؛ اما با این حال كمیته ای برای 
پیگیری و حل مشكل این فرودگاه تشكیل شده كه اقدامات خوبی 

را نیز انجام داده است.
دكتر لاریجانی گفت: مسئله خشكی و كم آبی قم امری جدی است 
و اگر دستور مقام معظم رهبری نبود حل نمی شد و امروز شاهدیم 
كه مشكل آب آشامیدنی مردم قم حل شده و دیگر دغدغه ای در 

این زمینه ندارند.
وی افزود: با افتتاح سد كوچری آب شرب قابل اطمینان به دست 
مردم می رسد و این سد باعث می شود تا آب انباشته شود تا در شرایط 

سخت بتوان از آن برداشت كرد.
دولت تلاش  دارد واحدهای صنعتی و تولیدی را سرپا کند

وی به تأسیس نیروگاهی در قم اشاره كرد و افزود: صحبت شده تا 
بنیاد بركت سرمایه گذاری را برای تأسیس نیروگاه برق در استان قم 
انجام دهد كه در صورت تحقق این موضوع، هم باعث ایجاد اشتغال 
برای جوانان این استان می شود و هم نیاز برق مورد نیاز قم را تأمین 
می كند و در حال حاضر هم این نیروگاه در بحث مكان یابی قرار دارد.

رییس مجلس شورای اسلامی در پایان به بحث اختصاص اعتبار 
برای ایجاد واحدهای تولیدی اشاره كرد و گفت: منابع ما با شرایط 
جدیدی كه در كشورمان به وجود آمده، محدود است و در حال 
تحقیق هستیم كه چه پروژه هایی برای قم لازم است كه باعث ایجاد 
اشتغال شود؛ ضمن آنكه تلاش دولت این است كه واحدهای صنعتی 

و تولیدی را سرپا كند.
 پرداخت موقات فرهنگیان در آینده نزدیک

رئیس مجلس شورای اسلامی عصر پنجشنبه در حاشیه بازدید از 
نمایشگاه سیمای امید  در قم در جمع خبرنگاران با بیان اینكه سرعت 
آبادانی در قم نسبتا خوب است، گفت: ستادی در استانداری تشكیل 
شده است كه به فعال شدن واحدهای تولیدی استان كمک می كند. 
علی لایجانی گفت: برپایی این نمایشگاه ابتكاری خوب و كاری 
پسندیده بود كه امسال در استان قم رقم خورده است تا خدمات انجام 
شده توسط نهادها و سازمان نمایش داده شود.وی گفت: توصیه و 
سفارش مقام معظم رهبری نیز این است تا كارها و اقداماتی كه انجام 
می گیرد برای مردم شرح داده شود تا از آن مطلع شوند.نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی تصریح كرد: در بازدید از این نمایشگاه 
شاهد ابتكار خوبی از بسیاری از بخش ها در قم بودیم و بسیاری از 
مدیران سعی در حل مشكلات دارندوی  با بیان اینكه سرعت آبادانی 
در قم نسبتا خوب است، افزود: پس از جلسه ای كه در منطقه ویژه 
اقتصادی برگزار شد، ستادی در استانداری قم تشكیل شده است 
كه به فعال شدن واحدهای تولیدی كمک می كند.لاریجانی گفت: 
مصوبات خوبی در مجلس تصویب شده است كه بسیار با اهمیت است 
و هنوز ابعاد آن در رسانه ملی برای مردم مشخص نشده است.وی در 
بخش دیگری از سخنان خود افزود: چند گروه در كشور دچار مشكل 
بوده اند كه اقدام به حل مشكلات آنها نموده ایم كه از آن می توان به 
قشر فرهنگیان در كشور اشاره كرد كه برای معوقات آن ها تدابیری 
اندیشیده شد.رئیس مجلس شورای اسلامی، صدا و سیما و كشاورزان 
را از گروه های دیگر برشمرد كه دارای مشكلاتی هستند و افزود: 
محصولات كشاورزان كه توسط دولت با قیمت تضمینی خریداری 
می شد و با تأخیر مواجه بود نیز رقم قابل توجهی برای حل این مسئله 
در نظر گرفته شد.وی در خصوص بیمه سلامت و همچنین پرستاران 
و كسانی كه در بیمارستان ها كار می كنند، گفت: 8 هزار میلیارد تومان 

برای این خصوص مصوب كردیم.

 علی لاریجانی در برنامه گفت وگوی ویژه استانی قم اعلام كرد: 

توجه به شهرهای زیارتی مشهد و قم در قانون بودجه و برنامه توسعه
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خبـــر

گرچه سوال از اعضای كابینه یكی از ابزارهای مهم نظارتی مجلس است، اما چند سالی 
است كه این ابزار نظارتی به حربه ای سیاسی برای تضعیف دولت بدل شده است.

نمونه این نوع سوالات سیاسی از وزرای دولت یازدهم در دوره پیشین مجلس بهوفور 
به  چشم می خورد. دوره ای كه نمایندگان منتقد دولت اعتدال، وزرا را هر روز به بهارستان 
می كشیدند و با انبوهی از تذكر و سوال و كارت زرد، آنها را بدرقه می كردند،  تا آنجاكه هیات 
رئیسه مجلس نهم برای آنكه هر روز مجلس به سوال از وزرا نگذرد، تصمیم گرفت تنها 
سه شنبه ها موضوع سوال یا استیضاح وزرا در دستوركار قرار بگیرد. براساس آمارهای موجود، 
نمایندگان مجلس نهم، مجموعا ۱۰ هزار و ۵۳۱ تذكر به اعضای كابینه دولت یازدهم دادند 
و در بازه دو سال و نیمه تابستان ۹۲ تا بهار ۹۴، در مجموع دو هزار و ۲۵۰ سئوال پرسیدند. 
در مجلس قبل همچنین یک وزیر كابینه روحانی )رضا فرجی دانا( كارت قرمز و شش 
وزیر دیگر )علی طیب نیا، علی جنتی، علی اصغر فانی، عبدالرضا رحمانی فضلی، محمدرضا 
نعمت زاده و محمود واعظی( كارت زرد گرفتند كه صدور این كارت برای برخی از این وزرا 
تكرار شد. استفاده سیاسی از ابزارهای نظارتی مجلس به اندازه ای بود كه در روزهای پایانی 
كار مجلس نهم، مجید انصاری معاون وقت امور مجلس رییس جمهوری گفت: »با بیش از 
۱۲ هزار سوال و تذكر به رییس جمهوری و مسئولان كشور، اهمیت تذكر و سئوال از بین 

رفته و به امری عادی تبدیل شده است.«
تکرار یک تاکتیک پارلمانی

با وجود اینكه انتخابات هفتم اسفند سال گذشته، به تغییر تركیب بهارستان انجامید و 
بسیاری از سوال كنندگان مجلس قبل، نتوانستند برای حضور دوباره در مجلس اعتماد رای 
دهندگان را كسب كنند، اما به نظر می رسد اقلیت نمایندگان منتقد دولت در این مجلس 
همچنان تلاش دارد تا تاكتیک سوال پیچ كردن وزرا را در سال آخر دولت تكرار كرده و 
عملا با استفاده از این شیوه وقت و ذهن اعضای كابینه را درگیر پرسش هایی كنند كه بعضا 
اهمیت كافی برای طرح در مجلس را ندارد. هرچند هنوز كمی زود است برای اینكه سوالات 
مطرح شده درباره وزرای كابینه روحانی تحلیل محتوا شود، ولی چند سوال طرح و اعلام 
وصول شده در هفته های اخیر نشان می دهد برخی از سوالات با توجه به گرایش سیاسی 
نماینده سوال كننده، بیش از آنكه جنبه نظارتی داشته باشد، سیاسی است. با این حال روشن 
است كه به دلیل كاهش تعداد نمایندگان منتقد در این دوره از مجلس، منتقدان دولت رأی 
كافی برای صدور كارت زرد به وزرا ندارند با این حال شاید دلواپسان بهارستان بتوانند با 
استفاده از نارضایتی بدنه نمایندگان حامی دولت از برخی وزرا، گام های جدی تری در جهت 

خط و نشان كشیدن برای دولت تدبیر و امید بردارند.
در چنین شرایطی، خطر تكرار سناریوی طیفی از مخالفان دولت در مجلس قبل برای 
سوال پیچ كردن وزرا، پیش روی دولت روحانی است و باید دید آیا معاون جدید پارلمانی 
رئیس جمهور می تواند با كمک فراكسیون های فعال مجلس و نیز با مدد گرفتن از نفوذ هیئت 

رئیسه پارلمان از پیشرفت آن جلوگیری كند یا نه؟
شکست سناریوی دلواپسی نفتی

به نظر می رسد چهره های شاخص جبهه پایداری در مجلس، ازجمله هماهنگ كنندگان 
سناریوی سوال از وزرای دولت تدبیر و امید هستند؛ اما چندان از حمایت اكثریت مجلس 
برای نتیجه گرفتن از طرح پرسش های خود یا پروپاگاندای رسانه ای پیرامون آن برخوردار 

نیستند. یكی از مصادیق نبود قدرت انسجام برای تعیین كننده بودن رأی پایداری ها، 
جلسه ای است كه با حضور بیژن زنگنه برای بررسی قراردادهای نفتی برگزار شد. پایداری ها 
علاقه مند بودند كه این جلسه به دلیل بازتاب رسانه ای، علنی باشد. به همین خاطر جواد 
كریمی قدوسی نماینده مشهد در مجلس به یكی از خبرگزاری ها گفته بود: »ما با تمام توان 
از برگزاری جلسه غیرعلنی جلوگیری می كنیم و موضوع قراردادهای جدید نفتی باید در 
جلسه علنی و به صورت شفاف مورد بررسی قرار گیرد«؛ اما روز یكشنبه در آغاز جلسه، 
نتیجه رای گیری درباره اینكه آیا جلسه علنی باشد یا غیرعلنی، آشكارا برخلاف نظر طیف 
منتقد دولت در بهارستان بود. البته باید توجه كرد كه در این مورد خاص تنها پایداری ها 
خواستار علنی بودن جلسه نبودند و برخی از دیگر اصولگرایان نیز چنین می خواستند اما 
جمع پایداری ها و این عده از اصولگراها به نصف اعضای حاضر در جلسه نرسید. پس از 
برگزاری نشست غیرعلنی نیز روشن شد كه دولت و مجلس برخلاف خواست منتقدان بر 

سر اصلاح قراردادهای جنجالی حوزه نفت، راهی تعاملی پیش گرفته اند.
نگرانی از وزن کشی سیاسی در پارلمان

از دیگر تلاش ها برای به مجلس كشیدن وزرای دولت حسن روحانی، سوال نماینده 
مردم نیشابور از وزیر علوم درباره عدم تعیین تكلیف اساتید دانشگاه های فنی و حرفه ای بود. 
موضوعی كه به گفته فرهادی ربط زیادی به او نداشت و در حوزه تخصصی كمیسیونی كه 

چنارانی در آن عضویت دارد - امنیت ملی و سیاست خارجی - نیز نبود.
هرچند چنارانی ارتباط ساختاری با پایداری ها ندارد اما به نظر می رسد كه با این جریان 
تا حدودی ارتباط فكری پیدا كرده، او تنها نماینده زنی است كه عضو فراكسیون ولایت 
است. سوال از وزیر علوم پس از توضیحات فرهادی در صحن علنی به رای گذاشته نشد 
اما نكته جالب توجه آنجا بود كه نمایندگان زیادی كه بیشتر آنها از اصولگرایان تندرو بودند 
اطراف نماینده سوال كننده جمع شده بودند تا او را راضی كنند سوال را به رای نگذارد. 
كاظم دلخوش یكی از كسانی بود كه برای راضی كردن چنارانی به كنار صندلی او رفته بود. 
او در پاسخ به این سوال خبرآنلاین كه »چرا كسانی كه به نظر موافق سوال از وزیر بودند 
تلاش می كردند از رای گیری درباره آن جلوگیری شود«، گفت: ایشان برای طرح سوال از ما 
مشورت گرفته بود ما هم برای كمک به او اطرافش جمع شده بودیم. ما باید به همكارانی كه 

جدید آمده اند و نیاز به راهنمایی دارند،  كمک كنیم.
او درباره چرایی تلاش برخی نمایندگان از جلوگیری از به رای گذاشتن سوال پاسخ 
روشنی نداد، اما در لابی مجلس زمزمه های غیرعلنی می گفت، دلیل اصلی این بود كه 

نمی خواستند با این رای گیری وزن مخالفان دولت در مجلس سنجیده شود.
تجربه مجلس نهم تکرار نمی شود

رمضانعلی سبحانی فر، نماینده مردم سبزوار در پاسخ به سوالی درباره تكرار سناریوی 
سوال پیچ كردن وزرای كابینه اعتدال تاكید می كند كه فضای مجلس نهم هرگز در مجلس 
دهم تكرار نمی شود. او یادآور می شود: همین سوال خانم چنارانی یک نمونه بود كه نشان 
می داد این فضا تكرار نمی شود. پایداری ها دورش جمع شده بودند تا فضا را در دست بگیرند 
اما بعد از مدتی دیدند كه نمی توانند فضایی كه می خواهند را ایجاد كنند. او درباره فرجام 
استیضاح وزیر آموزش و پرورش هم می گوید: درباره آقای فانی صبر كنید ببیند نتیجه اش 
چه خواهد شد. سهیلا جلودارزاده، نماینده مردم تهران نیز تاكید دارد كه فضای مجلس نهم 

در مجلس دهم تكرار نمی شود. او البته سوال از وزرا را مفید دانسته و می گوید: در حالت 
كلی سوال از وزرا به بدنه مجلس كمک می كند و باعث می شود كسانی كه واقعا می خواهند 
خدمتگزار مردم باشند، جایگاه خود را پیدا كنند. او البته درباره پرسش های سیاسی برخی 

نمایندگان می گوید: جبهه پایداری فعالیت زیادی در مجلس دارد اما مقبول نمی افتد.
سوال های »نماینده مشهور« از ظریف

خوش بینی نمایندگان حامی دولت به عدم تكرار تاكتیک سوال پیچی كردن وزرا 
درحالی است كه روز یكشنبه چهار سوال از وزیر امور خارجه اعلام وصول شد. محمدرضا 
پورابراهیمی نماینده مردم كرمان و راور از وزیر امور خارجه درباره علت عدم فعالیت این 
وزارتخانه در عرصه دیپلماسی اقتصادی سوال دارد. این سوال چندان سیاسی به نظر نمی آید 
اما در كنار این سوال، جواد كریمی قدوسی سه سوال را طرح كرده كه شامل علت تنظیم 
گزارش های سه ماهه اجرای برجام به دور از واقعیت ها، علت مخالفت با برگزاری نمایشگاه 
افسانه هولوكاست و علت تغییر معاون عربی و آفریقای وزارت امور خارجه در شرایط حساس 
منطقه است. البته اینكه چرا كمیسیون امنیت ملی سوال درباره برگزاری یک نمایشگاه 
را »ملی« ارزیابی كرده و به صحن علنی آورده نشانه ای از رویكردی است كه نسبت به 
سوال های سیاسی در این مجلس وجود دارد. در همین رابطه كمال دهقانی فیروزآبادی، 
نماینده مردم میبد و تفت و نایب رئیس كمیسیون امنیت ملی به خبرآنلاین می گوید: 
سوالات زیادی مطرح شده بود كه برای پاسخ به آنها آقای وزیر در كمیسیون حاضر شدند 
و با پاسخ های ایشان اكثر سوال كنندگان قانع شدند. در این بین،  دو نفر از سوال كنندگان 
اعلام كردند كه قانع نشدند. او درباره ماهیت سوال ها، می افزاید: ممكن است از نظر خود من 
كه عضو كمیسیون امنیت ملی هستم اینها سوال نباشد اما برای ایشان سوال است. مهم 
این است كه این سوالات در منظر و مرآی همه مردم است و مردم هم سوال و هم جواب 
را می بینند. افكار عمومی درباره این سوال و جواب قضاوت می كند. آقای كریمی قدوسی 
هم درباره برجام نظر مثبتی دارند و می گویند الان قانون شده و از این لحاظ از قانون برجام 
حمایت می كنیم اما متقابلا قانون دیگری هم داریم كه می گوید نمایندگان باید دغدغه 
داشته باشند كه آیا برجام به درستی اجرا می شود یا خیر. دهقانی درباره اینكه آیا ممكن 
است مجلس به سمت كارت زرد دادن به وزرا برود، نیز یادآور می شود: فضای عمومی 
مجلس در حمایت از دولت است. فضایی است كه می خواهد معضلات اقتصادی را حل كند 
و به  فكر سرمایه گذاری باشد و چاره ای برای بحران های موجود مانند بحران آب بیندیشد. 
به نظر من این فضا كمتر سیاسی است و می توان گفت مجلس دهم فضای محض سیاسی 
كمتری نسبت به گذشته دارد. با وجود این نوع نگاه های مثبت، تداوم پرسش از وزیر امور 
خارجه در مجلس، نشان دهنده رویكردی است كه بی شباهت به استراتژی مجلس قبل 
نیست. افزون بر چهار سوال مطرح شده از ظریف، گفته می شود كه هفت نماینده دیگر كه 
شامل اكبر رنجبرزاده نماینده اسدآباد، نصرالله پژمان فر و جواد كریمی قدوسی، نمایندگان 
مشهد و كلات، نادر قاضی پور نماینده ارومیه، حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده شاهین شهر، 
حسن نوروزی، نماینده رباط  كریم و هاجر چنارانی، نماینده نیشابور می شود، مدعی حمایت 
وزارت خارجه از دو جاسوس شده اند و قرار است در این رابطه از محمدجواد ظریف سوال 
كنند. سوالی كه در كنار سایر سوالات مطرح شده در مجلس، نشان از نوعی تاكتیک 

پارلمانی برای درگیر كردن وزرای كابینه دارد. 

نماینده مقام معظم رهبری و دبیرشورای عالی امنیت ملی گفت: 
دولت ایران از پیامدهای برهم زدن برجام ترسی ندارد. چنانچه ما بین 
استقلال ایران و تبعیت ایران از منویات آمریكا قرار بگیریم مسلما 
ما به هر قیمتی كه شده راهی را كه به استقلال ایران منتهی می 
شود در پیش خواهیم گرفت. علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت 
ملی درگفت وگوی اختصاصی با شبكه تلویزیونی روسیا الیوم افزود: 
سران ایران و روسیه بارها بر روابط راهبردی سیاسی، اقتصاد و نظامی 
موجود دو كشور تاكید كرده اند. دیدارهای بسیاری میان مسئولان 
ایرانی و روس در سطوح مختلف در تهران و مسكو انجام شده و 
خواهد شد و این طبیعی است كه بخشی از این روابط بر مبنای 

مبارزه با تروریسم شكل گرفته باشد.
رابطه ایران و روسیه راهبردی است

وی درپاسخ به این سوال كه چرا جنگنده بمب افكن های روسی 
از پایگاه همدان استفاده كردند و چرا به یكباره این همكاری پایان 
یافت، اظهار كرد: مقابله با تروریسم نیازمند مبادله توانمندی ها 
در زمینه های مختلف است. عملیات اخیر با همكاری مستشاران 
نظامی ایران، حمایت هوایی روسیه و مشاركت موثر ارتش سوریه 
درعرصه زمینی صورت گرفت. این عملیات، نیازمند آن بود كه برخی 
از توانمندی های ایران برای برهه زمانی مشخص و محدودی به كار 
گرفته شود؛ به كارگیری این توانمندی ها در پایگاه همدان انجام 
شد و پایان یافت. شمخانی تاكید كرد: روابط راهبردی میان ایران و 
روسیه پایان نیافته است اما این عملیات به شكل طبیعی یک عملیات 
محدود بود و پایان یافت؛ روزی كه این عملیات شروع شد ما توافق 

كرده بودیم كه این عملیات چند روز بیشتر به طول نیانجامد.
درصورت لزوم بازهم با روسیه همکاری می کنیم

شمخانی درپاسخ به این سوال كه آیا ممكن است ما بار دیگر 
شاهد استفاده روسیه از پایگاه هوایی همدان باشیم، گفت: همان طور 
كه این نوع همكاری نظامی میان ایران و روسیه بر اساس تحولات 
میدانی سوریه بوده است، از سرگیری این نوع از همكاری در آینده 
نیز به تحولات میدانی در سوریه بستگی دارد؛ از این رو ممكن است 
بار دیگر در این زمینه با روسیه همكاری صورت گیرد. وی خاطرنشان 
كرد: همواره سیاست اصولی جمهوری اسلامی ایران بر این اساس 
بوده است كه دولت ها باید بدون مداخله گری بیگانگان به كار خود 
ادامه دهند. ما هرگونه مداخله از جانب بیگانگان را مغایر با مصالح 
منطقه خود تلقی می كنیم و اگر بخواهیم به تاریخ مراجعه كنیم، می 
بینیم كه در پیام تاریخی امام خمینی )ره( به اتحاد جماهیر شوروی 
در آستانه فروپاشی اش این بود كه عزت و كرامت روسیه در دنباله 
روی ازغرب نیست. امروز ما می بینیم كه روسیه شیوه ای مستقل 
ازغرب در پیش گرفته است. چنانچه ما این مساله را با سیاست های 
دنباله روانه گورباچف و یلتسین مقایسه كنیم، می بینیم كه سیاست 

های جدید روسیه را از شرایط زیان بار گذشته خارج كرده است.
امیدواریم سخنان اخیر مقامات ترکیه، عملی شود

دبیر شورای عالی امنیت ملی درباره سفر اخیر وزیر خارجه تركیه 
به ایران و روابط میان دو كشور ایران و تركیه گفت: درحادثه اخیر 
تركیه، ما معتقد بودیم كه دولت تركیه یک دولت قانونی و منتخب 
مردم محسوب می شود و این امر حتی پس از كودتای نافرجام نیز 
ثابت شد. طبیعتا این دولت مردمی باید با قوت به كار خود ادامه دهد. 
این اعتقاد ماست. این رویكرد ما درحالی است كه در برخی مسائل 
منطقه با تركیه اختلاف نظر هم داریم. شمخانی ادامه داد: این حادثه 
منجر شد كه دوستان ما درتركیه به این نتیجه برسند كه بسیاری 
از كشورهای غربی و عربی نمی پسندند تركیه یک كشور همسایه و 
دوست برای سوریه باشد. در این چارچوب به نظر می رسد سخن 
نخست وزیر تركیه درحال به وقوع پیوستن است. تركیه در كنار 
حفظ استقلال خود و مخالفت با برنامه های بیگانگان كه به دنبال 
برهم زدن ثبات منطقه هستند، می خواهد به ثبات سوریه كمک 
كند. از این رو امیدواریم این سخنان كه بر زبان مسئولان ترک جاری 
می شود به صورت عملی محقق شود. وی گفت: با تركیه همكاری 
می كنیم تا این مساله به صورت عملی محقق شود. دغدغه های 
مشتركی با تركیه در جهان اسلام داریم و امیدواریم كه تركیه اجازه 
ندهد كه دیگران با سوء استفاده از این دغدغه ها اقدام به برهم زدن 
امنیت منطقه كنند. این دغدغه ها از تلاش برای برهم زدن امنیت 
برخی كشورهای منطقه یا تشكیل ائتلاف میان برخی از این كشورها 
ناشی شده است. امیدواریم كه با یكدیگر به راه حل های مشترک 
دست پیدا كنیم و به یكدیگر كمک كنیم این راه حل ها به صورت 
عملی پیاده شود. دبیر شورای عالی امنیت ملی تصریح كرد: در مورد 
مساله سوریه ما از تركیه می خواهیم كه اجازه ارایه هیچگونه كمک 
نظامی به گروه های تروریستی را ندهد و در نابود كردن آنها مشاركت 
كند. همچنین امیدواریم كه مرزهای خود را بر روی تروریست ها 
ببندد و به گفت و گوی سوری - سوری كمک كند. تمامی این مسائل 
این امكان را برای ما فراهم می كند كه با یكدیگر همكاری كنیم و 

برای تحقق این مسائل با طرف ترک همكاری داشته باشیم.
درعراق، اهل سنت و شیعه در کنار هم قرار دارند

در ادامه گفت و گو مساله روابط ایران و عراق و سفر اخیر سلیم 
الجبوری رئیس پارلمان عراق به ایران مطرح شد؛ شمخانی در پاسخ 
به این سوال كه آیا با توجه به رابطه نزدیكی كه ایران با برخی جریان 
ها دارد تهران در حل و فصل اختلافاتی كه میان سلیم الجبوری 
رئیس پارلمان و خالد العبیدی وزیردفاع بروز كرده است نقش آفرینی 
خواهد كرد، گفت: ایران درحل و فصل این گونه اختلاف ها مشاركت 
كرده است. ایران با كمک دولت عراق جنبش طائفه گرایانه ای كه 
در بغداد رخ داده بود را پایان داد. این جنبش برای بر هم زدن ثبات 

عراق شكل گرفته بود. ایران همچنین درحل و فصل اختلاف ها 
میان برادران سنی مان درعراق نیزهمواره نقش آفرینی كرده است و 
معتقدیم كه برادران سنی ما جزء جدایی نشدنی از مدیریت صحیح 
حكومت درعراق هستند. وی افزود: ایران جریان های میانه رو اهل 
سنت را به هم نزدیک كرده و اجازه نداده است كه اختلاف های 
مقطعی یا شخصی موجب شكست تفكرات میانه رو سنی شود. این 
تفكرات در افرادی چون خالد العبیدی وزیر دفاع و سلیم الجبوری 
رئیس پارلمان عراق نمود یافته است. هر دو این افراد از تشكل اهل 
سنت هستند و هر دو نیز میانه رو هستند از همین رو ما با هدف 
حفظ ثبات عراق نقش خود را در این خصوص ایفا می كنیم و تلاش 
می كنیم گام هایی برای پیشبرد فرایند سیاسی برداریم. پیش از این 
نیز در این خصوص تلاش كرده ایم و همه از این مساله آگاه هستند. 
او اضافه كرد: امروز یكی از مهم ترین عوامل پسرفت داعش در جذب 
نیروها و عناصر جدید این است كه درعراق و سوریه به آنها ضربات 
سنگینی وارد شده است. اگر هزینه هایی كه جمهوری اسلامی 
ایران در این زمینه داده است نبود، این مساله محقق نمی شد. شما 
در ایران می بینید كه به صورت مستمرشهدایی كه در ماموریت 
های مستشاری به شهادت می رسند تشییع می شوند. ما از طریق 
مستشاران نظامی خود برای مبارزه با داعش كمک ارائه می كنیم. 
شمخانی تصریح كرد: مستشاران نظامی ما چكیده تجربه سی و هفت 
ساله مبارزه با تروریسم درداخل و خارج از كشور را در اختیار آنها می 
گذارند. ماهمه این تجارب خود را در اختیار نیروهای عراقی قرار داده 
ایم. از این رو جمهوری اسلامی ایران با اعزام مستشاران نظامی ازعراق 
برای مبارزه با تروریسم حمایت كرده است؛ ما در زمینه سیاسی برای 
ایجاد همبستگی و دوستی میان برادران كُرد، اهل سنت و شیعه در 

زیر پرچم عراق واحد تلاش كردیم.
فتنه سفارتخانه های خارجی در بغداد خاموش شد

'عمر هواش مجری شبكه تلویزیونی روسیا الیوم از دبیر شورای 
عالی امنیت ملی ایران پرسید سیاست هایی كه شما درموردعراق 
درپیش گرفته اید برخی اعتراض هایی را تابستان امسال درپی 
داشت، آیا شما در اتخاذ سیاست های خود درعراق به اعتراض های 
اینچنینی توجه می كنید؟ شمخانی درپاسخ به این سوال گفت: 
در واقع این اعتراض ها ربطی به مخالفت با ایران نداشت. برخی از 
سفارتخانه هایی كه درعراق فتنه انگیزی می كنند و برخی كشورها 
كه متاسفانه نمی خواهند عراق سر و سامان بگیرد تلاش كردند این 

راهپیمایی ها را به اعتراض هایی علیه ایران تبدیل كنند. 
وی با اشاره به اینكه چیزی از این قبیل راهپیمایی ها در آنجا 
از سوی  كه  هرچند  ایرانی  شعارهای ضد  گفت:  نداشت،  وجود 
معترضان سر داده می شد اما این شعارها را صرفا دو یا سه یا چهار نفر 
نفوذی سر می دادند. این افراد با هدف فتنه انگیزی دست به چنین 
اقدام هایی می زدند اما این فتنه سریعا خاموش شد و هیچ اثری از 
آن باقی نماند. وجود ایران درعراق به صورت های مختلف براساس 
درخواست رسمی و علنی تمامی مسئولان عراقی چه شیعه، چه كُرد 

و چه سنی صورت گرفته است.
آیا سردار سلیمانی فرمانده نبرد آزادی موصل است؟

دبیر شورای عالی امنیت ملی در پاسخ به این سوال كه آیا سردار 
قاسم سلیمانی فرمانده سپاه قدس، فرماندهی عملیات آزاد سازی 
موصل را برعهده خواهد داشت؟ گفت: درعراق، ما فرماندهان بزرگی 
داریم كه در زمان جنگ ایران و عراق در سازمان بدرعلیه صدام می 
جنگیدند. پاكسازی فلوجه درمقایسه با پاكسازی شهر الرمادی مبتنی 
بر ویران كردن نبود بلكه مبتنی بر پاكسازی تروریست ها و جدا كردن 
تروریست ها از صفوف ملت بود. در پاكسازی فلوجه از تاسیسات 
زیربنایی شهر به شدت محافظت به عمل آمد درست برعكس آنچه 
در شهر الرمادی رخ داد. در نبرد آزادسازی موصل جمهوری اسلامی 
ایران خدمات مستشاری خود را برمبنای درخواست مسئولان نظامی 
و سیاسی عراق ارائه می كند و ما این امر را وظیفه خود می دانیم 
زیرا تروریسم حد ومرز نمی شناسد. شمخانی تصریح كرد: علت 
همكاری میان روسیه و ایران نیز ناشی از همین امر است. تروریسمی 
كه درمكتب وهابیت و با پول وهابیت نشأت گرفته است در پشت 

مرزهای عراق یا مرزهای سوریه متوقف نمی شود. ما شاهد توسعه 
تفكر وعملیات تروریستی در فرانسه بودیم، انفجارهایی كه در بلژیک 
و آلمان صورت گرفت را دیده ایم از این رو نمی توانیم در مقابل این 
حوادث دست بسته باقی بمانیم. درنتیجه پیش از اینكه این حوادث 
دركشور ما رخ دهد ما باید به صورت پیشگیرانه جلوی هرگونه آثار 

منفی را بگیریم.
ادعای حضور مستشاران ایرانی در یمن

شمخانی درپاسخ به این سوال كه آیا شما در یمن مستشار 
نظامی دارید، گفت: این یک ادعای تبلیغاتی بزرگی است. طی ۱8 
ماه گذشته وقتی به عناوین خبری كه رسانه های سعودی منتشر می 
كنند، می نگریم، آنها همیشه می گویند تعدادی از مستشاران ایرانی 
در یمن را بازداشت كرده اند اما آنها نتوانسته اند حتی یک تن از آنها 
را در رسانه ها نشان دهند. این خود دلیلی بر آن است كه چیزی از 

این قبیل وجود ندارد. 
وی با تاكید بر اینكه ما از هر مظلومی دفاع می كنیم، افزود: ما از 
ملت مظلوم بحرین، ملت مظلوم سوریه، ملت عراق اعم از كُردها، اهل 
سنت و شیعیان و همچنین از ملت یمن دفاع می كنیم. ملت یمن 
یک ملت بسیار فقیر است. ۱8 ماه پیش عملیات پیاپی با به كارگیری 
مدرن ترین تسلیحاتی كه سعودی ها از همپیمانان غربی دریافت 
كرده اند، علیه ملت یمن به راه افتاد. همان همپیمانان غربی كه خود 

عملیات های سعودی را محكوم كردند.
شمخانی ادامه داد:۶ میلیون یمنی زیر خط فقر زندگی می كردند 
این تعداد هم اكنون افزایش یافته است و به ۱۳ میلیون تن رسیده 
است. چرا؟ چرا باید امنیت یمن به این شكل برهم زده شود؟ آیا راه 
حل دیگری وجود ندارد؟ ما طی دو روز گذشته دیدیم كه چگونه 
یمن شاهد راهپیمایی های بسیار گسترده بود، راهپیمایی هایی كه 
دركل منطقه نظیر نداشت. این راهپیمایی بی نظیر برای حمایت از 
تدابیر سیاسی اخیر كه گروه های انقلابی مانند جنبش انصارالله و 
دیگران اتخاذ كرده اند برگزار شد. این راهپیمایی برای حمایت از اعلام 

تشكیل شورای عالی سیاسی برای اداره یمن انجام شد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: ما ازهمه كشورها می خواهیم 
كه بمباران های یكجانبه، ویران كردن زیرساخت های یمن، كشتار و 
از بین بردن نسل ها را كه متاسفانه توسط یک كشور عرب مسلمان 
صورت می گیرد محكوم كنند. مسلما روسیه می تواند در این زمینه 
قدرتمندانه حضور یابد. روسیه نیز باید به عنوان یک كشور موثر در 
سازمان ملل متحد حمایت بیشتری از ملت یمن انجام دهد. روسیه 
می تواند بیش از گذشته نقش فعال تری برای دفاع از ملت یمن ایفا 
كند. ما هم اكنون شاهد آن هستیم كه بخشی از شهرعدن تحت 
سیطره تروریسم قرار دارد و در دست سازمان القاعده است. تداوم 
بمباران یمن موجب فقیرتر شدن ملت یمن می شود و باعث رشد و 

گسترش تروریسم خواهد شد.
سعودی ها تنها مانده اند

شمخانی تصریح كرد: این عملیات نظامی كه علیه یمنی ها صورت 
می گیرد، سرنوشتی جز شكست نخواهد داشت. حضور گسترده 
مردمی در صنعا بدون هیچگونه پوشش هوایی نشان می دهد كه 
عملیات نظامی سعودی ها علیه ملت یمن به هیچ وجه كارآمد نبوده 
است. از این رو هرگونه دولتی كه بر اساس رای مردم در صنعا تشكیل 
شود مورد حمایت ما خواهد بود و ما به آن دولت كمک خواهیم كرد تا 
این دولت بتواند مشكلات ملت یمن را حل كند و با كشورهای منطقه 
ارتباط برقرار كند و به صورت بین المللی به رسمیت شناخته شود. دبیر 
شورای عالی امنیت ملی درپاسخ به این سوال كه حتی اگر حمایت 
های شما از دولت جدید صنعا باعث افزایش تنش با ائتلاف عربی به 
رهبری سعودی شود باز هم از این دولت حمایت خواهید كرد، گفت: 
ائتلاف عربی كه وجود خارجی ندارد. در واقع سعودی تنها مانده است 
و امروزه به نام ائتلاف عربی عملیات نظامی را رهبری می كند. حتی 
امارات متحده عربی كه از نزدیک ترین كشورها به سعودی است از ادامه 

حضور نظامی در یمن كنار كشیده است.
با خویشتنداری در دام سعودی ها نمی افتیم

شمخانی ادامه داد: عربستان سعودی هر كاری كه می توانست 

علیه ایران انجام داده است. توانمندی های جهان اسلام باید بر 
مشكلات اساسی كه جهان اسلام با آن دست و پنجه نرم می كند، 
متمركز شود اما بخشی از این توانمندی ها برای تشكیل گروه های 
تكفیری به كار گرفته می شود گروه هایی كه باعث ایجاد تفرقه 
های خونین میان كشورهای جهان اسلام می شوند و این امر تنها 
به افزایش تنش میان این كشورها منتهی می شود. برخی كشورها 
گروه های تكفیری را ایجاد و از آنها حمایت می كنند و آنها را مورد 
پشتیبانی مالی قرار می دهند كه این مساله منجر به دامنه افراط 
گرایی و تندروی در منطقه شده است و در نتیجه برخی كشورهای 
اسلامی امنیت برخی دیگر از كشورهای اسلامی را به خطر می 
اندازند. متاسفانه فهرست بلند بالایی از اقدام های عربستان سعودی 
علیه ایران وجود دارد كه نشان می دهد آنها درعراق و سوریه علیه 
ایران اقدام انجام داده اند و سفارتخانه های عربستان در سراسر جهان 

علیه ما تبلیغ می كنند. 
وی گفت: سعودی با توافق هسته ای به مقابله برخاست و در 
مناطق جنوبی و شرقی، جنوب غربی و شمال غربی تلاش می كند 
كه امنیت ایران را بر هم بزند. عربستان با برخی از عناصر ضد انقلاب 
و تروریست همپیمان شده است. عربستان به امنیت و عزت حجاج ما 
در مراسم حج توجهی نشان نمی دهد. سعودی به خاطر حادثه منا 
معذرت خواهی نكرد. این ها بخشی از فهرست بلندبالای اقدام های 
ضد ایرانی سعودی است، با وجود این اقدام ها ما خویشتنداری كرده 
ایم زیرا راهبرد ما اینگونه نیست كه در چنین دام هایی كه طرف 
ثالث برای ما گسترده است بیافتیم طرفی كه مصالح آنها در حدوث 

درگیری میان ماست.
او درپاسخ به این سوال كه آیا راه گفت وگو میان ایران وعربستان 
بسته شده است، گفت: راه گفت و گو میان ایران وعربستان بسته 
نیست. ما باب گفت و گو را با هیچ كشوری به جز رژیم غاصب 
اسرائیل نمی بندیم. ما حتی با آمریكا نیز گفت و گو كرده ایم اما 
آمریكایی ها به پیمان های خود پایبند نبودند و تعهدات شان در 

توافق هسته ای زیر پا گذاشتند. 
البته ما انتظار چنین مساله ای را داشتیم اما با این حال با آنها به 
گفت و گو پرداختیم. بسیاری برای میانجی گری آمدند تا ما مذاكره 
با سعودی را آغاز كنیم. برخی كشورها كه روابط خوبی با عربستان 
داشتند از جمله كشورهای منطقه، كشورهای اسلامی و غیراسلامی 
احساس می كردند كه می توانند برای آغاز مذاكرات میان ایران 
وعربستان میانجی گری كنند اما عربستانی ها به صورت مستقیم با 
این میانجی گری ها مخالفت كردند. شمخانی اضافه كرد: هم اكنون 
میان ما و عربستان سعودی هیچ گفت وگویی وجود ندارد و میان ما 
تنها اظهارات مخالف یكدیگر رد و بدل می شود؛ ما شاهد عملكرد 
غیرعقلانی سعودی ها هستیم، آنها علیه ما تبلیغات رسانه ای انجام 

می دهند و به اتهام زنی علیه ما می پردازند.
آمریکا برخلاف توافق رفتار می کند

مجری روسیا الیوم از شمخانی پرسید با توجه به اینكه شما از 
نقض عهد آمریكا در توافق هسته ای سخن می گویید آیا هم اكنون 
می توان گفت توافق هسته ای كه میان ایران و كشورهای ۵+۱ 

منعقد شده است درمعرض آن است كه به شكست بینجامد؟
شمخانی درپاسخ گفت: این را تنها من نمی گویم بلكه غربی ها 
نیزهمین حرف را می زنند. سایراعضای گروه ۱+۵ می گویند چنانچه 
آمریكایی ها به نقض توافق هسته ای ادامه دهند، اساس این توافق 

را تضعیف می كنند. 
آمریكایی ها باید مسئولیت این مساله را بپذیرند. فهرستی از اقدام 
های آمریكا كه با روح برجام منافات دارد وجود دارد و نشان می دهد 
كه آمریكایی ها به برجام پایبند نیستند. آنها می گویند هر كسی كه 
به ایران برود و بعد از آن بخواهد به آمریكا سفر كند باید روادید بگیرد 
این مساله با روح برجام و ماده نوزدهم برجام منافات دارد. دركنگره 
آمریكا و سنای آمریكا همچنان به نفع قوانین ضد ایرانی رای می 
دهند و تلاش می كنند تا تحریم های جدیدی علیه ایران وضع 
كنند. نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی 
گفت: دولت آمریكا پیام هایی علنی به ما می دهد اما در نهان بانک 
های آمریكایی و وزارت خزانه داری آمریكا پیام های متناقضی را به 
كشورها می دهند. آنها به شكل های مختلف برای برهم زدن روند 
كار بانک های ایرانی تلاش می كنند و می كوشند بانک های ایرانی را 
برای سرمایه گذاران ناامن كنند. آمریكا باید بداند كه درعملكرد خود 
باید صداقت بیشتری به خرج دهد؛ زیرا دولت اوباما وقت چندانی 
ندارد و پیش از آنكه دوره ریاست جمهوری اوباما به پایان برسد، 
باید زمینه را به گونه ای فراهم كند كه دولت آتی آمریكا با صداقت 
رفتار كند. متاسفانه نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری آمریكا در 
تبلیغات انتخاباتی شان به گونه ای سخن می گویند كه با توافق هسته 

ای تناقض دارد.
از پیامدهای برهم زدن برجام نمی ترسیم

شمخانی آخرین سوال مجری روسیا الیوم را كه پرسیده بود اگر 
آمریكا به نقض برجام ادامه دهد گزینه های پیش روی ایران چه 
خواهد بود؟ به عربی پاسخ داد و درجواب این سوال گفت: رهبرمعظم 
انقلاب در سخنرانی اخیر خود به این موضوع اشاره كرده اند و گفته 
اند اگر آمریكایی ها برجام را پاره كنند ما برجام را به آتش می كشیم. 
ما گزینه های متعددی برای مقابله با نقض برجام از سوی آمریكا 
داریم. وی تصریح كرد: دولت ایران از پیامدهای برهم زدن برجام 
ترسی ندارد. چنانچه ما بین استقلال ایران و تبعیت ایران از منویات 
آمریكا قرار بگیریم مسلما ما به هر قیمتی كه شده راهی را كه به 

استقلال ایران منتهی می شود در پیش خواهیم گرفت.

علی شمخانی:

ازپیامدهای برهم زدن برجام نمی هراسیم

ابزار نظارتی که تبدیل به حربه سیاسی برای تضعیف دولت شده است

»سوال پیچ« کردن وزرا؛  تاکتیک تکراری دلواپسان

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالكانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشكیلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۶8۵ شماره  رأی   -۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۷۴ آقای غلامرضا بنی علی فرزند حسین ششدانگ یک باب 
ساختمان بمساحت ۱۱۳/۴۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره ۱8 فرعی از 

۱۱۳۹۵ اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۰۹ شماره  رأی   -۲
باب  ابوالفضل ششدانگ یک  فرزند  ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۰ حمید رضا كلهر 
ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره ۹8۰ فرعی از 

۱۱۱۳۵اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵8۰۶ شماره  رأی   -۳
باب  فرزند محمد ششدانگ یک  عطائی  میلاد  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۴۷۱
ساختمان بمساحت ۱۱۳/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 8۰۵۱ اصلی واقع در 

بخش۱ ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالكیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالكین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه۱ 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: 1395/06/06 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/21
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 نهاوندیان دستاوردهای دولت یازدهم را تشریح کرد

 خوشحالی مردم و ناراحتی بدخواهان
رئیس دفتر رئیس جمهوری با تشریح دستاوردهای دولت یازدهم در طول سه سال 
فعالیت تصریح كرد: مردم با شنیدن این دستاوردهای خوشحال و بدخواهان ناراحت می 
شوند. محمد نهاوندیان در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران كه به مناسبت 
هفته دولت انجام شد، افزود: مردم وقتی می شنوند كه بعد از چهاردهه تلاش، آرزوی دیرینه 
محقق شده یعنی صادرات غیر نفتی از واردات پیشی گرفته است، خوشحال می شوند اما 

بدخواهان ناراحت و عصبانی می شوند. 
وی ادامه داد: وقتی مردم می شنوند با تدابیری كه شد در پایان امسال برداشت ایران از 
ذخایر و معادن مشترک گازی در جنوب كشور از كشور همسایه كه در طول این سالیان 
بیش از ما از آن سفره ها استفاده می كرده است، به حد عادلانه خود می رسد و فراتر می 

رود، خوشحال می شوند.
شکست تحمیل اراده محدود ساز در صنعت نفت

نهاوندیان ادامه داد: پس از برداشت تحریم های ناعادلانه، خادمین ملت در وزارت نفت 
توانستند تولید نفت را به بیش از یک میلیون بشكه افزایش دهند. همانگونه كه در مذاكرات، 
حقوق هسته ای كشور به صورت عزتمندانه تامین شد، در صنعت نفت نیز تحمیل اراده 

محدودساز به شكست انجامید و به سرعت به بازارهای جهانی نفت بازگشتیم.
وی اظهار داشت: دشمنان از این سخنان ناراحت می شوند، زیرا در طول سه دهه 
گذشته با ایران هراسی نتوانستند كاری كنند و در داخل نیز نتوانستند كه صفوف ملت را 
از هم باز كنند. رییس دفتر رییس جمهوری خاطر نشان كرد: شادمانی مردم بزرگترین 
دستاورد است و امسال كارنامه حاصل شده دولت، امید بخش بوده و كارنامه اقتصادی دولت 

نیز یعنی پیشرفت دولت همراه با عزت را نشان می دهد.
علیرغم کاهش قیمت نفت رشد اقتصادی ایران بیش از 4 درصد شد

نهاوندیان ادامه داد: الگوی اقتصاد مقاومتی به عنوان اقتصادی برون گرای درون زا، همراه 
با عدالت است و امسال ایران به عنوان تنها كشور سرافزار از تولید نفت محسوب می شود 
و در حالی كه بسیاری از كشورهای قدرتمند، قدرت پول ملی آنها در سال جاری كاهش 

یافت و رشد اقتصادی آنها منفی شد، ایران رشد اقتصادی بالای ۴ درصد را تجربه كرد.
وی خاطر نشان كرد: از سال ۹۰، ۴۰ درصد درآمدهای نفتی كشور كاهش یافت و منجر 
شد كه ارزش درآمدهای نفتی به یک سوم كاهش یابد، اما در سه سال گذشته این كارنامه 
اقتصاد مقاومتی است كه حتی با این ضربه های وارد شده ، نه تنها رشد اقتصادی كاهش 
نمی یابد و تورم ایجاد نمی شود، بلكه تولید نیز افزایش می یابد كه این یعنی اقدام و عمل.

افزایش ذخایر گندم؛ ارتقای امنیت غذایی
سرپرست نهاد ریاست جمهوری اظهار داشت: تولید گندم در سه سال اخیر افزایش 
یافته است و ذخایر گندم بیش از ۷ ماه است؛ در حالی كه در دوره های گذشته كمتر از ۲۰ 
روز بود. نهاوندیان گفت: این یعنی مقاوم شدن اقتصاد و دشمنان كمتر به دنبال ضربه زدن 
به اقتصاد كشور هستند. ایران توانست امنیت محصولات كشاورزی و غذایی خود را بالا ببرد.

تراز مثبت 3.4 میلیارد دلاری تجارت
وی ادامه داد: خوشبختانه بعد از یک دوره تلاش طولانی در سال های گذشته در زمینه 
تولید و صادرات، در ۴ ماه نخست سال ۹۵ به تراز مثبت تجاری ۳.۴ میلیارد دلار رسیدیم.

رئیس دفتر رئیس جمهوری خاطرنشان كرد: این در شرایطی بود كه در حالت ركود 
صنعتی بودیم كه از سال ۹۰ اتفاق افتاده بود، اما بر اساس اعلام وزارت صنعت، معدن و 
تجارت كارخانه ها در حال شروع بكار هستند چون میزان سود تسهیلات كاهش یافته و 
به گزارش بانک مركزی ۴۴ درصد میزان تسهیلات به كارخانجات افزایش یافته است و در 
شرایط پس از برجام دیگر نیاز نیست كه پول اضافه خرج كنیم و این یعنی اشتغال برای 

جوانان و اقدام و عمل.
بهبود رتبه ایران در بهبود محیط کسب و کار از 152 به 118

نهاوندیان تصریح كرد: این افتخاری است كه در فاصله سه سال گذشته رتبه ایران در 
شرایط محیط كسب و كار از ۱۵۲ به ۱۱8 رسیده است و این نشان می دهد كه حركت در 

مسیر درست است و آینده مثبتی خواهیم داشت، ولی راه درازی در پیش داریم.
وی با بیان اینكه مردم در شرایط تحریم و تولید صبر كردند و به دنبال صبر، تقوا در همه 
ابعاد ایجاد شده است، گفت: یكی از همین موارد تقوا، برخورد ریشه ای با مشكلات است و 
مسوولان این انتخاب را دارند كه می توانند در برخورد با مشكلات برخورد نمایشی داشته 
باشند و به ظاهر مسكن ارایه دهند، و یا برخورد ریشه ای كنند تا به نسل های آینده خدمت 

كنند و بدانید اگر دولتی به اصلاح زیرساخت پرداخت، این یعنی تقوا.
کشورهای همسایه خواهان اتصال به شبکه ریلی ایران

نهاوندیان تصریح كرد: صدها كیلومتر در فاصله سه سال گذشته خطوط ریلی كشور 
دو خطه شده و بهره روی خط تهران- مشهد سه برابر و تمامی خطوط جنوب بهینه شده 

اند و خطوط بین المللی به خطوط ایران برای اتصال به خطوط جهانی متصل شده اند.
وی اظهار داشت: همه كشورها خواهان وصل شدن به خطوط بین المللی از طریق ایران 
هستند و این موضوع را می توان در در جلسه سران كشورهای ایران - هند و پاكستان، 

ایران - آذربایجان و روسیه و همچنین ایران - قزاقستان و تاجیكستان دید.
رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: در قبل از رفع تحریم ها طرف مقابل ایران، طرفی با 
قدرت چانه زنی بالا بود، ولی امروز در شرایط تحریم نیستیم كه ایران بخواهد فقط با یكی 
دو كشور و با هر قیمتی كه آنها بگویند، قرار داد ببندد بلكه در قراردادها این ایرانیان هستند 

كه شرط می گذارند و می گویند كه همراه با سرمایه گذاری هم باید فناوری انتقال یابد.
ثبات در بازار ارز

نهاوندیان تصریح كرد: دولت توانست ثبات در بازار ارز ایجاد كند یعنی كسی كه می 
خواهد در ایران سرمایه گذاری كند، می تواند برای آینده اش تصمیم گیری كند.

برخورد ریشه ای با زیاده خواهی ها
وی همچنین با بیان این كه برای مبارزه با رانت و فساد بخصوص در مسئله حقوق های 
غیرعادلانه، دولت بصورت جدی به مقابله با آنها پرداخت، اظهار داشت: غیر از مواردی كه از 
خلاءهای قانونی و مجوزهایی از اینجا و آنجا داشتند، برخورد شد؛ مهمتر آن بود كه دولت 
در آیین نامه اجرایی قانون بودجه سال ۹۵ این ریشه زیادی خواهی ها را كه عبارت بود از 

تصمیم گیری ذی نفع ها را مسدود كرد.
رئیس دفتر رئیس جمهوری ادامه داد: در لایحه ای كه دولت در آینده ای نزدیک به 
مجلس ارایه می دهد، درباره این موارد تصمیم گیری خواهد كرد و اینكه دستگاه های 
اجرایی را موظف كرد كه حداقل و حداكثر حقوق های مدیران را در سایت های خود 

بگذارند و شفافیت ایجاد كنند؛ یعنی برخورد ریشه ای.
افزایش امید، خدمت به مردم وانقلاب است

نهاوندیان ادامه داد: این توفیقات فقط توفیقات هیات دولت، وزرا و مسئولان نیست و 
این توفیق همه خانواده عظیم خدمتگزاران ملت است اما سرمایه اصلی اعتماد و امید مردم 
است و هركس به افزایش امید و اعتماد مردم كمک كند و امید به آینده مردم را افزایش 

دهد به این مردم و انقلاب خدمت كرده است.

استقبال از نقد منصفانه؛ شاخص های تمایز نقد و تخریب
رییس دفتر رییس جمهوری با بیان این كه دولت از نقد منصفانه استقبال می كند، 
درباره تمایز نقد منصفانه با تخریب گفت: در نقد منصفانه در كنار كاستی ها توفیقات هم 
دیده شده و در كنار آن راه حل داده می شود و اگر نقد شنیده شد و اصلاح صورت گرفت 
مانند الگوی قراردادهای نفتی كه پیشنهاداتی مطرح شد و مورد توجه وزارت نفت قرار 
گرفت، باید آن منتقد و نشریه بیاید بگوید از اینكه به پیشنهادات من توجه كردید، ممنونم 
اما اگر دیدید كه مرتبا روزی پس از روز دیگر و هفته پس از هفته مرتبا سیاه نمایی شد، 

دیگر نقد منصفانه نیست بلكه تخریب است.
نظام و جامعه دو قطبی نداریم

نهاوندیان تصریح كرد: باید در كشور با نگاه تقابلی ایستاد؛ این كشور یک ملت و یک 
دولت و دولت و ملت منسجم دارد و در جامعه ، نظام و انقلاب دو قطبی نداریم. با انسجام و 
اعتماد و امید جلو می رویم و این مسیر پیشرفت هماره با عزت است و شرط فتح و پیروزی 

هدایت و تقوا، ایمان و خیرخواهی و مثبت و اندیشی است.
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مسلمان به دارو توسّل نمى جوید، مگر آنگاه 

که بیمارى اش بر تندرستى اش چیره گردد

شنبه - ششم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4084

اخبــار
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری:

سیاست های برون رفت 
از فقر را تقویت کنید

عضو شورای عالی حوزه های علمیه گفت: هدف از تأسیس كمیته امداد 
برون رفت از فقر است باید طوری راهبری شود كه افراد تحت پوشش كمیته 

امداد كم شوند و اشتغال جوانان دغدغه جدی است.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار مدیركل و مدیران كمیته 
امداد استان قم با بیان اینكه برای شهر قم جایگاه ویژه ای در روایات مطرح 
شده گفت: اگركسی كه در این شهر مسئولیتی را  قبول كرده، اگر بتواند با 
برنامه ریزی دقیق و حساب شده، عملكرد مناسبی از خود به نمایش بگذارد، 

قطعا توانسته كار بزرگی انجام دهد و عزت شهر را حفظ نماید.
وی با اشاره به وضع معیشتی نامناسب بعضی خانواده ها افزود: ممكن است 
خیلی از افراد كه در این شهر زندگی می كنند، فقیر باشند، ولی به دلیل حجب 
و حیا به ارگانی مراجعه نكنند، در این باره باید طوری برنامه ریزی كرد و راهكار 

مناسب ارائه داد تا به این دسته افراد هم رسیدگی شود.
عضو هیئت رئیسه خبرگان رهبری با بیان اینكه اگر مسئولین به فكر این 
گونه انسانها باشند، خدا هم عنایت بیشتری خواهد كرد، ابراز داشت: خدمت 

كردن این نیست كه مسئولی بنشیند و انسانها به سمت او بیایند.
امام جمعه قم با تاكید بر اینكه هدف از تأسیس كمیته امداد برون رفت 
از فقر است نه افزایش فقر، گفت: باید طوری برنامه و راهبری كرد كه سال به 
سال از تعداد افراد تحت پوشش این كمیته كم شود و در حقیقت در گزارش 
های سالانه بگویم زندگی این تعداد، سرو سامان پیدا كرده، باید این نوع 

فعالیت ها  هنر كمیته باشد.
آیت الله حسینی بوشهری افزود: اگر غیر از این باشد هر اندازه كه زیر 
پوشش برده اید، دوباره به تعداد دیگر اضافه خواهند شد؛ پس باید كار اساسی 
و زیربنایی در زمینه اشتغال، حمایت  از برنامه و بودجه انجام داد تا همیشه 

شاهد بخش پر توان و كار آمد در این مسائل باشیم.
معاون جامعه مدرسین با بیان اینكه مسئله دیگر كه باید برای آن برنامه 
راهبری، سازنده و كاربردی انجام داد؛ بعُد فرهنگی است  كه باید سنجیده و 
درست عمل كرد، گفت: مجموعه و نهادی كه با نام مقدس اهل بیت )ع( و 
امام راحل در حال فعالیت می باشند و حتی كسانی كه در این نوع مجموعه ها 
مشغول خدمت رسانی و یا تحت حمایت آن می باشند؛ باید طوری رفتاركنند 

و تربیت شوندكه از لحاظ فرهنگی و اخلاقی از دیگران بالاتر باشند.
عضو خبرگان رهبری افزود: بیش از آنكه به فكر معیشت مردم و نیازمندان 

می باشید، لازم است به فكر اخلاق و فرهنگ آنان هم باشید.

استاندار قم:

سرمایه گذاران در قم حمایت می شوند
 استاندار قم با اشاره به حمایت های رئیس مجلس از توسعه گرشگری 
قم، گفت: برنامه های مختلفی برای حمایت از سرمایه گذاران در دیگر بخش ها 

جهت توسعه استان اندیشیده شده است.
سید مهدی صادقی شامگاه پنج شنبه در مراسم افتتاح مجتمع گردشگری 
»مهر و ماه« كه همزمان با هفته دولت با حضور علی لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اسلامی در اتوبان قم - تهران برگزار شد، این مجتمع را از اقدامات مهم 
در توسعه صنعت گردشگری در استان دانست كه با حمایت سرمایه داران در 
دولت یازدهم انجام شده است. وی با بیان اینكه توسعه سرمایه گذاری و جذب 
بخش خصوصی در بخش گردشگری با حمایت های دولت تدبیر و امید در قم 
رونق گرفته است، گفت: برنامه های مختلفی برای حمایت از سرمایه گذاران در 
بخش های مختلفی برای توسعه استان اندیشیده شده است لذا به زودی شاهد 
افتتاح های دیگری خواهیم بود. استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود 
به حمایت های رئیس مجلس شورای از بخش توسعه زیرساخت های صنعت 
گردشگری در استان قم اشاره كرد و گفت: آقای لاریجانی با بررسی مشكلات 

سرمایه گذاران از روند توسعه زیرساخت های استان قم حمایت كردند.
صادقی با اشاره به تعداد بالای زائران و مسافرانی كه هر ساله به قم سفر 
می كنند، افزود: احداث چنین مجتمع هایی برای رفع نیاز گردشگری در استان 

لازم است و برای توسعه قم به آنها نیاز داریم.

همزمان با هفته دولت صورت گرفت:

بهره برداری از چهار طرح گردشگری
همزمان با هفته دولت چهار طرح گردشگری با حضور رئیس مجلس 
شورای اسلامی و معاون برنامه ریزی و سرمایه گذاری سازمان میراث فرهنگی 

كشور و مسئولان استانی عصر پنجشنبه در قم به بهره برداری رسید.
مدیركل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم در حاشیه بهره 
برداری از طرح های گردشگری اظهار داشت: مجتمع بین راهی مهر و ماه 
واقع در كیلومتر پنج، اتوبان قم – تهران با ارزش ۳۰۰ میلیارد ریال به بهره 
برداری رسید. وی افزود: این مجموعه با توسعه بخشیدن به زیرساخت های 
گردشگری در استان قم برای ۴۵۰ تن اشتغالزایی فراهم كرده است. رضایی 
با اشاره به گشایش خانه تاریخی یزدانپناه گفت: این خانه تاریخی یزدانپناه با 
هزینه ۵ میلیارد ریال مرمت و تجهیز و با ایجاد اشتغال برای ۳۰ تن، پذیرای 
گردشگران است. وی ادامه: این خانه تاریخی واقع در خیابان باجک، مربوط 
به اواخر دوره قاجار است كه در اوایل سال ۱۳8۲ با شماره ۹۱۵۱ به ثبت 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم رسیده است. مدیركل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم به بهره برداری از هتل آپارتمان 
جمیل اشاره كرد و گفت: این مجموعه با هزینه ۱۰۰ میلیارد ریال و ایجاد 
اشتغال برای ۲۰ تن راه اندازی شد. وی بیان داشت: در استان قم ۱۰ هزار 
تخت وجود دارد كه این هتل توانست به مجموعه تخت های استان اضافه كند.

وی با اشاره به راه اندازی مجتمع موزه ای در قم گفت: این مركز به عنوان 
تراش سنگ های قیمتی با ارزش ۴۴ میلیارد ریالی و اشتغالزایی برای ۲۰ 

تن راه اندازی شد.

بگو  كرد  تصریح  قم  جمعه  امام 
مگوهای سیاسی و پرداختن به مسائل 
حاشیه ای، نیروهای داخلی را هدر داده 
را  و خطر چند قطبی شدن جامعه 
افزایش می دهد و موجب سوء استفاده 

دشمنان می شود.
آیت الله سید محمد سعیدی ظهر 
نماز جمعه  دیروز در خطبه نخست 
برگزار  قم  مصلی  در  كه  هفته  این 
شد با اشاره به آیاتی از سوره مباركه 
»صف« اظهار كرد: خداوند مؤمنان را 
به تجارت با خود ترغیب می كند و از 
آنها می خواهد با خدای خویش وارد 
معامله شوند تا سود واقعی را ببرند. وی 
افزود: در قرآن آمده است اگر ایمان به 
خدا، اعتقاد به رسول خدا و جهاد در 
به درستی صورت  عالم  پروردگار  راه 

بگیرد، خداوند گناهان انسان را می بخشد؛ در برخی آیات 
كتاب وحی نیز آمده كه برخی نتایج معامله با خدا در دنیا نیز 
نمود و ظهور دارد و همه آثار آن مختص جهان آخرت نیست.

امام جمعه قم با بیان اینكه بر رهبران الهی لازم است 
همواره روحیه نشاط و امید به فضل الهی و نصرت خداوند 
را در دل پیروان خود زنده نگاه دارند گفت: همه انبیای الهی 
اینگونه بودند و امام راحل و رهبر معظم انقلاب هم به پیروی 
از آن بزرگواران، همین شیوه را در پیش گرفتند زیرا این 
روش سبب می شود استقامت مومنان در راه حق بیشتر شود.

وی ادامه داد: ظهور امام عصر)عج( برای نجات بشریت 
یكی از وعده های الهی است كه سرانجام محقق می شود و 

هدف از آن، استقرار حكومت حق در همین دنیاست.
سعیدی در خطبه دوم با اشاره به فرا رسیدن دحوالارض 
عنوان كرد: بیست و پنجم ذی القعده یكی از چهار روزی است 
كه روزه گرفتن در آن ثواب بسیار دارد و فضیلت فراوان برای 

این روز ذكر شده است. 
تولیت آستان مقدس فاطمه معصومه)س( با اشاره به 
هفته دولت گفت: یاد و خاطره دو دولتمرد مكتبی، رجایی 
و باهنر و همه شهدای دولت و انقلاب اسلامی را گرامی 

می داریم.
جمع  در  هم  امسال  انقلاب  معظم  رهبر  افزود:  وی 

دولتمردان كشورمان، ضمن تشكر از زحمات همه مدیران 
و كاركنان دولت، نكات مهمی را در قالب هفت سرفصل در 
زمینه های اقتصاد مقاومتی، سیاست خارجی، علم و فناوری، 
امنیت، فرهنگ، برنامه ششم و فضای مجازی به عنوان 
اولویت های اصلی كشور و نقشه راه دولت یازدهم مطرح 

فرمودند.
سعیدی با بیان اینكه بهترین راه برای تحقق مطالبات 
رهبری، پرهیز از درگیر شدن در مسائل حاشیه ای است 
خاطرنشان كرد: واقعیت این است كه افكار عمومی پذیرای 
مسائل حاشیه ای نیستند، صحبت ها و بگومگوهایی كه 
شده،  همراه  مجازی  فضاهای  در  گسترش  با  روزها  این 
هیجان آفرینی های كاذب هستند و هیچ نفعی برای مردم 
ندارند و حتی مورد سوء استفاده دشمنان كه در كمین ما 

هستند قرار می گیرند.
خطیب جمعه قم ادامه داد: در بگو مگوهای سیاسی و 
حاشیه ای، حرمت ها ریخته شده و غیبت، تهمت و دروغ های 
زیادی گفته می شود، نیروها و سرمایه ها هدر می روند و 
اسرار نظام فاش خواهد شد و در این بین، دشمنان به ویژه 
سرویس های جاسوسی كشورهای معاند و صهیونیست ها، از 
این مسائل استفاده می كنند ضمن اینكه خطر چند قطبی 

شدن هم جامعه را تهدید می كند.
وی تأكید كرد: انتقاد و بیان نقطه ضعف های مسئولان 

و  تریبون ها  در  طرح  جای  به  نظام 
روزنامه ها، باید با خود آن افراد در میان 
با  باید  هم  مسئولان  و  شود  گذاشته 
سعه صدر پذیرای انتقادات باشند؛ هرگز 
نباید به دشمنان اعتماد كرد زیرا لزوم 
بی اعتمادی به دشمن هم ریشه قرآنی 
دارد و هم تجربه چندین ساله آن را ثابت 

می كند.
سعیدی با بیان اینكه قرآن كریم از 
مومنان می خواهد با دشمنان دوستی 
نكنند و اعتمادی به آنها نداشته باشند 
گفت: اگر دشمنان راه نفوذی در جامعه 
اسلامی پیدا كنند، فرهنگ خود را به 
رهبر  كرد؛  خواهند  جایگزین  تدریج 
معظم انقلاب هم بارها تاكید كرده اند از 
بد حسابی آمریكا در قضیه برجام تجربه 
بیندوزیم و به هیچ وجه نباید در مقابله با 
وعده های آنها، اقدام نقد انجام دهیم كه البته به این هشدار 
رهبری توجه نشد. امام جمعه قم به اقتصاد مقاومتی و لزوم 
توجه عملی و جدی به رهنمودهای رهبری برای برون رفت از 
مشكلات اقتصادی اشاره و تصریح كرد: در همین راستا نباید 
تا این حد به شركت های خارجی میدان عمل و نفوذ بدهیم.

وی با تاكید بر پرهیز از ولنگاری در عرصه فرهنگ عنوان 
كرد: جامعه ای كه از نظر فرهنگی تسلیم شود، در دیگر 

عرصه ها هم شكست خواهد خورد.
جبهه  شكست  یافتن  قطعیت  به  ادامه  در  سعیدی 
تروریسم و پیروزی ارتش سوریه پرداخت و گفت: تغییر 
موضع ۱8۰ درجه ای تركیه در قبال سوریه، در همین راستا 
قابل ارزیابی است البته رفتار نامتعادل دولت این كشور سابقه 
دارد و نباید جانب احتیاط را از دست داد اما در مجموع 
امیدوارم این تحولات به نفع مردم سوریه تمام شود و آرامش 

به منطقه بازگردد.
تشكیل  معصومه)س(  فاطمه  مقدس  آستان  تولیت 
شورای عالی در یمن را شكستی بزرگ برای آل سعود دانست 
و گفت: عربستان می خواست با حمله به یمن و تخریب 
زیرساخت های این كشور، یمنی ها را وادار به تسلیم كند ولی 
با همه این تحولات و تغییرات، نتیجه ای جز رسوایی نصیب 

سعودی ها نشده است.

آیت الله سعیدی امام جمعه قم تاکید کرد:

اقتصاد مقاومتی تنها راه برون رفت از مشکلات

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالكانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشكیلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۳۰۵ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۶۰۲ 
خانم محبوبه نجفعلی فرزند حسین ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت ۵۹/۴۰ 

متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۱۷۴۱ اصلی واقع در بخش۲ ثبت قم.
۲- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱8۴۲8 مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۰۰۲ 
آقای محمد ابراهیم مظهری آلانق فرزند محمد صادق ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا 
شده بمساحت ۱۱۴/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره ۲۰ فرعی از ۱۹۴۳ اصلی واقع در 

بخش۲ ثبت قم.
۳- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱8۱۴۹ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۶۶۹ 
آقای احمد علی حیدری بنیاد فرزند شعبانعلی ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده 
بمساحت ۱۲۶/۶۰متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۴ اصلی واقع در بخش۲ ثبت قم.

۴- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱8۳۱۱ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۳۲۱ 
آقای غفار شیری فرزند مختدا ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 8۰/۱۱ متر 

مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره ۳ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع در بخش۲ ثبت قم.
۵- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳8۳۷ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۳۰۶ 
آقای غلامرضا نقدی فرزند حاج احمد ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت 

۱۶۰/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۵۹۳ اصلی واقع در بخش۲ ثبت قم.
۶- رأی شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۶۴۰ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۰۶ 
آقای اصلان مردی فرزند صدقعلی ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده بمساحت ۱۱۴ متر 

مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره ۱۵۶ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع در بخش۲ ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالكیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالكین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه۱ قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یكماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/06 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/21
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

وزیر اطلاعات با اشاره به اقدامات صورت 
گروه های  به  پیوستن  عدم  برای  گرفته 
جوانی   ۱۵۰۰ از  بیش  گفت:  ترویستی 
ایرانی كه قصد پیوستن به داعش را داشتند 
شناسایی كرده و بر اساس موضع قرآن و 
رسول اكرم )ص( با آنها صحبت كردیم و 
از پیوستن آن ها به داعش جلوگیری كردیم.

حجت الاسلام سید محمود علوی ظهر 
دیروز در سخنرانی پیش از خطبه های نماز 
جمعه كه در مصلی قدس برگزار شد، اظهار 
داشت: امروز وزارت اطلاعات به عنوان مادر 
جامعه اطلاعاتی كه یک همدلی در مجموعه 
جامعه اطلاعاتی ایجاد شده گام برداشته و 
با عزمی راسخ و اراده پولادین در راستای 
صیانت از امنیت كشور فعالیت می كند. وی 
با اشاره به رسالت وزرات اطلاعات عنوان 
كرد: وزارت اطلاعات در راستای ایجاد امنیت 
و آرامش جامعه به فعالیت می پردازد، یكی از 
اساسی ترین وظایف حكومت برقراری امنیت 
برای جامعه اسلامی است. وی با بیان اینكه 
ایجاد امنیت مهم ترین وظیفه نظام اسلامی 
است، عنوان كرد: مردم باید احساس امنیت 
داشته باشند و فضا را امنیتی حس نكنند، 

وزارت اطلاعات بر اساس منویات اهل بیت 
)ع( و رهبر معظم انقلاب نقشه راه وزارت را 
تنظیم كرده و بر اساس معارف اسلامی كار 
خود را دنبال می كند. وزیر اطلاعات تصریح 
كرد: مقام معظم رهبری تاكید كردند كه 
باید جذب حداكثری و دفع حداقلی داشته 
باشیم و بر این اساس تلاش می كنیم مردم 

را به سوی نظام اسلامی جذب كنیم.
علوی با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
گروه های  به  پیوستن  عدم  راستای  در 
ترویستی افزود: وزارت اطلاعات هنگامی كه 
مشاهده كند برخی افراد در حال جذب به 
گروه های تروریستی هستند پیش از آنكه 
جذب شوند و مشاهده شود كه نشانه های 
ملحق شدن آن ها وجوددارد به سوی آن ها 
رفته و آن ها را متوجه مسیراشتباه شان 
می كند. وی با بیان اینكه باید جوانان را از 
پیوستن به جریان تروریستی داعش برحذر 
داریم، گفت: بیش از ۱۵۰۰ جوانی كه قصد 
پیوستن به داعش را داشتند شناسایی كرده 
و دعوت كردیم و گاهی در قالب بازداشت 
آن ها را فراخواندیم و بر اساس موضع قرآن 
و رسول اكرم )ص( با آ نها صحبت كردیم و 

از پیوستن آن ها به داعش جلرگیری كردیم.
وزیر اطلاعات بیان كرد: امام علی )ع( 
فرمودند ارزش پییشگیری بهتر از درمان 
است و انسانی كه راه را اشتباه می رود پیش 
از آنكه منحرف شود باید نجات دهیم. به 
گزارش تسنیم، علوی وحدت را مهم ترین 
وزارت  كرد:  عنوان  و  دانست  جامعه  نیاز 
براساس  و  ملی  انسجام  برای  اطلاعات 
را  خود  كار  انقلاب  معظم  رهبر  منویات 
دنبال می كند و در این مسیر از هیچ تلاشی 
دریغ نمی كند. وی تصریح كرد: اساس كار 
را بر وحدت و همدلی و برادری قرار دادیم، 
با داشتن دشمنان بی شماری كه در دنیا 
وجود دارد اصلًا روا نیست كه خدای نكرده 
در برابر هم قرار بگیریم و فرصت ها را برای 
مقابله هدر دهیم. علوی با بیان اینكه با خدا 
به مسائل  بدون گرایش  بستیم كه  عهد 
سیاسی در فعالیت های خود گام برداریم، 
گفت: وزارت اطلاعات هیچ زمانی متعلق به 
جریان سیاسی نبوده و برای همه نیروهای 
فعال در نظام و جامعه احترام قائل است و 
برای آن ها این حق را قائل است كه در مسیر 
نظام فعالیت كرده و در انتخابات شركت 

كنند اما هیچ گاه برای تضعیف و یا قوی 
شدن جریانی فعالیت نمی كند چون این 

اقدام از نظر شرعی حرام است.
اجازه عرض اندام به جریان های 

تروریستی را نمی دهیم
وزیر اطلاعات با اشاره به اینكه باید با 
دشمن به سختی برخورد و در دل آن ها 
وزارت  داشت:  اظهار  كرد،  ایجاد  هراس 
به  فعالیت  و  اندام  عرض  اجازه  اطلاعات 
جریان های تروریستی را نمی دهد، دل های 
سربازان گمنام امام زمان )عج( نسبت به 
مردم پر از محبت و نسبت به دشمنان اسلام 
لبریز از خشم است، وزارت اطلاعات به گونه 
ای عمل كرده كه تیم های تروریستی به 
صورت كامل زیر ذره بین هستند و از اقدام 
امنیتی آن ها پیشگیری می كنیم. علوی با 
بیان اینكه خداوند نخستین ایجاد كننده 
انسان ها است و نامش برای  امنیت برای 
بیان كرد:  است،  آرام بخش  بندگان خدا 
دل ها با یاد خداوند آرامش پیدا می كند، 
رهبرمعظم  به  تاسی  با  اطلاعات  وزارت 
انقلاب به مرحله ای رسیده است كه مردم 

با شنیدن نام آن احساس آرامش می كنند.

وزیر اطلاعات در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه قم

مانع پیوستن 1500 جوان ایرانی به داعش شدیم

نامحــرمانه 
دو موردی که هاشمی روی آن معامله نمی کند؟

ماهنامه اندیشه پویا در نقل قولی از علی اكبر پرورش كه به روایت گفتگو بین آقایان ناطق نوری و  
هاشمی  پرداخته، می نویسد: آقای ناطق تعریف كرد چند وقت پیش دیدم آقای هاشمی یک سری قرص از 
توی جیبش درآورد و آب خواست و خورد. می دانید كه بنیۀ هاشمی خیلی قوی است... آقای ناطق می گفت 
پرسیدم آقای هاشمی شما قرص می خورید؟ گفت: بله. گفتم: شما كه اهل قرص نبودید؟ گفت: دچار 
سرگیجه می شوم. گاهی وقت ها هم از خواب بلند می شوم، زمین می خورم. رفتم دكتر این قرص ها را تجویز 
كرد. هر وقت از خواب بیدار می شوم یاد این نكته می افتم كه اگر یک وقت آقای خامنه ای را از دست بدهیم 
می بینیم كه هیچ كس نیست و همین فكر است كه من را زمین می زند و قرص ها را برای همین می خورم. 
آقای هاشمی می گفت: به زن و بچه هایم هم گفته ام من روی دو چیز با كسی معامله نمی كنم. یكی روی 

جمهوری اسلامی و دیگری آقای خامنه ای. بر سر این دو معامله نمی كنم و محكم پای آن ها می ایستم.

واکنش ظریف به اظهارات کری
 محمدجواد ظریف در واكنش به سخنان جان كری وزیر امور خارجه آمریكا كه ایران را متهم به ارسال 
تجهیزات نظامی به یمن كرده بود، ضمن تكذیب اتهامات بی پایه و اساس آمریكا پیرامون متهم كردن 
ایران به ارسال تسلیحات نظامی به یمن اظهار داشت: دولت ایالات متحده با بیان این اظهارات، خود را در 
جنایات جنگی، ضد انسانی و كودک كش رژیم سعودی علیه مردم بی گناه و مظلوم یمن شریک كرده 
است و بی شک با پذیرش این مسئولیت باید پاسخگوی تمام این جنایات ضد بشری باشد. وی افزود: بی 
تردید آقای كری به خوبی بهتر از دیگران می داند كه دولت سعودی در یک سال و نیم گذشته همواره و 
به جد، تمام تلاش های به عمل آمده برای برقراری آتش بس در یمن را با شكست مواجه و ناكام گذاشته 
است. وزیر امور خارجه ضمن مردود دانستن اظهارات وزیر خارجه آمریكا در خصوص تهدیدات ایران عنوان 
كرد: زمان آن فرا رسیده است كه دولت آمریكا از اشتباهات فاحش قبلی خود در سوریه و عراق عبرت 

گرفته و چشمان خود را بر واقعیات و حقایق موجود باز كند.

واکنش عراقچی به یک خبر جنجالی
عباس عراقچی در حاشیه دیدار با فرهنگیان استان خراسان رضوی در جمع خبرنگاران، اظهار كرد: اگر 
جاسوسی دستگیر شده یا نشده من فكر می كنم قوه قضاییه و نهادهای دخیل در این موضوع باید توضیح 
دهند. وی ادامه داد: این كه به شایعات اكتفا شده و پخش شود شكل مناسبی ندارد. من نیز در مقامی 
نیستم كه تایید كنم كسی دستگیر شده و یا دستگیر نشده است. در این مورد قوه قضاییه و نهادهای 
امنیتی باید اظهارنظر كنند. این عضو تیم مذاكره كننده هسته ای خاطرنشان كرد: اگر جاسوسی بوده و یا 
نبوده این وظیفه تیم هسته ای نیست و ابزار آن را نیز در اختیار ندارد كه آن را پیدا كند. این مساله وظیفه 

نهادهای امنیتی است كه مراقبت كنند دشمن از منافذ نفوذ استفاده نكند.

آیت الله مکارم بعثه ای برای حج امسال نخواهند فرستاد
دفتر آیت الله ناصر مكارم شیرازی با صدور اطلاعیه ای اعلام كرد: خبر اعزام بعثه حج ایشان از كشور 
عراق به هیچ وجه واقعیت ندارد و ایشان بعثه ای برای حج امسال نخواهند فرستاد. در این اطلاعیه كه در 
پایگاه اطلاع رسانی آیت الله مكارم شیرازی منتشر شد، آمده است: در بعضی از سایت ها منتشر كرده اند كه 
حضرت آیت الله العظمی مكارم شیرازی )دامت بركاته( بعثه حج خود را امسال از عراق به مكه می فرستد 
تا مقلدانی كه از كشورهای دیگر هستند،  مشكلات خود را با آن بعثه حل كنند. در ادامه این اطلاعیه 
است: به اطلاع عموم مخاطبان و مقلدان می رساند كه این مطلب به هیچ وجه واقعیت ندارد و معظم له نه 

از ایران و نه از عراق بعثه ای برای امسال به حج نخواهد فرستاد.

کیانوش رستمی خادم افتخاری حرم معصومه )س( شد
كیانوش رستمی، قهرمان المپیک ریو چهارشنبه شب گذشته در حرم كریمه اهل بیت )س( حضور 
یافت و پس از زیارت مضجع شریف این بانو، با تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( دیدار و 
گفت وگو كرد. آیت الله سیدمحمد سعیدی در این دیدار گفت: اهدای مدال المپیک شما به شهدای مدافع 
حرم نشان از قدرشناسی شما نسبت به حرم اهل بیت و مدافعان حرم بود و موجب شادی ملت عزیز ایران 
اسلامی و مقام معظم رهبری و خانواده های شهدا بویژه شهدای مدافع حرم شد. كیانوش رستمی نیز در 
این دیدار كه نشان خادمی حضرت فاطمه معصومه )س( را از آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس 
دریافت كرد، گفت: یقیناً مدال نوكری كریمه اهل بیت از مدال المپیک برای من با ارزش تر است و انرژی 

من را در طی مسیر قهرمانی مضاعف خواهد كرد

بازداشت  مدیرعامل  صندوق  ذخیره  فرهنگیان 
 یک منبع آگاه در وزارت آموزش و پرورش از دستگیری مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان به جرم 
اختلاس از سپرده های اعضای صندوق خبر داد. به گزارش ایلنا، شهاب الدین غندالی به همراه همسر و 
پسر او كه از مدیران مالی صندوق ذخیره فرهنگیان بودند، اسنادی جعلی تهیه و مبالغ زیادی از صندوق 
ذخیره برداشت و به حساب های شخصی خود واریز كردند. این منبع آگاه افزود: حراست و بازرسی وزارت 
آموزش و پرورش با پیگیری موضوع، وی و همدستانش را بازداشت كرده و تحویل مقامات قضایی داده اند. 
صندوق ذخیره فرهنگیان با بیش از 8۰۰ هزار نفر عضو وابسته به آموزش و پرورش است و از سپرده های 
ماهانه فرهنگیان به آنها سود سالانه پرداخت می كند و بانک سرمایه نیز از زیرمجموعه های این صندوق 

محسوب می شود.

تهران؛ امن ترین شهر سال 2۰۱۶
اكونومیست عنوان كرده تهران در صدر شهرهایی ایستاده كه توانسته اند در پنج سال اخیر بیشترین 
میزان امید به زندگی را در خود افزایش دهند و حفظ كنند. این گزارش عنوان كرده كه اگرچه ملبورن 
در رده بندی نهایی به عنوان مقام اول شهرهای جهان با در نظر گرفتن ویژگی های پایاتر و ریشه ای كه در 
اندازه گیری های مقیاس امنیت و كیفیت زندگی جزو عوامل ثابت هستند، شناخته شده است؛ اما تهران 
با توجه به متغیرهای اثرگذار كه نقش نسبی و مقطعی در این اندازه گیری ها را دارد، در صدر شهرهایی 
ایستاده كه توانسته اند در پنج سال اخیر بیشترین میزان امید به زندگی را در خود افزایش دهند و حفظ 
كنند. بر اساس این گزارش، در میان ۱۴۰ كشور جهان در رده بندی مشابهی در پنج سال پیش، ایران 
رتبه ی ۱۳۲ را داشت و حالا با ایجاد ثبات نسبی سیاسی در این منطقه ی جغرافیایی شاهد هستیم كه به 

رتبه ی ۱۲۶ ارتقا پیدا كرده است.

 انهدام شبکه ایرانی قاچاق انسان در اسپانیا
پلیس اسپانیا اعلام كرد كه ۴ عضو اصلی یک شبكه مهاجرت غیرقانونی را بازداشت كرده است. به 
گزارش جماران، به نقل از یورونیوز، این شبكه قاچاق، توسط شهروندان ایرانی اداره می شد و آنها ایرانی ها 
را به اسپانیا قاچاق می كردنداین شبكه شهروندان ایرانی را در قبال دریافت ۲۰ تا ۵۰ هزار یورو به اسپانیا 
قاچاق می كرد. به نوشته خبرگزاری فرانسه، پلیس اسپانیا با انتشار بیانیه ای، درباره هویت افراد دستگیر 
شده توضیح داده كه »۴ فرد بازداشت شده باند از یک خانواده مشهور ایرانی هستند و كار خود را به قاچاق 

انسان از كشور خود، ایران اختصاص داده بودند.« 

جناب آقای مهندس احمد ترکمن
شهردار محترم منطقه 5 قم
انتخاب شایسته شما را به عنوان 

کارمند نمونه استان و شهرداری قم
صمیمانه تبریک عرض نموده 
توفیقات روزافزون شما را از 

خداوند منان خواستاریم.

پیــام   تبریــک 

از طرف همکاران شما در شهرداری منطقه 5 قم

شرکت تعاونی اعتبار میثاق کارکنان 
استانداری قم و واحدهای تابعه

شرکت تعاونی اعتبار میثاق کارکنان 
استانداری قم و واحدهای تابعه

بدینوسیله باستحضار اعضاء محترم 
سهامدار می رساند جلسه مجمع عمومی فوق 
العاده نوبت سوم شرکت تعاونی رأس ساعت 
13/30 روزچهار شنبه مورخ 1395/06/24 در 
محل نمازخانه استانداری به آدرس انتهای بلوار 

امام موسی صدر جنب نمایشگاه دائمی با دستور 
جلسه ذیل تشکیل می  گردد.

دستور جلسه:
1- انحلال شرکت تعاونی اعتبارمیثاق کارکنان 

استانداری قم و واحدهای تابعه

بدینوسیله باستحضار اعضاء محترم 
سهامدار می رساند جلسه مجمع عمومی 
عادی سالیانه نوبت اول شرکت تعاونی 

رأس ساعت 13/30 روز سه شنبه مورخ 
1395/07/06 در محل نمازخانه استانداری 
به آدرس قم، انتهای بلوار امام موسی صدر 

جنب نمایشگاه دائمی با دستور جلسه 
ذیل تشکیل می گردد.

»آگهی مجمع عمومی فوق العاده 
نوبت سوم«

»آگهی مجمع عمومی عادی 
سالیانه نوبت اول«

 هیات مدیره شرکت تعاونی

 هیات مدیره شرکت تعاونی


